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LYSEKILS 
STADSFULLMÄKTIGES  
HANDLINGAR  
1922 
 
 
1922 Lysekils  N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
 
Protokoll hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 12 januari 1922. 
 
§ 1. 
Såsom stadsfullmäktiges ordförande under år 1921 hade herr kyrkoherden Fritz Lüsch 
utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till slutet av 
nedannämnda år: 
 
Konsuln J. G. Gunnerson,  1922. 
Fabrikören J. E. Lindbom, 1924. 
Förvaltaren John Sterner, 1924 
Konsuln L. Laurin, 1922. 
Grosshandlaren O. G. Löfving, 1924. 
Byggmästaren Oscar Wallén, 1924. 
Redaktören Axel Ljungberg, 1922. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, 1922. 
Fabrikören Gust. Karlsson, 1922. 
Frisören G. A. Löfgren, 1922. 
Bankdirektören Ragnar Berger, 1922. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg, 1922. 
Disponenten Hjalmar Carlsson, 1924. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad, 1922. 
Ombudsmannen C. G. Tinggren, 1924. 
Verkmästaren Oscar Mattsson, 1922. 
Handlanden S. P. Ekblad, 1922. 
Filaren Svante J. Johansson, 1922. 
Handlanden Axel Johansson, 1924. 
Disponenten Ludv. Andersson, 1924. 
Gjutaren Karl Kjällén,  1924. 
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Fabrikören Elis Luckey, 1924. 
Metallsvarvaren Otto Olsson, 1924. 
 
Efter boktryckerifaktorn E. F. Larsson, som på grund af flyttning från staden avsagt sig 
ledamotskapet i stadsfullmäktige, har vid detta års ingång ny sammanräkning ej hunnit 
företagas. 
 
§ 3. 
Upprop förrättades, varvid de i § 2 här ovan nämnda stadsfullmäktige voro närvarande, med 
undantag av herrar Laurin, Ljungberg och Brännberg, för vilka förfall anmälts, för de båda 
sistnämnda på grund av riksdagsmannauppdrag, 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av herr kyrkoherden Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för året. 
 
Herr Gunnerson föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kyrkoherden Fritz Lüsch 
omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch hembar till stadsfullmäktige sitt tack för det honom sålunda ånyo visade 
förtroendet som genom detta val kommit honom till del. 
 
§ 5. 
Härefter företogs val av vice ordförande för året och omvaldes med acklamation, på förslag av 
herr Sterner, herr konsuln J. G. Gunnerson, som till stadsfullmäktige uttalade sitt tack för det 
sålunda förnyade förtroendeuppdraget. 
 
§ 6. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Luckey och Olsson.  
 
§ 7. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 8. 
Val efter de med 1921 års slut avgångna ledamöterna och suppleanterna i valkommittén skulle 
nu företagas för innevarande år. 
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Valet, som skedde med acklamation, utföll så, att för år 1922 valdes till ledamöter herrar 
kyrkoherden Fritz Lüsch, disponenten Ludv. Andersson, bankdirektören Rudolf Lindblad, 
sparbankskameraren Carl Brännberg och handlanden S. P. Ekblad med herrar verkmästare 
Oscar Mattsson, fabrikören Elis Luckey och handlanden Axel Johansson såsom suppleanter. 
 
Till ordförande i denna kommitte valdes enhälligt herr Lúsch. 
 
§ 9. 
Drätselkammaren anmälde, att herrar förvaltaren John Sterner och konsuln L. Laurin omvalts 
för dess respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år, och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 10. 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den valt herrar kyrkoherden 
Fritz Lüsch och fabrikören Aug. Mattsson till respektive vice ordförande för detta år. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 11. 
Från folkskolestyrelsen anmäldes, att dess respektive ordförande och vice ordförande för år 
1922 valts herrar kyrkoherden Fritz Lüsch och rektorn Sigfrid Sandström och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 12. 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att till dess respektive ordförande och vice 
ordförande för innevarande år valts herrar kyrkoherden Fritz Lüsch och frisören G. A. 
Löfgren. 
 
Denna anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 13. 
Från brandstyrelsen anmäldes, att den för innevarande år valt herrar fabrikören Aug. Mattsson 
och ingenjören B. A. de Waern till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 14. 
Drätselkammaren meddelade, att den till ledamot i Grötökommittén valt fabrikören herr Alfr. 
Bovik efter herr L. Laurin, som avsagt sig uppdraget. 
 
Meddelandet lades till handlingarna. 
 
§ 15. 
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Hamnstyrelsen anmälde att den till respetive ordförande och vice ordförande valt disponenten 
herr Ludv. Andersson för åren 1922 och 1923 och fabrikören herr J. E. Lindbom för år 1922, 
och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 16. 
Från Lantmännens mejeriförening, Slätten, hade till stadsfullmäktige inkommit en så lydande 
skrivelse: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige, Lysekil. 
 
I anledning av Stadsfullmäktiges beslut den 24/11 1921, varigenom för den vattenmängd av 
2,297 kbm, vi använt i vårt mejeri å Slätten från stadens vattenledningsnät, bestämts ett pris 
av kronor 1:25 pr kbm, sålunda uppgående till ett belopp av kronor 2,873:75, anhålla vi få 
anföra följande: 
 
Denna vattenfråga är ju en affär mellan staden och vår hyresvärd byggmästare Wallén, såvitt 
den angår de skiljaktiga meningar, som lära förefinnas mellan honom och stadens förvaltning 
i fråga om rätt till vatten för industri till mejerifastigheten. Vi hava icke haft kännedom om 
annat förhållande än att vatten var att tillgå i mejerifastigheten på samma villkor som för 
industrin i staden. Vi hava sålunda varit i god tro och icke anat att en situation som den 
inträdda varit ens tänkbar. 
 
Under sådana förhållanden och då vi icke torde hava ådagalagt något, för oss veterligt, orätt 
förfarande, så kunna vi icke hjälpa att det förefaller oss ganska ofattbart, att vi på grund av 
eventuell oklarhet i vattenrättsavtalet mellan oss ovidkommande parter, skola påföras ett pris 
å det av oss förbrukade vattnet som, såvitt det gäller betalningen för vattenmängden, måste 
betecknas som oskälig. 
 
Vi äro dock förvissade om att det icke varit eller är Stadsfullmäktiges avsikt att söka avpressa 
mejeriföreningen något oskäligt pris å vattenmängden i fråga, utan fatta vi saken så att det är 
andra, oss oberoende förhållanden, som motiverat Stadsfullmäktiges beslut i fråga om priset. 
Vi anse oss därför kunna med full tillförsikt hoppas att Stadsfullmäktige skall förfara mot 
mejeriföreningen på sätt som är förenat med billighet, och våga hemställa, att 
stadsfullmäktige måtte medgiva att föreningen får betala ett pris å det förbrukade vattnet, 
motsvarande stadens självkostnadspris av detsamma. 
 
Vi anhålla jämväl vördsamt att framdeles få använda vatten från stadens vattenledningsnät på 
villkor som Stadsfullmäktige behagade bestämma. 
 
Lysekil den 3 jan. 1922. 
 
FÖR LANTMÄNNENS MEJERIFÖRENING u. p. a.  
Axel G. Olsson. 
 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 5 
 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till vattenstyrelsen, som med 
anledning av detta ärende lämnat följande meddelande: 
 
”Beträffande frågan om priset å det till mejeriet levererade vattnet fann styrelsen detta vara en 
fråga, över vilken styrelsen ej borde yttra sig. 
 
Vad åter angår sistnämnda del av framställningen, så beslöt styrelsen att icke avgiva något 
yttrande däröver, innan de inkomna besvären mot stadsfullmäktiges beslut av den 24 
november 1921 angående leverans av vatten till nämnda mejeri och det för detta vatten åsatta 
priset avgjorts.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
 
§ 17. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över bilagt betänkande med förslag till ändrade bestämmelser angående sättet för 
kommuns medverkan vid avgörandet av ärenden rörande detaljhandel med rusdrycker. 
 
Herr Sterner föreslog, att stadsfullmäktige måtte utse en kommitté av tre personer att upprätta 
förslag till dyligt yttrande, och att till medlemmar i denna kommitté väljes herr ordföranden, 
Berger och Löfgren. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 
 
§ 18. 
Konungens Befallningshavande i länet hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
förklaring över herr Oscar Walléns besvär med anledning av stadsfullmäktiges beslut den 24 
november 1921, § 161 i protokollet, rörande dels inskränkning beträffande vattenförbrukning 
till klaganden tillhörig fastighet inom Slättens municipalsamhälle i Lyse socken, dels rörande 
priset å levererat vatten till Lantmännens mejeriförenings i nämnda fastighet belägna mejeri. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade upprättat nedanstående förslag att såsom 
stadsfullmäktiges förklaring avgivas till Konungens Befallningshavandes i länet med hänsyn 
till nämnda besvär. 
 
”Till Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län. 
 
Med anledning av ledamotens av Lysekils stadsfullmäktige Oscar Wallén besvär den 23 
sistlidne december över ett av Lysekils stadsfullmäktige den 24 sistlidne november fattat 
beslut rörande tolkningen av rätta innebörden av Lysekils Drätselkammares beslut den 26/2 
1912 angående ersättning till vissa namngivna tomtägare å Slätten utefter Landsvägsgatan för 
markupplåtelse för gatuvidgning i form av rätt att inleda vatten- och avloppsledningar i sina 
fastigheter från stadens vatten- och kloaknät och Vatten- & Kloakstyrelsen beslut i samma sak 
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av den 10/5 1918 etc. få stadsfullmäktige i infordrad förklaring över dessa besvär äberopa 
följande handlingar: 
 
Dels Wallentin Olssons erbjudande av den 13/12 1911, bevittnad av herr Oscar Wallén, som 
nu äger samma fastighet, där också Lantmännens Mejeri är inrymt, så lydande: 
”Undertecknad förbinder sig att till staden Lysekil försälja det område, som behövs av min 
jord för Landsvägsgatans framdragning, mot en ersättning av kronor en (1) och 75 öre pr kv.-
aln samt rätt att för avlopp från mina tomter inleda avloppsrör i stadens kloakledning. 
 
Sandåker den 13 dec. 1911. 
Wallentin Olsson. 
 
Bevittnas: 
Oscar Wallén.” 
 
dels Drätselkammaren beslut den 26/2 1912 § 39, där det heter:” – Kammaren beslöt att 
antaga samtliga sålunda gjorda erbjudanden angående avstående av mark, beträffande 
Wallentin Olssons med den inskränkningen, att han finge inkoppla ledning endast till ett hus. 
Det uppdrogs åt herr Wallén att ombesörja, att säljarna underskriva vederbörligen upprättade 
köpehandlingar.” 
 
dels köpebrevet mellan Wallentin Olsson och Gerda Olsson å ena och Lysekils stad å andra 
sidan; ”Genom köpebrev den 25 maj 1912 upplåta och försälja Wallentin och Gerda Olsson 
till Lysekils stad ett från lägenheten Slätten N:o 1 om 13,84 ar, avsöndrad från ½ mtl Berga 
N:o övre i Lyse socken avsöndrat område, avsett att tilläggas den under omläggning varande 
Landsvägsgatan i Lysekil samt enligt av stadsingeniören civilingeniören J. Calander i Lysekil 
detta år upprättad karta, innehållande i areal 148,52 lv.-m eller 421 kv.-alnar. Köpeskillingen, 
som beräknats till 1 krona 75 öre pr kv.-aln, utgör sjuhundratrettiosex (736) kronor och 75 
öre, och som densamma denna dag betalts, varder den härmed kvitterad och fastigheten ifråga 
tillägnad köparen att genast tillträdas.  
 
Lysekil den 25 maj 1912. 
Wallentin Olsson  Gerda Olsson” 
 Bevittnad. 
 
dels ock § 27 i Lysekils Vattenstyrelses protokoll för den 10 maj 1912, jämfört med Regl. För 
samma styrelse Avd. B. Vattenledningen § 1, där det heter, först i protokollet: ”Beslöts, att de 
fastighetsägare vid Landsvägsgatan, vilka skola avstå mark till staden för nämnda gatas 
framdragning, skulle få indraga vattenledningar till sina fastigheter på samma villkor, som äro 
gällande inom staden”. Vidare i Regl. Åberopade § ”Vattenledningen, som står under tillsyn 
och förvaltning av Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar, har för ändamål att 
förse staden med vatten till - - -” 
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dels slutligen att eget beslut av den ¾ 1918 § 46 i bilagda N:o 3 av Lysekils stadsfullmäktiges 
handlingar för samma år, där det heter i sista momentet: ”Efter slutad överläggning beslöto 
Stadsfullmäktige att godkänna de av Drätselkammaren den 26 februari 1912 under § 30 
beslutade åtgärderna angående utbyta av mark vid Landsvägsgatans anläggnin”. 
 
Härav framgår alltså: 1. Att Wallentin Olsson som villkor för avstående av mark i 
naturersättning icke begärt mera än att få inleda avloppsrör i stadens kloakledning, vilket 
Drätselkammaren den 26/2 1912 bifallit med den inskränkningen, att han finge inkoppla 
ledning endast till ett hus, och vilket senare Stadsfullmäktige d. ¾ 1918 konfirmerat. 
 
2. Att Vattenstyrelsen ej har någon rätt att utan stadsfullmäktiges hörande och bifall förse 
utom staden belägna tomter med vatten, vadan dess beslut av den 10/5 1912, i vad det 
överskjuter D.K.:s beslut den 26/2 1912, är utan all bindande kraft och verkan, så länge ej 
stadsfullmäktige bekräftat detsamma, vilket klaganden varken gittat eller kunnat bevisa;  
 
3. Att Wallentin Olssons förut ägande tomt, nu i herr Oscar Walléns ägo, alltså erhållit sin 
rätt, och S. F. av billighetsskäl i sitt beslut av den 24/11 1921 likställt den med övriga 
markupplåtare på Slätten genom att tillerkänna den vatten för hushållsförbrukning, hava de, så 
långt ifrån att kränka klagandens enskilda rätt, givit honom vida utöver, vad han haft rätt att 
begära. 
 
Att som klaganden söka jämnställa vattenförbrukningen i Lantmännens Mejeri, där stundom 
under den hårdaste sommartorkan ända till 20 ton dagl. Åtgått, med vattenförbrukningen för 
hembageri uti Betty Svenssons och Johan Hanssons (också markupplåtare för 
Landsvägsgatans utvidgning) fastigheter å Slätten, såsom varande industri, är att driva 
bevisningen in absurdum och förtjänar ej avseende. 
 
Lika absurt och oskäligt vore ock det pris Lysekils stad haft att erlägga för den för 
Landsvägsgatans framdragning erfoderliga marken, om beslutet om vatten till övriga 
uppgivna å Slätten finge tolkas såsom avseende vatten även för annat än hushållsförbrukning, 
ty då skulle sagda tomtdelar kunna inom loppet av ett år vara många gånger överbetalda. 
 
I detta sammanhang vilja Stadsfullmäktige också erinra om K. maj:ts resolution angående 
stadens expropriation av Trötemyren för vattenverkets behov, där det stipulerades tre 
vattenposter för Slättens behov i och för hushållsförbrukning, vadan K. Maj:t själv gjort en 
bestämd skillnad mellan dessa slag av vattenförbrukning. 
 
  
Av ovan anförda aktstycken och skäl anhålla Lysekils stadsfullmäktige vördsamt att de av 
klaganden Wallén anförda beförda besvären lämnas utan avseende. 
 
Lysekil den 12 januari 1922. 
 
Å LYSEKILS STADFULLMÄKTIGES VÄGNAR 
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FRITZ LÜSCH 
Ordförande. 
 
Sedan besvärsskrivelsen och nämnda förslag lästs, yrlade herr vice ordföranden, att detta 
förslag till förklaring i ärendet måtte antagas. 
 
Beträffande det mot herr Ekblad i besvärsskrivelsen riktade angreppet, vilket var av följande 
lydelse: ”Herr Ekblads avsikt med sitt inlägg i denna fråga förstås lätt, när man vet, att han är 
mjölkhandlare i staden samt mycket ovänligt stämd mot sin konkurrent, mejeriet”, yttrade 
herr Ekblad följande, som han anhöll få antecknat till protokollet: 
 
”Mot detta angrepp anför jag min protest, då jag i vatten och kloaksystem vid frågans 
behandling endast av principiella skäl och i full överensstämmelse med reglementet för 
stadens vatten- ock kloakledningar reserverat mig mot stadens beslut att lämna ifrågavarande 
mejeri vatten utan stadsfullmäktiges hörande, samt att det är ett fullständigt misstag, att min 
ståndpunkt i denna sak förestavats av vänlig stämning mot bemälda mejeri, då jag därtill ej 
haft den ringaste orsak.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget att såsom 
stadsfullmäktiges egen förklaring i ärendet avgivas till Konungens Befallningshavande i länet. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att till dagens protokoll anteckna herr Ekblads nämnda 
yttrande. 
 
§ 19. 
Från kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén förelåg en skrivelse innefattande 
följande. 
 
Att anslå 10.000 kronor för stensättning av Landsvägsgatan från Vadet till Åkerbräckan under 
förutsättning dels att stadsbidrag av omkring 30.000 kronor erhålles och dels att erforderlig 
gatsten kostnadsfritt tillhandahålles av Statens stencentral. 
 
att kostnadsfritt tillhandahålla erforderlig arbetsledning och möjligen erforderlig gatumark. 
 
samt att  uppdraga åt arbetslöshetskommittén och drätselkammaren att träda i underhandling 
med Statens stencentral och Södra Sveriges statsarbeten i frågan. 
 
Kommande arbetslöshets- och hjälpkommittén hade dessutom i särskild skrivelse, som även 
förelåg, velat fästa stadsfullmäktiges uppmärksamhet på nedanstående övriga eventuella 
nödhjälpsarbeten. 
 
Stensättning av salutorget. 
 
Genombrott av hamnpiren i södra hamnen. 
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Läggande av större kloakledning från Drottninggatan till norra hamnen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till drätselkammaren för utredning. 
 
§ 20. 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén hade till stadsfullmäktige överlämnat följande 
skriftliga förslag: 
 
Att stadsfullmäktige måtte besluta 
 
att tills vidare under högst en månad bekosta ångbåtstransporter av arbetare från Lysekil till 
Eriksbergs brygga, vilka arbetare skola sysselsättas vid nödhjälpsarbeten i Bokenäs, under 
förutsättning dels att 100 man från Lysekil beredas arbete i Bokenäs, dels att arbetena 
påbörjas inom 14 dagar, räknat från den 11 innevarande januari, och dels att ångbåt icke tages 
i anspråk förrän minst 40 man skola transporteras med detsamma;  
 
att anslå 750 kronor för detta ändamål 
 
samt att remittera ärendet till drätselkammaren för utredning. 
 
På yrkande av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige följande i ärendet; 
 
Att för ändamålet ställa ett belopp av 1,500 kronor till drätselkammarens förfogande för att 
kammaren under tiden bliva i tillfälle att tills vidare under två månaders tid, räknadt från 
innevarande dag, gälda ifrågavarande kostnader, dock under förutsättning, att enligt Södra 
Sveriges statsarbetens erbjudande 100 man från Lysekil erhålla arbete i Bokenäs, och att 
arbetet påbörjas inom fjorton dagar från denna dag, samt att båt för transporter ifråga inte 
bekostas av staden förrän minst 40 man skola med densamma transporteras. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att för utredning om framtida vidare åtgärder i saken remittera 
ärendet till drätselkammaren. 
 
§ 21. 
Från herr Berger förelåg skriftlig avsägelse av ledamotskapet i kommittén för utredning 
angående Slättens införlivning med Lysekil. 
 
Herr Tinggren anhöll även att bliva befriad från dylikt ledamotskap. 
 
Herr Löfgren, som även är ledamot i denna kommitté, ansåg det icke klokt, att just nu, då det 
kräves utredning i saken, undandraga sig att som ledamöter kvarstå i kommittén samt vädjade 
jämte herr ordföranden till herrar Berger och Tinggren att återtaga avsägelserna. 
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Herr borgmästaren Sundberg meddelade, att det under gårdagen anlänt en skrivelse från 
Konungens Befallningshavande, vilken skrivelse innehöll, att det skulle erbjuda ömsesidiga 
fördelar, om Slätten införlivades med staden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att vägra bifall till de båda avsägelserna. 
 
§ 22. 
Med anledning av den under § 178 i protokollet för den 20 december 1921 av 
stadsfullmäktige behandlade frågan om i vilka tidningar kallelser till stadsfullmäktiges 
sammanträden skola införas meddelade herr ordföranden, att Kommunala Centralbyrån, som i 
saken tillfrågats, lämnat följande svar: 
 
”Rörande tolkningen av uttrycket ”ortstidning” i § 15 av kommunalförordningen för stad 
föreligger ett prejudikat från år 1919, varav framgår, att såsom ortstidning kan anses även 
tidning, som inte trycks eller utgives inom orten men har betydande spridning inom 
ifrågakommande stad. 
 
Om således i föreliggande fall minst en tredjedel av de i omröstningen deltagande rösta för 
införandet av annonserna i Kuriren, torde en dylik annonsering få anses vara lagligen 
beslutad. 
 
Observeras bör emellertid att här geller endast kungörelse om allmän rådstuga och 
stadsfullmäktiges sammanträden, icke kommunala kungörelser överhuvud. 
 
De olika nämndernas och styrelsernas kungörelser torde vederbörande själva äga bestämma 
om.” 
 
Med anledning av detta meddelande beslöto stadsfullmäktige, att frågan ej skulle föranleda till 
någon vidare åtgärd från stadsfullmäktiges sida. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
ELIAS LUCKEY. 
OTTO OLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 23 februari 1922 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST. 
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1922 Lysekils  N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 9 februari 1922. 
 
§ 23. 
Upprop förrättades, varvid herrar Ljungberg, Brännberg, Mattsson och Andersson voro 
frånvarande, de båda förstnämnda på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 24. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 25. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lindblad och Tinggren. 
 
§ 26. 
Val av ledamöter och suppleanter i taxeringsnämnden för innevarande år företogs, och utföll 
detta val i enlighet med valkommitténs föreliggande förslag sålunda: 
 
Ledamöter: 
1) Handlanden E. W. Olsson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt. 
 
Suppleanter: 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Montheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmkvist. 
5) Postexpeditören Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här även 
antagits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
§ 27. 
Utdrag av magistratens protokoll för den 23 nästlidne januari föredrogs, och framgick därav, 
att efter skedd sammanräkning för utseende av ledamot i stadsfullmäktige efter 
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boktryckerifaktorn E. F. Larsson, som avsagt sig uppdraget, härdaren A. F. Rydstedt befunnits 
komma bemälde Larsson närmast i röstetal och sålunda förklarats vald till stadsfullmäktig för 
tiden till den 1 januari 1925. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 28. 
Hälsovårdsnämnden anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar borgmästaren Axel 
Sundberg och doktorn Axel Nilsson till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 29. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år omvalt herrar borgmästaren Axel Sundberg 
och byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 30. 
Göteborgs och Bohus läns landstings finansavdelning hade genom härvarande kommunala 
arbetslöshets- och hjälpkommitté meddelat styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar, 
att se det av landstinget beviljade anslaget å 8.000 kronor till arbetslösheten i samhället 
bekämpande endast komme att utbetalas under följande villkor: 
 
att staden medgiver landstinget rätt att, då vattentillgången det medgiver och icke enligt 
gällande reglemente särskild inskränkning i vattenförbrukningen för stadens övriga 
vattenförbrukare vidtagits, för vattenklosettanläggningarna å länsepidemisjukhuset på Slätten 
använda vatten från stadens vattenledning; samt 
 
att redovisning över användning av anslagna medel för nödhjälpsarbete avgives. 
 
 Med anledning härav hade nämnda styrelse beslutit, på förslag av herr ordföranden, att i 
ärendet avgiva nedanstående yttrande över det förstnämnda av de båda villkoren, vilket 
yttrande skulle till stadsfullmäktige överlämnas, och nu jämte övriga handlingar i ärendet 
förelåg. 
 
Över villkoret rörande redovisning av nämnda medel hade vattenstyrelsen ej ansett sig behöva 
avgiva något utlåtande. 
 
”Om stadsfullmäktige bifalla det vid Göteborgs och Bohus läns landstingsbidrag å kronor 
8.000 till stadens nödhjälpsarbeten fogade villkoret, så lydande: 
 
”Att staden medgiver landstinget rätt att, då vattentillgången det medgiver och icke enligt 
gällande reglemente särskild inskränkning i vattenförbrukningen för stadens övriga 
vattenförbrukare vidtagits, för vattenklosettanläggningarna å epidemisjukhuset använda vatten 
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från stadens vattenledning”, så vill vattenstyrelsen, som haft detta ärende under förberedande 
behandling och dertill – sedan upplyst blivit dels att vattenledningsvatten med nuvarande 
tryck endast, utom vid abnormt riklig vattentillgång, vore att påräkna för källare- och 
undervåningar, och alltså vatten från annat håll måste anlitas för vattenklosetterna i andra 
våningen, dels att man med normalbeläggning inklusive personal hade för detta ändamål att 
räkna med 45 personer och alltså en vattenförbrukning utom den redan beviljade av cirka 
50x15 lit. = 750 lit. Eller ¾ ton per dygn – på grund av stadens knappa vattentillgång, som vid 
Slättens införlivande bliver ännu knappare och alldeles otillräcklig, ställt sig avvisande, 
synnerligast som till dato stadens egna skattebetalare ej haft rätt till vattenledningsvatten för 
vattenklosetter, önska, att till dylikt medgivande måtte knytas följande villkor: 
 
1) Att bifallet gäller för epidemisjukhuset, som här benämnas och bör benämnas 
”Landstingets epidemisjukhus i Lysekil”, i dess nuvarande skick, ej för en framtida eventuell 
tillbyggnad av vad slag som helst: 
 
2) att inga som helst anspråk med åtföljande kostnader för staden på grund av detta 
medgivande resas eller kunna resas på ett högre vattentryck; 
 
3) att landstinget erinras om, att det redan på grund av den överenskommelse som är träffad, 
är underkastad för epidemisjukhusets del Reglemente och Ordningsföreskrifter för Lysekils 
Vatten- och Kloakledningar, där § 9 i avd. B. lyder så: 
 
”I händelse vattenbrist befaras, bör styrelsen genom att i tid göra inskränkningar för större 
förbrukare tillse, att vatten för hushållsförbrukning i främsta rummet finnas att tillgå,# 
 
och att till större vattenförbrukare måste bland andra räknas även landstingets epidemisjukhus 
i Lysekil.” 
 
drätselkammaren, till vilken vattenstyrelsen överlämnat ärendet, hade däröver avgivit följande 
yttrande, vilket även förelåg: 
 
”Att kammaren hyser de allra största betänkligheter mot, att vatten från stadens vattenledning 
lämnas till ifrågavarande vattenklosetter, synnerligen som stadsfullmäktige vid upprepade 
tillfällen avslagit ansökningar om att till vattenklosetter inom staden lämna vatten från stadens 
vattenledning. 
 
Mot villkoret om redovisning för användning av landstingsanslag till nödhjälpsarbeten hade 
drätselkammaren däremot intet att erinra.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr borgmästaren Sundberg meddelade, att landstingets ifrågavarande begäran framkommit 
därigenom, att förvaltningsutskottets sjukvårdsavdelning på sin tid gjort framställning till 
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Lysekils stadsfullmäktige om vatten till vattenklosettanläggningarna å länsepidemisjukhuset 
på Slätten. Denna framställning hade emellertid avslagits. 
 
Detta förhållande hade åtskilliga av sjukvårdsavdelningens ledamöter erinrat sig vid frågan 
om beviljande av landstingsanslag till arbetslösheten inom Lysekil bekämpande, varför de i 
saken talat med några av finansavdelningens ledamöter, och resultatet hade blivit den nu 
föreliggande villkoren. 
 
Talaren ansåg det icke vara någon risk att lämna vatten för nämnda ändamål, då det ju i den 
berörda begäran uttryckligen framhållits, att vattnet endast skulle lämnas, då vattentillgången 
det medgiver, vilket förhållande skulle av vattenstyrelsen prövas.  
 
Herr Berger ansåg däremot ej, att man kunde gå in på nämnda villkor beträffande 
vattenleverans, då ett medgivande härvidlag skulle giva anledning till ständiga tvister med 
vederbörande för ifrågavarande sjukhus, om när vattentillgången medgåve leverans eller ej.  
 
Herr Löfgren framhöll, under påpekande av att inga andra kommuner, som beviljats sådana 
landstingsanslag, avfordrats några villkor för dessa anslags utbetalande, varför staden ej alls 
kunde reflektera på landstingets nya krav för ifrågavarande sjukhus. Yrkade med hänvisning 
till detta yttrande absolut avslag beträffande några som helst ytterligare medgivanden med 
hänsyn till vattenleverans åt nämnda sjukhus. 
 
Herr Tinggren trodde ej, att denna vattenleverans komme att spela så stor roll för staden, men 
fann det vara ett föga tilltalande sätt av landstinget att på så sätt som skett söka pressa staden 
på eftergifter i frågan. 
 
Herrar Ekblad och Laurin understödde herr Löfgrens yrkande. 
 
Herr ordföranden ansåg, att om frågan, huruvida och när vattentillgången medgiver 
användning av vattenledningsvatten för vattenklosettanläggningarna i länsepidemisjukhuset, 
vid varje särskilt fall avgöras av stadens vatten- och kloakstyrelse, staden ej skulle behöva 
löpa så stor risk för att användningen skulle bliva för kännbar för samhället. 
 
Herr Sterner kunde ej underlåta att påtala det mindre taktfulla sätt landstinget använt genom 
att komma med villkor för ett redan beslutat anslag, detta fortfarande så mycket mera 
obefogat som Lysekils stad i så avsevärd mån bidrager till landstingsskatten, och landstinget 
ej för någon enda annan kommun i länet, som beviljats anslag till nödhjälpsarbeten, sökt ställa 
upp några villkor. 
 
Talaren ville dock ej, att stadsfullmäktige skulle besluta ett direkt avslag å framställningen 
utan föreslog, att stadsfullmäktige måtte ingå till landstingets finansavdelning med hemställan 
om, att villkoren med ifrågavarande vattenleverans måtte bortfalla, synnerligen då anslaget 
gäller till arbetslöshetens i samhället bekämpande. 
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Herr ordföranden understödde detta förslag under framhållande av att beslutet i ärendet måtte 
formuleras sålunda: 
 
Att hemställa till landstingets finansavdelning att låta villkoret om vattenledningsvatten för 
länsepidemisjukhusets på Slätten vattenklosettanläggningar bortfalla, synnerligast, som det 
gäller ett anslag till nödhjälpsarbete, och stadens vattentillgång ej med säkerhet ökas genom 
Trötemyrens upprensning, ehuru vattnets beskaffenhet förbättras, vadan stadsfullmäktige på 
grund av den fortfarande knappa vattentillgången ej anse sig åtminstone tills vidare kunna 
lämna vatten för berörda ändamål. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla her Sterners förslag i ärendet med den av herr 
ordföranden framlagda formuleringen. 
 
Tillika gjorde stadsfullmäktige det uttalandet, att de givetvis vilja uppfylla vilkoret om 
redovisning över användningen av de av landstinget anslagna medlen för nödhjälpsarbeten 
inom staden. 
 
§ 31. 
Till förnyad behandling upptogs det av stadsfullmäktige den 12 nästlidne januari under § 19 i 
protokollet till drätselkammaren för dess utredning remitterade ärendet om stensättning av 
Landsvägsgatan såsom nödhjälpsarbete. 
 
Drätselkammarens föreliggande yttrande var av följande lydelse: 
 
”Med hänsyn till det av landstingets finansavdelning uppställda villkoret om leverans av 
vatten till vattenklosetter å länsepidemisjukhuset på Slätten såsom villkor för att staden skulle 
erhålla kronor 8.000 till arbetslösheten inom samhället bekämpande hyser kammaren, de allra 
största betänkligheter, men därest detta villkor undanröjes, och nämnda anslag erhålles, anser 
kammaren, att staden bör anslå 10.000 kronor för Landsvägsgatans stensättning under 
förutsättning, att arbetet utföres av Södra Sveriges statsarbeten, och att gatsten för ändamålet 
lämnas gratis genom Statens Stencentral. 
 
Kammaren tillstyrker även, att kostnadsfri arbetsledning och möjligen erforderlig gatumark 
tillhandahålles för bemälda gatuarbete, samt att det uppdrages åt kommunala arbetslöshets- 
och hjälpkommittén och drätselkammaren att träda i sådan underhandling, som ovan nämts. 
 
Tillika ville kammaren framhålla önskemålet av, att det vid underhandlingen med Statens 
stencentral om den för arbetet nödvändiga stenen, för gatan 6.000 kvm. Och för trottoaren 
2,100 kvm., måtte framhållas, att för gatans stensättning lämnas tysk gatsten, 3:dje sort, och 
för trottoarens stensättning smågatsten. 
 
De medel staden för ifrågavarande arbete kommer att anslå, föreslår kammaren att medelst 
upplåning anskaffas. 
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Beträffande övriga eventuella nödhjälpsarbeten ville kammaren meddela, att dessa för 
närvarande äro under utredning.” 
 
Härjämte förelåg av stadsingeniören Sven H. Lundgren upprättad kostnadsberäkning, för 
ifrågavarande arbete i 2:ne alternativ: 
 
alt. I, kronor 36.000:- och alt. II, kronor 59,500:- till vilket senare alterativ kommer kronor 
2,500:- för avloppsledning med brunn. Dessutom skulle för vartdera av dessa alternativ 
komma kostnad för gatsten. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på yrkande av herr Sterner, enhälligt att genom kommunala 
arbetslöshets- och hjälpkommittén hos Statens arbetslöshetskommission hemställa, att arbetet 
med Landsvägsgatans ordnande och stensättning utföres genom Södra Sveriges försorg såsom 
nödhjälpsarbete mot att Lysekils stad för sin del genom eget och anslag från landstinget ställer 
kronor 18.000:- till förfogande för ifrågavarande arbetets utförande. 
 
I övrigt bifölls drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 32. 
Från hälsovårdsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet hos hälsovårdsnämnden i Lysekil den 15 december 1921. 
 
§ 7. Återupptogs det under § 9 i protokollet för den 17 nästlidne november antecknade ärendet 
angående förslag till uppsättande av en ny urinkur i gamla staden. 
 
Det beslöts, att förslaget skulle överlämnas till stadsfullmäktige till den åtgärd som på 
fullmäktige kunde ankomma. 
 
Som ovan. 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Enligt skrivelsen bifogat, av stadsingeniören Lundgren upprättat kostnadsförslag skulle 
uppsättande av dylik urinkur uppgå till 2,150 kronor. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande protokollsutdrag beslutit avstyrka förslaget dels emedan den föreslagna 
platsen ansetts olämplig, då kuren bör placeras på en mera fri plats, dels att kostnaderna äro 
för höga, och kammaren dessutom funnit, att den nuvarande urinoaren i gamla staden ännu 
några år framåt kan användas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion med drätselkammarens yttrande. 
 
§ 33. 
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Till stadsfullmäktiges kännedom meddelades genom föreliggande skrivelse Kungl. Maj:ts 
förordnande om att den av Kungl. Maj:ts fastställda taxan å hamnavgifter i staden Lysekil 
skulle lända till efterrättelse till vidare intill utgången av år 1925, samt att de enligt bemälda 
taxa utgående avgifterna må intill utgången av år 1922 höjas med tjugofem (25) procent. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 34. 
Till stadsfullmäktige hade överlämnats skrivelse från länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län 
ställd till magistraten, vilken skrivelse i huvudsak innefattade följande: 
 
Kungl. Maj:ts Befallningshavande, som fortfarande hyser den uppfattningen, att ur många 
synpunkter den naturliga lösningen av frågan om municipalsamhället Slättens skiljande från 
Lyse kommun vore, att samhället eventuellt med något ytterligare område av Lyse kommun 
införlivades med Lysekil, får härmed uppdraga åt Eder att anmoda vederbörande myndigheter 
i Lysekil att tillse, att de av Kungl. Maj:ts Befallningshavande utidess skrivelse av den 14 
januari 1918 omförmälta förhandlingar bliva slutförda samt förslag i ärendet avgivit till 
Kungl. Maj:ts Befallningshavande före den 1 juli 1923. 
 
Efter en redogörelse av herr Berger om denna frågas nuvarande läge, beslöto stadsfullmäktige 
att lägga skrivelse till handlingarna. 
 
§ 35. 
Från styrelsen från stadens elektricitetsverk förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning av Herrar Stadsfullmäktiges beslut under § 119 år 1920 får styrelsen härmed 
lämna följande uppgift över maskinpersonalens förbrukning av elektrisk energi under 
kalenderåret 1921: 
 
Maskinmästaren Axel Pehrsson förbrukat  244 kwt. 
Maskinisten John E. Sterner, ”   346 kwt. 
Maskinisten Hj. Pettersson ”   284 kwt. 
Summa    874 kwt. 
 
Lysekil den 8 februari 1922. 
 
STYRELSEN FÖR LYSEKILS STADS ELEKTRICITETSVERK 
 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande.” 
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Herr Löfgren lämnade följande skriftliga förslag i och för ordnande av frågan beträffande 
eletricitetsverkets tjänstemäns förbrukning av elektrisk energi: 
 
”Att stadsfullmäktige besluta, att varje vid elektricitetsverket anställd tjänsteman erhåller 
rättighet att uttaga elektrisk energi till lyse, värme och kokning, och äger verket att såsom 
betalning härför göra ett avdrag å kr 75:- å varje tjänstemans grundlön årligen, docj med rätt 
för verkets styrelse, att då den så finner lämpligt, för begränsning av verkets maximala 
belastningar, vidtaga nödiga begränsningar. 
 
Nämnda energi, får endast användas för vederbörande tjänstemäns egen hushållsförbrukning.” 
 
Herr Sterner fann den föreslagna ersättningen härvid för låg. 
 
Herr Laurin, understödd av herrar Axel Johansson och motionären, yrkade ärendets 
bordläggning, vilket yrkande av stadsfullmäktige bifölls. 
 
§ 36. 
En förteckning över vid 1921 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige förelåg enligt … 
Bilaga N:o 14, 1921. 
 
Denna bilaga hade före detta sammanträde utdelats i tryck till herrar 
stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Åtskilliga av de i denna förteckning nämnda ordförande i kommittéer redogjorde för huru 
långt dessa kommitteér hunnit under det gångna året beträffande respektive utredningar. 
 
Ärendet föranledde ej till någon diskussion. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMWVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
RUD. LINDBLAD. 
C. G. TINGGREN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 23 februari 1922 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
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1922 Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 6 april 1922. 
 
§ 37. 
Upprop förrättades, varvid herrar Ljungberg, Brännberg, Svante J. Johansson och Källén voro 
frånvarande, de båda förstnämnda på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästare Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 38. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 39. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ludv. Andersson och Axel 
Johansson. 
 
§ 40. 
Med anledning av fabrikören herr J. E. Lindboms timade frånfälle yttrade herr ordföranden 
följande, vilket stadsfullmäktige stående åhörde: 
 
”Sedan stadsfullmäktige förra gången sammanträdde, har en av dess ledamöter för alltid 
lämnat oss, nämligen fabrikören Johan Emil Lindbom, som avled den 8 nästlidne mars. 
 
Johan Lindbom hade tillhört stadsfullmäktige i oavbruten följd från det Lysekil blev stad år 
1903 och dessförinnan kommunalfullmäktige åtminstone från seklets början, och alltid har 
han återvalts av valmanskåren och efter de proportionella valens införande, av det parti han 
tillhörde, med de högsta röstsiffrorna. 
 
Ehuru han här tillhörde de mera tystlåtna, som aldrig i onödan ökade protokollets vidd genom 
anföranden eller yrkanden, så är det dock icke svårt att fatta den solida grunden för hans 
popularitet: han var född i detta samhälle, som han oavbrutet tillhört och på många sätt tjänat, 
han hade stor personkännedom och vidsträckt erfarenhet, han var en solskensmänniska som få 
och som sådan glad och vid gott humör, han hade så gott som inga vederdelomän. 
 
Hade Johan Lindbom således all anledning att känna sig lycklig i livet, så hade också de, med 
vilka han samarbetade, nöjet av ett gott kamratskap. 
 
För min egen del är jag fullt övertygad om, att varje människa, som dör i rätt ordning, slutar 
sin arbetsdag just då hon skall sluta den. 
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Därför beklaga vi icke det skedda utan hava blott med dessa minnesord velat hylla den gode 
kamraten, som lämnat vår krets.” 
 
§ 41. 
Val av de efter avlidne fabrikören herr J. E. Lindbom ledigvorna kommunala befattningarna 
företogos, och utföllo dessa val i enlighet med från valkommittén föreliggande förslag 
sålunda: 
 
Ledamot i hamnstyrelsen t. o. m. 1922 års slut: 
 
Handlanden herr S. P. Ekblad. 
 
Suppleant i samma styrelse för nämnda tid: 
 
Fabrikören herr Elis Luckey (efter herr Ekblad). 
 
Ledamot i handels- och sjöfartsnämnden t. o. m. 1922 års slut: 
 
Fabrikören herr Elis Luckey. 
 
Huvudman i Lysekils Sparbank för tiden t. o. m. 1924 års slut: 
 
Disponenten herr Hjalmar Carlsson. 
 
§ 42. 
I enlighet med valkommitténs förslag valdes till ledamöter i löneregleringskommittén för 
andra hälften av detta år herrar sparbankskamreraren Carl Brännberg, sammankallande, 
redaktören Axel Ljungberg, hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, disponenten Hjalmar 
Carlsson och verkmästaren Oscar Mattsson. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på förslag av herr Löfgren, att välja tvenne suppleanter i denna 
kommitté och valdes därtill stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och handlanden S. P. 
Ekblad. 
 
§ 43. 
Genom föreliggande skrivelse avsade sig trafikchefen herr Nils Wickberg på grund av 
sjukdom befattningen som vice brandchef, men hade lovat kvarstå, tills efterträdare hunnit 
utses. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att godkänna avsägelsen. 
 
Valkommittén hade med anledning av denna avsägelse beslutit föreslå stadsfullmäktige att 
inhämta brandstyrelsens yttrande med hänsyn till återbesättande av nämnda befattning, och 
beslöto stadsfullmäktige i enlighet därmed. 
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§ 44. 
Hamnstyrelsen anmälde, att till dess vice ordförande för innevarande år efter avlidna 
fabrikören herr J. E. Lindbom valts sjökaptenen herr Amandus Backman. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 45. 
Handels- och sjöfartsnämnden anmälde, att till dess ordförande och vice ordförande för år 
1922 omvalts respektive herrar bankdirektören Ragnar Berger och fabrikören J. E. Lindbom, 
och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 46. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 35 enligt stadsfullmäktiges protokoll för den 9 
sistlidne februari bordlagda ärendet, elektricitetsverkets styrelses skrivelse förande viss fri 
elektrisk strömleverans till verkets personal och den av herr Löfgren i samband med detta 
ärende väckta motionen. 
 
Herr Sterner fann dylik fri leverans vara en orättvisa gentemot stadens övriga 
befattningshavare, men förslog dock, att den av herr Löfgren föreslagna fria strömleveransen 
med en begränsning till och med 75:- kronor per år måtte gälla för innevarande år, efter vars 
utgång verkets personal skall betala elektrisk strömleverans enligt insatta mätare och med 
samma pris, som gäller för övriga förbrukare av sådan ström i staden.  
 
Sedan herr Löfgren yttrat sig om vederbörande styrelses uppfattning i saken, beslöto 
stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla herr Sterners förslag i ärendet. 
 
§ 47. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 12 sistlidne januari under § 17 i protokollet 
att uppdraga åt en kommitté bestående av herrar ordföranden, Berger och Löfgren 
upprättandet av förslag till yttrande över genom magistraten från länsstyrelsen infordrat 
yttrande över betänkande med förslag till ändrade bestämmelser angående sättet för kommuns 
medverkan vid avgörandet av ärenden rörande detaljhandel med rusdrycker. 
 
Detta förslag till dylikt yttrande förelåg nu och var av följande lydelse: 
 
”Undertecknade, av stadsfullmäktige utsedda att avgiva förslag till yttrande över ”Betänkande 
med förslag till ändrade bestämmeler angående sättet för kommuns avgörande av ärenden 
rörande detaljhandel med rusdrycker, avgivet av därtill inom Kungl. Finansdepartementet 
tillkallad sakkunnig”, få efter tagen del därav för sin del avstyrka detsammas antagande till 
lag. 
 
Visserligen kan det för stad synas likgiltigt, om handel med rusdrycker där förekommer eller 
icke, enär ersättning för mistad inkomst årligen tills vidare utgår från staten för att efter viss 
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tid upphöra, men det är ingalunda oviktigt för stadens övriga hande och rörelse, om där finnes 
legitim handel med spirituösa drycker. 
 
Den i lagförslaget föreskrivna kommunala omröstning på allmän rådstuga förutsätter den allra 
enklaste majoritet för förbudets genomförande och kringskär stadsfullmäktiges hittillsvarande 
befogenhet i detta ärende för att i stället lägga dess avgörande i deras händer, som minst förstå 
och minst fråga efter de stats- och kommunalfinansiella sidorna av problemet. 
 
Att så blir förhållandet förstås därutav, att alla röster väga lika, vare sig de röstande bruka 
eller icke bruka sådana drycker. 
 
Därtill kommer, att icke ens den av den tillkallade sakkunnige föreslagna utsträckningen av 
primärförsamlingens befogenhet utöver nykterhetskommitténs förslag, som föreslog 
kvalificerad majoritet, torde tillfredsställa de extrema nykterhetsvännerna, men väl egga till 
lidelsefullt och upphetsat deltagande i den kommunala omröstningen. 
 
Då den sakkunnige med detta förslag antagligen ytterst avsett att tjäna ett extremt 
nykterhetsintresse som utan att gagna folknykterheten, vilken aldrig främjas med tvång, som 
löper före det allmänna rättsmedvetandet, ingriper och kringskär individens frihet, få 
kommitterade, som nämnt, avstyrka förslaget. 
 
Egendomligt förefaller slutligen, att bland dem, som berättigats göra anmälan över 
oordningar, föranledda av utskänkning, saknas nykterhetsnämnd, som dock bör finnas i varje 
kommun och vaka över nykterheten. 
 

FRITZ LÜSCH. 
 GUST. A. LÖFGREN. RAGNAR BERGER.” 
 
Sedan herr ordföranden redogjort för huvuddragen av nämnda betänkandens förslag, beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt antaga ovanstående, av kommittérade upprättade förslag att såsom 
stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 48. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande tomtförsäljning: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 1 mars 1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Tinggren, Löfving, Elmqvist och Thorsson samt 
stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 26. Herr Frans Lycke ansökte genom föreliggande skrivelse att få köpa tomten n:o 4 inom 
kvarteret ”Höjden”, vilken tomt enligt ansökningen bifogad kartskiss innehåller en areal av 
cirka 430 kvm. 
 
Byggnadsnämnden, dit ärendet remitterats, hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll 
för den 13 nästlidne februari beslutit, att sedan det med ansökningen bifogade förslaget till 
tomtindelning av ifrågavarande kvarter godkänts, göra det uttalandet, att från nämndens sida 
intet funnes att erinra mot försäljning av den föreslagna tomten. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt, att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att till 
bemälde Lycke få försälja nämnda tomt för ett pris av två (2) kronor per kvm. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan skrivelsen lästs, gjordes följande uttalanden och yrkanden i ärendet: 
 
Herr Luckey ansåg tomten vara alldeles för stor för köparens behov och yrkade på grund 
härav, att priset måtte sättas till kr. 1:50 per kvm. 
 
Herr Ekblad yrkade prisets sättande till 1:- kr. per kvm. 
 
Herr Löfgren framhöll, att man om möjligt, så fort tillfälle därtill gives, säljer sådana tomter 
som den nu ifrågavarande, ty om Slätten en gång införlivas med staden bliva de mera 
svårsålda. 
 
Herr Laurin understödde herr Luckeys yrkande. 
 
Herr Sterner påpekade, att drätselkammaren föreslagit priset till 2 kr. på den grund, att 
stadsfullmäktige tidigare uttalat sig för detta pris för tomter å ifrågavarande plats, men hade 
intet emot försäljning av tomten för det av herr Luckey föreslagna priset. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, förelågo alltså fyra olika yrkanden, nämligen: 
 
1) Drätselkammarens om försäljning för 2:- per kvm. 
2) Herr Luckeys om försäljning för kr. 1:50 pr kvm. 
3) Herr Ekblads om försäljning för kr 1:- per kvm. 
4) Herr ordföranden om avslag å denna tomtförsäljning. 
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Herr ordföranden framställde nu proposition på bifall till vardera av dessa fyra yrkanden och 
efter att hava förklarat avslagsyrkandet vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt förslagsyrkandet som jaförslag 
och därefter för att utröna nej-förslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av de trenne övriga yrkandena, förklarade hann herr Luckeys yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställdes herr ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes: ”Den 
som i voteringen vill bifalla avslagsyrkandet, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, och nej-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de angivna, hava 
stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Luckeys yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande herrar 
stadsfullmäktigeledamöter nej, vadan stadsfullmäktige alltså enhälligt beslutit att bifalla nej-
propositionen. 
 
§ 49. 
Från herr konsuln Magnus Radhe hade följande skrivelse inkommit: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige, Lysekil. 
 
Enligt stadsfullmäktiges protokoll den 14/11 1918, § 102, beslöts att infordra mitt lägsta pris å 
den del av tomten N:o 242 B, som behövdes för Elektricitetsverket. 
 
Enligt Stadsingeniör Lundgrens kartskiss av den 22/6 1917 föreslås att ett område fig. A om 
300 kv.-m. eller 851 kv.-alnar tillägges tomten för stadens Elektricitetsverk. Vid 
sammanträdet ifråga avslogs min begäran om tomtköp i kv. ”Ångbåten” där mina byggnader 
äro belägna. 
 
Mitt arrendekontrakt å tomten utgår 1924. För att komma till en slutlig uppgörelse i berörda 
frågor, får jag anföra följande: 
 
För att kunna göra erforderliga förbättringar å byggnaderna behöves en utsträckt arrendetid av 
tomten. Karta är upprättad för ändringar å södra och östra gavlarne, vilken av 
Byggnadsnämnden fastställts. Kostnaderna härför kräva att jag redan nu säkerställes för ett 
ytterligare 10 års arrende om förbättringen, som huvudsakligast gälla exteriören skola kunna 
genomföras. Då enligt mitt förmenande staden icke på många år hade behov av tomtområdet, 
och stora öppna platser, samt tullkammartomten i Rosvik helt säkert äro tillfyllest under 
årtionden, så får jag anhålla att S. F. medgiver mig rättighet att förnya mitt arrendekontrakt på 
ytterligare 10 år, efter nu gällande arrendetids utgång. 
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Beviljas detta. Är jag villig sälja den del av min ägande tomt 242 B, som enligt karta erfordras 
för Elektricitetsverket, till ett pris av Fem (5) kr. pr kv.-aln. 
 
Dessutom förbehåller jag mig och min rättsinnehavare, fri utfartsväg för tomten där mina 
byggnader äro belägna, eller samma väg, som nu begagnas. 
 
Lysekil den 14 Februari 1922. 
 
 MAGNUS RADHE. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren, som 
avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 24 mars 1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Tinggren, Elmqvist och Thorsson samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 33. Den av herr ordföranden i stadsfullmäktige till drätselkammaren för dess yttrande 
remitterade skrivelse från herr konsuln Magnus Radhe rörande arrende av magasinstomt och 
försäljning till staden av tomtområde vid elektricitetsverkets byggnad, vilket ärende av 
drätselkammaren bordlagts den 1 dennes, upptogs nu till förnyad behandling.  
 
Skrivelsen innehöll, att staden skulle av herr Radhe inlösa ett markområde å 300 kvm. Eller 
851 kv.-aln vid elektricitetsverkets byggnad för ett pris av 5 kr. per kv.-aln under villkor att 
staden till herr Radhe utarrenderar den av honom nu innehavda magasinstomten i Rosvik för 
en tid av 10 år, räknat från den 1 januari 1915, samt att staden garanterar herr Radhe eller 
hans rättsinnehavare fri utfartsväg för den tomt i Sillgränd, där hans byggnader äro belägna. 
 
Skiss å ifrågavarande område var bifogad med skrivelsen. 
 
Herr ordföranden i drätselkammaren hade i saken underhandat med herr Radhe, som därvid 
förklarat sig villig sälja ovannämnda område till staden under förenämnda villkor för ett pris 
av kr. 8:50 per kvm. Eller cirka 3 kr. per kv.-aln. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka ifrågavarande inköp för 
sistnämnda pris, och att arrendet för nämnda magasinstomt förlänges på 10 år, då det 
nuvarande arrendet utlöper, samt att bemälda fria utfartsväg lämnas. 
 
Medel för detta markinköp beslöt kammaren föreslå att utgå av anslag för oförutsedda utgifter 
i detta års utgifts- och inkomststat. 
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Beträffande arrendepriset för magasinstomten ansåg kammaren, att deras bestämmande bör 
anstå, tills samtliga arrenden för stadens övriga tomter och områden uppgöras. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan dessa båda skrivelser lästs, yrkade herr vice ordföranden bifall till drätselkammarens 
förslag i ärendet. 
 
Herr Sterner understödde detta yrkande under framhållande av, att det vore fördelaktigare för 
staden att komma till frivillig uppgörelse med herr Radhe än att anlita 
expropriationsförfarandet, vilket senare skulle ställa sig vida dyrare. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet såväl 
beträffande pris som villkor i övrigt, och att medel för detta markinköp skola utgå av anslag 
för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
§ 50. 
Genom föredragen skrivelse anhöll fattigvårdsstyrelsen att få försälja det fattigvården 
tillhöriga huset n:o 16 (Bomans stuga) vid Bansviksgatan, dock med skyldighet för den nye 
ägaren att hava avröjt tomten inom viss tid. 
 
Drätselkammaren, dit stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ärendet, hade beslutit att 
hos stadsfullmäktige förorda, att staden underhandlar med nämnda styrelse om köp av 
ifrågavarande hus för att staden såsom gåva överlämnas till Fornminnesföreningen Vikarvet 
med villkor, att föreningen på egen bekostnad bortflyttar stugan. 
 
Herr Sterner meddelade, att han fått kännedom om, att bemälda förening icke vill ha huset och 
föreslog med anledning härav, att staden köper huset och låter avröja tomten. 
 
Herr Laurin uttryckte önskemålet, att huset dock måtte få tills vidare kvarstå, samt att det före 
rivningen fotograferas och märkas för den händelse man bleve i tillfälle att kunna uppsätta det 
på någon annan plats i staden. 
 
Herr ordföranden meddelade, att fattigvårdsstyrelsen senare förklarat sig villig att utan 
ersättning överlämna huset till drätselkammaren, om stadsfullmäktige besluta att emottaga 
detsamma och därmed fritaga fattigvården för allt vidare underhåll av huset från och med 
denna dag. 
 
Detta erbjudande beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga. 
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§ 51. 
Från husägare vid Föreningsgatan förelåg skriftlig framställning om vatten- och 
avloppsledningars nedläggande i nämnda gata. 
 
Herr Sterner meddelade, att denna fråga vid flera tillfällen varit föremål för såväl 
vattenstyrelsens som drätselkammarens behandling och föreslog ärendets remiss till 
drätselkammaren, vilket förslag enhälligt bifölls. 
 
§ 52. 
Från hälsovårdsnämnden hade en så lydande skrivelse inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil 
 
Med överlämnande av sina protokoll den 17 november 1921 och den 23 februari 1922 får 
hälsovårdsnämnden härmed, under framställningen av att genom epidemivårdens 
överflyttande till landstinget från och med 1 nästa Juli driften å stadens epidemisjukhus 
kommer att nedläggas, hemställa, att stadsfullmäktige måtte fatta beslut, huruvida den hittills 
upprätthållna befattningen som epidemi- och stadssjuksköterska bör bibehållas eller indragas; 
och får Nämnden meddela, att Nämnden i avvaktan på Stadsfullmäktiges beslut den 8 i denna 
månad låtit uppsäga den nuvarande befattningshavaren fröken Matilda Svanqvist. 
 
Tillika får Nämnden meddela, att fröken Svanqvist, på tillfrågan, förklarat sig icke vilja 
mottaga någon befattning hos landstinget som sköterskebiträde eller undersköterska. 
 
Fröken Svanqvist har med hänsyn till den långa tid hon varit i stadens tjänst, och svårigheten 
för henne att erhålla lämplig befattning, hemställt antingen att sådan befattning måtte beredas 
henne här i staden, t. ex. å fattigvårdens sjukhus eller och att stadsfullmäktige måtte bevilja 
henne en årlig pension eller till henne utbetala något lämpligt belopp en gång för alla, innan 
hon lämnar sin befattning. 
 
Lysekil den 30 mars 1922. 
 
På Hälsovårdsnämndens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Herr Borgmästaren hemställde, att stadsfullmäktige i dag måtte fatta beslut om, huruvida 
indragning av ifrågavarande befattning skall ske eller ej, och att stadsfullmäktige med hänsyn 
till eventuell pensionering av eller ersättning till fröken Svanqvist remittera ärendet till 
hälsovårdsnämnden och drätselkammaren. 
 
Herr Sterner yrkade, att befattningen indrages från och med den 1 instundande juli, och att 
stadsfullmäktige godkänna den skedda uppsägningen av bemälde befattningshavare. 
 
Stadsfullmäktige beslöto följande i ärendet: 
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Att bifalla herr Sterners yrkande samt att i enlighet med herr borgmästaren Sundbergs förslag 
remittera ärendet till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren. 
 
§ 53. 
Från Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av diarium över ekonomi., politi-, och besvärsmål, fört hos Kungl. Maj:ts 
Befallningshavare i Göteborgs och Bohus län å landskansliet i Göteborg följande dagar under 
år 1921 och 1922. 
 
Den 28 december 1921. 
 
Oscar Wallén i Lysekil anför besvär över stadsfullmäktige i Lysekil beslut den 24 november 
1921 rörande användning av vatten från stadens vattenledning. 
 
Den 29 december 1921. 
 
Remiss: Handlingarna sändes till magistraten i Lysekil, som anmodas infordra 
stadsfullmäktiges därstädes yttrande samt därmed jämte eget yttrande hit inkomma: skolande 
remisshandlingarna därvid återställas. 
 
Den 1 mars 1922. 
 
Handlingarna åter. 
 
Den 27 mars 1922. 
 
Resolution: Kungl. Maj:ts Befallningshavande har tagit handlingarnas innehåll i övervägande, 
och enär klaganden icke visat, att någon av de omständigheter, som jämlikt § 76 i 
förordningen om kommunalstyre i stad kunna föranleda överklagade beslutens upphävande, 
föreligger, varda besvären ogillade; klagande obetaget att i annan ordning göra gällande den 
talan, vartill han på grund av uppgivet avtal med staden må anse sig befogad. 
 
Den, som med detta beslut icke åtnöjes, äger att däröver hos Kungl. Maj:t anföra underdåniga 
besvär, vilka böra till Kungl. Socialdepartementet ingivas, eller må, på klagandens eget 
äventyr, i betalt brev med allmänna posten insändas; och bör därvid iakttagas; att besvären 
inkomma till nämnda Departement, om enskild part är klagande, innan klockan tolv å 
trettonde dagen och, om klagan föres av menighet, innan klockan tolv å fyrtiofemte dagen 
från delfåendet härav, delgivningsdagen oräknad, eller, i båda fallen, om besvärstiden 
tilländagår på helgdag, å nästpåföljande söckendag före klockan tolv; att besvären skola 
åtföljas av behöringen styrkt bevis, vilken dag klaganden undfått del av beslutet; att besvären, 
därest de icke äro av klaganden egenhändigt undertecknade, böra av behörig fullmakt för 
ingivandet eller insändandet åtföljas; samt att besvären, när den klagande icke själv kan 
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skriva, böra av författaren, med utsättande av namn, syssla och boningsort, underskrivas; men 
försummas något av vad sålunda är föreskrivet, har den klagande förlorat sin talan och 
beslutet kommer att ta emot honom för laga kraft vunnet anses. 
 
OSCAR von SYDOW. 
 
Ernst Thorin. 
 
Rätt utdrager betygar; Göteborg i landskansliet, den 1 april 1922. 
 
Ex officio; 
NILS BJÖRKMAN.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att med åtnöjande av länstyrelsens ifrågavarande beslut lägga 
skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 54. 
Från nykterhetsnämnden förelåg berättelse, varigenom meddelades, att nämnden under år 
1921 icke funnit anledning vidtaga andra åtgärder än att i tvenne fall tilldela vederbörande 
varning. 
 
Berättelsen lades till handlingarna. 
 
§ 55. 
Länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över kommunalförfattningssakkunnigas ”Betänkande III i fråga om ersättning åt 
innehavare av kommunala förtroendeuppdrag”. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade upprättat förslag till yttrande i ärendet, vilket förslag 
lästes: 
 
”Lysekils stadsfullmäktige få, efter tagen del av kommunalförfattningssakkunnigas 
”Betänkande III om ersättning åt innehavare av kommunala förtroendeuppdrag”, avgiva 
följande yttrande, därvid hänsyn tagits till förslaget endast i vad det avser kommunalstyrelse i 
stad: 
 
Det har av ålder varit det kommunala arbetets heder i vårt land, att det utförts utan all 
ersättning och detta även i sådana fall, där utförandet krävt kännbara uppoffringar av tid och 
kraft. 
 
Därigenom har det hållits i ära även i nyare tid, sedan portarna genom författningsändringen 
år 1918 slogos upp på vid gavel för en representation på den allra bredaste demokratiska 
grundval. 
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Sant är, att vissa befattningshavare fått sig tillerkänd, såsom ordförande i pensionsnämnd, 
räkenskapsförare i fattigvårdsstyrelse, ledamot i taxeringsnämnd, kommunalt ombud vid 
mantalsskrivning o. s. v., men dessa lätt räknade undantag förändra icke den genomgående 
karaktären i de svenska städernas kommunala arbete, nämligen att vara frivilligt, oavlönat och 
fritt från levebrödspolitik och därigenom främjande för våra städers sunda utveckling. 
 
Vad som i betänkandet föreslås är ägnat att rubba den hittillsvarande ordningen såsom en 
princip, huru förändringarna tagas mycket försiktigt såväl i fråga om ersättningens storlek, 
som blott skulle utgöra 5 kr. per dag, som sättet för dess beviljande, som skall ske med 
kvalificerad majoritet och för att få gällande kraft underställas Konungens 
Befallningshavandes prövning. 
 
Sådan föreslagen ersättning kan utgå till ordföranden och ledamot i drätselkammare och 
annan kommunal styrelse och deras revisorer, ledamot i kyrko- och skolråd, pensions., 
taxerings- och byggnadsnämnd samt hästuttagningsnämnd, fattigvårdsstyrelse etc.  
 
Men just tummandet på den princip, som varit till gagn och stadsfästelse av de hittillsvarande 
undantagens praxis som lag bör genast i början motstås, stadsfullmäktige obetaget att även i 
fortsättningen bevilja undantag. 
 
Lysekils stadsfullmäktige ställa sig därför på samma sida som kommitterade herrar Rooth och 
P. J. Persson och anse följaktligen, att förslaget icke bör till lag upphöjas.” 
 
På yrkande av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga förestående förslag att 
såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 56. 
Till stadsfullmäktige hade för yttrandes avgivande överlämnats en nu föredtagen, så lydande 
skrivelse: 
 
”Till Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län, Göteborg. 
 
Undertecknad får härmed vördsamt hemställa det Konungensfallningshavande måtte meddela 
tillstånd, att tiden för den utskänkning av brännvin, som beviljas av Systemaktiebolaget i 
Lysekil att utövas inom badhusområdet i staden Lysekil under tiden från och med den 1 juni 
till och med den 15 september 1922 måtte utsträckas till kl. 12 på natten inom 
serveringslokalerna de dagar, då badsällskapet anordnar soar´eer eller andra festliga 
samkväm. 
 
Magistratens och stadsfullmäktiges i Lysekil yttranden över ansökningen bifogas. 
 
Lysekil den 26 mars 1922. 
 
 CARL G. SPANNERT-” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Sterner, att tillstyrka bifall till denna 
ansökan. 
 
§ 57. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över följande ansökningar om rätt till utskänkning av pilsnerdricka inom Lysekils 
stad: 
 
1) Fru Sofia Nicolina Olsens ansökan om dylik utskänkning, utan samband med matservering, 
för tiden 1 oktober 1922 – 1 oktober 1925 i huset n:o 78 vid Gamla Strandgatan. 
 
2) Fru Christina Kjellmans ansökan om sådan utskänkning till spisande gäster vid måltider för 
nyssnämnda tid i huset n:o 2 vid Norra Kvarngatan. 
 
3) Fru Augusta Olaussons ansökningar på samma villkor som den sistnämnda, dels för tiden 1 
maj – 1 oktober detta år (tillfälliga rättigheter under badsäsongen), dels för tiden detta år – 1 
oktober 1925 i huset n:o 7 vid Landsvägsgatan. 
 
På yrkande av herr Axel Johansson, understödd av herrar ordföranden, Berger, Ekblad, 
Tinggren och Olsson, beslöto stadsfullmäktige remittera nämnda ansökningar till 
nykterhetsnämnden för dess yttrande. 
 
§ 58. 
Revisionsberättelse över Lysekils skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1921 
föredrogs, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan, bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
L. ANDERSSON. 
AXEL JOHANSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 10 maj 1922 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
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1922  Lysekils N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 27 april 1922. 
 
§ 59. 
Upprop förrättades, varvid herrar Laurin, Ljungberg, Brännberg och Tinggren voro 
frånvarande, herrar Ljungberg och Brännberg på grund av riksdagsmannauppdrag. 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 60. 
Utdrag av magistratens protokoll för den 7 innevarande april föredrogs, och framgick därav, 
att efter skedd sammanräkning för utseende av ledamöter i stadsfullmäktige efter avlidne 
fabrikören J. E. Lindbom och härdaren A. F. Rystedt, vilken på grund av avflyttning från 
staden avsagt sig uppdraget, fru Anna Berger och poliskonstapeln C. I. Alexandersson 
befunnits komma respektive bemälda Lindbom och Rystedt närmast i röstetal och alltså 
förklarats i deras ställe valda till stadsfullmäktige för tiden till den 1 januari 1925. 
 
Sedan skrivelsen lästs, riktade herr ordföranden följande hälsningstal till de nyvalda 
stadsfullmäktigeledamöterna: 
 
”Jag skall i dag hälsa den första kvinnliga ledamoten av Lysekils stadsfullmäktige 
välkommen. Genom fru Bergers inval har för Lysekils del stadgandet om kvinnans valbarhet i 
kommunalrepresentationen från att hava varit en död bokstav blivit verklighet. Lång tid innan 
fru Berger flyttade till vårt samhälle, var det intresse, varmed hon omfattade allmänna och 
kommunala angelägenheter, bekant för initierade, och vad dessa visste om detta hennes 
intresse har bestyrkts under den tid, hon här varit bosatt. Såsom ledamot av härvarande 
fattigvårdsstyrelse har hon varit synnerligen verksam, vilket jag här som vittnesgill kan säga. 
Vi hava därför all anledning att glädja oss åt fru Bergers inval, och den valmanskår, väl i 
främsta rummet kvinnor, som insatt henne i stadsfullmäktige, och som knutit stora 
förhoppningar till henne, skall helt säkert komma att få se dessa infriade. 
 
Vad herr Alexandersson angår, så kommer han att intaga faktor E. F. Larssons plats, och herr 
Larsson representerade de mera eruptiva naturerna. Det låg en glöd i hans sätt, vilket gjorde, 
att hans anföranden kommo att få något av vulkanens våldsamhet över sig. Men även de 
eldsprutande bergen behöva vila sig efter sina eruptioner, och de förändras då och antaga 
andra former. Så också här i detta fall. Även om herr Alexandersson saknar denna glöd, så 
hoppas vi, att han har andra gåvor, emedan var och en har sina, och att han får samma intresse 
för allmänna angelägenheter och är villig att offra sina krafter i vårt samhälles tjänst, såsom 
hans företrädare i stadsfullmäktige gjort.” 
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Stadsfullmäktige betygade sitt instämmande i detta häölsningstal genom att resa sig från sina 
platser. 
 
Magistratens ovannämnda skrivelse lades till handlingarna. 
 
§ 61. 
De vid uppropet anmäld förfallen godkändes. 
 
§ 62. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos fru Anna Berger och herr C. I. 
Alexandersson. 
 
§ 63. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 6 dennes att inhämta brandstyrelsens 
yttrande rörande val av vice brandchef. 
 
Nämnda styrelse hade enligt föreliggande skrivelse beslutit att såsom kandidater till 
ifrågavarande befattning föreslå följande personer: 
 
1) Glasmästaren Albert Andersson. 
2) Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
3) Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
4) Handlanden Gillis Eriksson. 
 
Valkommittén, som tagit del av detta förslag, hade beslutit att icke göra något särskilt 
uttalande över detsamma till stadsfullmäktige. 
 
Herr ordföranden meddelade, att herr Albert Andersson avsagt sig kandidaturen, men att 
poliskonstapeln Per August Mattsson anmält sig reflektera å befattningen, och att denne 
tillhört Karlstads poliskår, där polis- och brandmannatjänstgöring varit förenade. 
 
Herr vice ordföranden förordade val av herr Eriksson, då han dels ansåg honom vara mest 
lämplig, del att han disponerade sin tid bättre än herr Högberg, och att han ämnade genomgå 
utbildning vid Göteborgs brandkår, för den händelse han bleve vald vid till ifrågavarande 
befattning. 
 
Herr Ekblad föreslog val av herr Högberg, då det förefölle, som denne skulle vara den mest 
kompetente av de föreslagna personerna, synnerligen beträffande förmåga att upprätthålla 
disciplin inom brandkåren. 
 
Detta förslag understöddes av herr Olsson, som framhöll, att herr Eriksson vore för ung, om 
det skulle inträffa, att den nuvarande brandchefen begärde avsked och vice brandchefen skulle 
uppflyttas till brandchef. 
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Då överläggningen förklarats avslutad, företogs på begäran val med slutna sedlar, vilket utföll 
så, att herr Gilis Eriksson erhöll 12 och herr B. C. A. Högberg 8 röster, vadan den 
förstnämnde förklarades vald till ifrågavarande befattning för tiden till och med 1924 års slut. 
 
§ 64. 
Från herr Axel Ljungberg förelåg avsägelse av ledamotskap i löneregleringskommittén. 
 
Valkommittén hade beslutit att i herr Ljungbergs ställe föreslå filaren herr Svante J. 
Johansson under förutsättning, att stadsfullmäktige godkänna bemälda avsägelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att godkänna avsägelsen och att beträffande nyvalet ifråga följa 
valkommitténs förslag. 
 
§ 65. 
Parkstyrelsen anmälde, att till dess ordförande och vice ordförande för innevarande år omvalts 
respektive herrar byggmästaren Rob. Christenson och frisören G. A. Löfgren, och lades 
anmälningen till handlingarna. 
 
§ 66. 
Till förnyad behandling upptogs de av stadsfullmäktige under § 57 i protokollet för den 6 
innevarande april till nykterhetsnämnden för dess yttrande remitterade ansökningarna från 
fruarna Sofia Olsen, Christina Kjellman och Augusta Olausson om rätt till utskänkning av 
pilsnerdricka, över vilka ansökningar Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län genom 
magistraten begärt stadsfullmäktiges yttrande. 
 
Nykterhetsnämnden hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 24 dennes 
beslutit avstyrka bifall till samtliga dessa ansökningar. 
 
Mot dett beslut hade inom nämnden herr kyrkoherden Fritz Lüsch och fru Anna Berger anfört 
sin reservation, evad det rörde fruarna Olsens och Olaussons ansökningar. Reservanterna hade 
samtidigt framhållit önskemålet, att två av de hittillsvarande rättigheterna i staden för 
utskänkning av pilsnerdricka indragas, så fort detta låter sig göra.  
 
Från styrelsen för Lysekils förbudsvänners samarbetskommitté hade till dagens sammanträde 
inkommit skrivelse med hemställan, att stadsfullmäktige ej måtte tillstyrka beviljandet av 
flera dylika rättigheter inom samhället. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare:  
 
Herr vice ordföranden yrkade, med instämmande i nämnda reservation, avslag å att tillstyrka 
fru Kjellmans ansökan och bifall att tillstyrka fruarna Olsens och Olaussons ansökningar 
under framhållande av, att det härvidlag, så länge rusdrycksförbud ej finnes, gäller en laglig 
hantering, varför man endast får taga hänsyn till huru dylik utskänkning skötes. 
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Herr Axel Johansson framhöll, att inga skäl föreligga för tillstyrkande av nya rättigheter för 
sådan utskänkning, och att det vore tillräckligt talande skäl för avstyrkan, att sex ledamöter i 
nykterhetsnämnden röstat för avslag i saken samt yrkade med anslutning härtill, att 
stadsfullmäktige måtte avstyrka bifall till samtliga dessa ansökningar. 
 
Herr Löfgren fann, att omständigheter förelågo för tillstyrkande av dylika 
utskänkningsrättigheter till fru Olsen, då hon vore i behov av dessa för att kunna försörja sig 
och sin familj. 
 
Dessutom borde väl stadsfullmäktige ej hysa rädsla för servering av en så alkoholsvag dryck 
som pilsnerdricka. 
 
Herr Gust. Karlson upplyste, att alkoholhalten i pilsnerdricka är högst 3/½ volymprocent, 
varför man ej med fog kunde påstå, att denna dryck användes i berusningssyfte. 
 
Herr Ekblad påpekade olämpligheten av att lämna en person utskänkningsrättigheter endast av 
den anledning att rädda personen i fråga att behöva anlita fattigvården samt understödde 
avslagsyrkandet. 
 
Herr Alexandersson ansåg, att man borde iakttaga en viss aktsamhet med att till styrka 
beviljandet av för många utskänkningsrättigheter för pilsnerdricka, då det händer, att personer 
gå från den ena serveringen till den andra för att få tillräckligt av denna dryck. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, framställde herr ordföranden propositioner på bifall till 
vartdera av de olika yrkanden i ärendet enligt nedanstående ordning: 
 
1) Fru Sofia Olsens ansökan, varvid, efter att herr ordföranden förklarat yrkandet om att 
tillstyrka bifall till denna ansökan vara med övervägande ja besvarad, votering begärdes, som 
verkställdes enligt följande voteringsproposition: 
 
”Den, som vill tillstyrka bifall till denna ansökan, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej hava stadsfullmäktige beslutit avstyrka bifall till ansökningen.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Sterner, 
Löfving, Wallén, Gust. Karlson, Löfgren, Berger, Halmar Carlsson, Lindblad, Mattsson, 
Andersson, Luckey, fru Berger och herr ordföranden ja, men herrar Ekblad, Svante J. 
Johansson, Axel Johansson, Källén, Olsson och Alexandersson nej. 
 
Med 14 ja- mot 6 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutat att tillstyrka bifall till 
ifrågavarande ansökan. 
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2) Fru Christina Kjellmans ansökan, varvid stadsfullmäktige enhälligt beslöto att bifalla 
yrkandet om att avstyrka beviljande av ifrågavarande rättigheter, dels därför att denna 
utskänkning är obehövlig, dels därför att sökanden ej är lämplig att omhänderhava dylik 
servering. 
 
3) fru Augusta Olaussons tvenne ansökningar, varvid, efter att herr ordföranden förklarat 
yrkandet om att tillstyrka bifall till dessa båda ansökningar vara med övervägande ja besvarat, 
votering begärdes, vilken verkställdes enligt följande godlända voteringsproposition: 
 
Den, som vill tillstyrka bifall till dessa båda ansökningar, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att avstyrka bifall till ansökningarna.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Sterner, 
Löfving, Wallén, Gust. Karlson, Löfgren, Berger, Hjalmar Carlsson, Lindblad, Mattsson, 
Andersson, Luckey, Alexandersson, fru Berger och herr ordföranden ja, men herrar Ekblad, 
Svante J. Johansson, Axel Johansson, Källén och Olsson nej. 
 
Med 15 ja- mot 5 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att tillstyrka bifall till 
sökanden Olaussons båda ifrågavarande ansökningar. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige, utan botering, att motivera tillstyrkandet av de begärda 
rättigheterna för sökandena Olsen och Olausson därmed, att dessa personer äro lämpliga att 
omhänderhava bemälda serveringar, och att dessa serveringar äro av behovet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige uttala, att i sökanden Olsens servering, utan samband med 
matservering, sådan utskänkning icke får äga rum å sön- och helgdagar samt efter kl. 5 e. m. å 
dag före sön- och helgdag och efter kl. 7 e. m. övriga dagar i veckan. 
 
Mot beslutet att tillstyrka bemälda rättigheter för fruarna Olsen och Olausson reserverade sig 
herrar Axel Johansson och S. P. Ekblad, då de ansågo dessa utskänkningar obehövliga. 
 
§ 67. 
Genom magistraten inkommen revisionsberättelse över fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och 
förvaltning för år 1921 förelåg enligt Bilaga N:o 2, 1922, vilken bilaga förelåg i tryck och före 
detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 68. 
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Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1921 förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 69. 
Svenska Stadsförbundet hade begärt stadsfullmäktiges yttrande över stadsrådet Nothings 
betänkande rörande städernas särskilda skyldigheter och rättigheter i förhållande till staten. 
 
På förslag av vice ordföranden beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt herr ordföranden att 
utarbeta förslag till dyligt yttrande. 
 
§ 70.  
Från Statens järnvägars distriktsförvaltning i II distriktet förelåg skrivelse innehållande 
meddelande om sommartidtabellen å stadsbanan, av vilken skrivelse framgick, att vidtagna 
ändringar i denna tidtabell åstadkommit viss förbättring av tågförbindelserna å Lysekils 
Järnväg. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
ANNA BERGER. 
C. I. ALEXANDERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 15 maj 1922 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1922 Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 maj 1922. 
 
§ 71.  
Upprop förrättades, varvid herrar Löfving, Ljungberg och Brännberg voro frånvarande, de 
båda sistnämnda på grund av riksdagsmannauppdrag. 
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Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 72. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 73. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Wallén och Svante J. 
Johansson. 
 
§ 74. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 6 sistlidne april under § 52 i protokollet att 
till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren för dessa myndigheters yttrande remittera 
hälsovårdsnämndens skrivelse om eventuell pensionering av eller ersättning till 
epidemisjuksköterskan fröken Mathilda Svanqvist. 
 
Hälsovårdsnämnden hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Vid överläggning härom ansåg nämnden, att fröken Svanqvist icke innehaft befattningen 
tillräckligt lång tid för att pensionering skulle kunna ifrågakomma. Med hänsyn till den tid av 
omkring 11 år, hon uppehållit befattningen, och svårigheten att vid hennes ålder och med 
jämförelsevis svag hälsa erhålla annan lämplig befattning, ansåg nämnden emellertid att 
staden borde bereda henne någon gottgörelse för mistningen av tjänsten, vilket hon skulle 
kunnat ännu under åtskilliga år uppehålla, därest den icke blivit indragen tillfölje landstingets 
övertagande av epidemivården. 
 
Nämnden beslöt på grund härav hemställa, att stadsfullmäktige måtte bevilja fröken Svanqvist 
sådan gottgörelse med i ett för allt tvåtusen kronor.” 
 
Drätselkammaren hade icke ansett sig kunna tillstyrka vare sig pension eller dylik ersättning 
till ifrågavarande befattningshavare, detta dels av pricipiella skäl, dels på grund av stadens 
tryckta ekonomiska läge. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll, att härvidlag ömmande omständigheter förelågo, då 
fröken Svanqvist dels är sjuklig, dels för gammal att erhålla liknande anställning, och 
hemställde på grund härav, att stadsfullmäktige måtte bifalla hälsovårdsnämndens förslag i 
ärendet, eventuellt något lägre belopp. 
 
Herr Olsson ansåg, att stadsfullmäktige ej kunde vara med om att pensionera en 
befattningshavare efter så kort tid, synnerligen som denne varit erbjuden plats som 
sjuksköterskebiträde å landstingets epidemisjukhus, men vägrat mottaga densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
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§ 75. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Härmed beder drätselkammaren få meddela, att det av stadsfullmäktige den 6 nästkommande 
april till kammaren remitterade ärendet rörande husägares vid Föreningsgatan framställning 
om vatten- och avloppsledningars nedläggande i denna gata behandlats av kammaren, men för 
vidare utredning bordlagts, och att ärendet kommer att i höst upptagas i samband med plan å 
andra dylika arbeten under år 1923,vilken plan under senare delen av höstens lopp kommer att 
framläggas för stadsfullmäktige, varför ärendet för närvarande kan av stadsfullmäktige 
avskrivas. 
 
Lysekil den 27 maj 1922. 
 
För LYSEKILS STADS DRÄTSELKAMMARE. 
Axel Holmqvist.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att för närvarande avskriva ärendet. 
 
§ 76. 
Från stadens ombud vid stämmorna i Lysekils Järnvägsaktiebolag, herr bankdirektören 
Ragnar Berger, hade skrivelse inkommit med begäran om meddelande, vilka önskemål 
stadsfullmäktige hava i avseende på instundande ordinarie bolagsstämma med 
järnvägsbolaget. 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren och 
valkommittén. 
 
Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förorda, att bemälda ombud får i uppdrag 
att enlighet med revisorernas tillstyrkan rösta för ansvarsfrihets beviljande och att 
vinstmedlens disponerande sker i enlighet med styrelsens för järnvägsbolaget förslag och 
revisorernas tillstyrkan, samt att arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och 
suppleanter bestämmas lika som nu. 
 
Med hänsyn till val vid nämnda bolagsstämma hade drätselkammaren beslutit hänskjuta 
denna del av ärendet till valkommittén för förslags uppläggande. 
 
Valkommittén hade beslutit hos stadsfullmäktige föreslå till ledamot i järnvägsbolagets 
styrelse efter avlidne fabrikören herr J. E. Lindbom, herr konsuln L. Laurin och till suppleant i 
styrelsen efter denne fabrikören herr Elis Luckey samt till revisor av järnvägsbolagets 
räkenskaper och förvaltning för år 1923 herrar förvaltaren John Sterner och stadskamreraren 
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Axel Holmqvist med herrar sjökaptenen Aug. L. Kihlberg och frisören G. A. Löfgren som 
suppleanter. 
 
Sedan järnvägsbolagets förvaltnings- och revisionsberättelser med tillhörande handlingar 
lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Härefter upptogs frågan om upprättandet av förslag till valen vid berörda bolagsstämma. 
 
Herr ordföranden meddelade, att valkommittén haft ärendet till behandling vid tvenne 
sammanträden. 
 
Vid det första hade endast behandlats ledigheten i ifrågavarande styrelse efter herr Lindbom, 
och då hade man inom kommittén varit enig om herr Laurins uppflyttande till ledamot i 
styrelsen. På det senaste sammanträdet hade frågan om val av revisorer behandlats, varvid 
kommittén beslutit följa den praxis, att revisorer böra ombytas, och på grund härav hade 
endast herr Sterner föreslagits till omval. 
 
Talaren framförde emellertid nu förslag, att i anledning av herr Sterners långvariga arbete för 
järnvägen och hans mångåriga ordförandeskap i drätselkammaren, herr Sterner måtte föreslås 
till ledamot i järnvägsbolagets styrelse och herr Laurin alltså kvarstå som suppleant. 
 
Detta förslag bifölls av stadsfullmäktige med acklamation.  
 
Härefter föreslog herr ordföranden till revisorer herrar stadskamreraren Axel Holmqvist och 
bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Herrar Axel Johansson och Ekblad föreslogo till revisorssuppleant herr Brännberg. 
 
Detta förslag till val, som även upprättades med acklamation, utföll så, att herrar Holmqvist 
och Berger skulle föreslås till revisorer och herrar Löfgren och Brännberg till 
revisorssuppleanter. 
 
§ 77. 
Från drätselkammaren förelågo nedanstående tvenne protokollsutdrag: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 24 mars 
1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Tinggren, Elmqvist och Thorsson samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 
 
§ 42. Från byggnadsnämnden förelåg följande skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 16 mars 
1922.  
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordf., byggmästare Oscar Wallén, v. ordf., fabrikör 
Aug. Mattsson, byggmästare Rob. Christensson, entreprenör C. W. Granberg, stadsingeniör 
Sven H. Lundgren, sekr. 
 
§ 16. I föredragen skrivelse ansökte fabrikör Robert Lycke om medgivande att utbygga 
nuvarande verandan å hus n:r 23 vid Landsvägsgatan enligt bilagd räkning och situationsplan. 
 
Sedan förslaget granskats, beslöt nämnden göra det uttalandet, att då förslag till 
Landsvägsgatans fullständiga ordnande föreligger, och då i detta ifrågasatta gatans breddande 
med det framför byggnaden belägna och nu delvis till bebyggande föreslagna området, 
byggnadsnämnden ej kan avgöra ärendet, förrän frågan om gatans utvidgning avgjorts. 
Nämnden beslöt för den skull vidare överlämna ärendet till drätselkammaren för närmare 
utredning och underhandling angående ovannämnda markområde, och att intill dess beslut 
härom i drätselkammaren träffas bordlägga ärendet. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygar 
 SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Drätselkammaren beslöt uppdraga åt herrar ordföranden och stadsingeniören att i saken 
underhandla med herr Lycke och i avvaktan på denna underhandling resultat bordlägga 
ärendet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 12 maj 1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Tinggren, Löfving, Elmqvist och Thorsson samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 55. Till förnyad behandling upptogs det under § 42 i protokollet för den 24 sistlidne mars 
behandlade ärendet rörande förvärvande till staden av ett mindre tomtområde tillhörigt 
fabrikören herr Robert Lycke, vilket område skulle användas för Landsvägsgatans framtida 
breddande. 
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Vid nämnda tillfälle erhöllo herrar ordföranden och stadsingeniören i uppdrag att i saken 
underhandla med herr Lycke. 
 
Herr ordföranden meddelade nu, att herr Lycke vore villig avyttra ifrågavarande område, 
cirka 50 kvm., till staden för ett pris av kronor 11:50 per kvm., med det förbehåll att staden ej 
tager markstycket i besittning förrän det för ovan sagda ändamål behöves. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan 
om dylik uppgörelse, och att beloppet för ändamålet, cirka 575 kronor, anvisas att utgå av 
medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Tillika skulle byggnadsnämnden om förestående beslut meddelas. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande framställning, och att medel för 
ändamålet skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 78. 
Från drätselkammaren meddelades, att kammaren för ett pris av 286 kronor inom kvarteret 
”Frej” inköpt ett markområde å 23,5 kvm., tillhörigt fabrikören herr Gustaf Cornér, vilket 
område staden behövde för framtida tomtreglering. 
 
Herr Sterner hemställde, att stadsfullmäktige måtte godkänna denna åtgärd, vilket av 
stadsfullmäktige enhälligt bifölls. 
 
§ 79. 
Med anledning av arbetslöshets- och hjälpkommitténs skrivelse till drätselkammaren med 
begäran, att staden måtte anslå ett belopp av 2.500 kronor till bestridande av kostnader för 
ytterligare transporter av arbetare till och från nödhjälpsarbeten i Bokenäs förelåg från 
drätselkammaren skrivelse med tillstyrkan om, att stadsfullmäktige måtte bevilja ett dylikt 
anslag för utbetalning, om så blir nödigt för att få stadens arbetslösa sysselsatta, och skulle 
beloppet för ändamålet utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och 
inkomststat. 
 
Nämnda kommitté hade i en senare skrivelse till drätselkammaren meddelat, att förhållandena 
ändrats därhän, att ytterligare anslag syntes bliva överflödigt, då arbetena i Trötemyren från 
och med den 1 instundande juni skulle drivas i tvenne skift, vilket skulle medföra den 
därvarande arbetsstyrkans uppbringande till 100 man. 
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Det hade emellertid visat sig, att arbetarna vid nämnda arbeten ansett sig genom detta 
förfarande erhålla en lägre dagspenning, varför de ej ville ingå på en dylik uppdelning av 
arbetet utan att få kompensation i högre lön. 
 
Herr Källén redogjorde för förhållandena sådana de gestaltade sig med hänsyn till 
nödhjälpsarbetena i Trötemyren och Bokenäs. 
 
Av denna redogörelse framgick, att trots överflyttning av största delen av i staden bosatta 
arbetslösa från Bokenäs till Trötemyren dock närmare ett trettiotal måst kvarstanna i Bokenäs. 
Dessa arbetare skulle få ett inkvarteringsbidrag av kr. 1:15 per dag, varigenom transporterna 
av arbetare mellan Lysekil och Bokenäs skulle upphöra. Arbetarna hade emellertid lovat, att, 
därest dessa transporter kunde uppehållas, avstå från inkvarteringsbidrag under villkor, att 
staden bidroge med återstoden av transportkostnaderna, vilka skulle belöpa sig till 150 á 200 
kronor per månad. 
 
Herr Sterner fann, att man ej borde driva frågan till dess spets, strejk och blockad, vilket 
skulle förhindra myrens upprensning. 
 
Talaren ansåg ock, att man under sommarens lopp skulle kunna använda en mindre båt, som 
åtoge sig dessa transporter billigare, samt hemställde att stadsfullmäktige måtte bifalla 
drätselkammarens framställning i saken, så att för ändamålet medel finnas, vilka dock böra 
med största sparsamhet användas. 
 
Herr ordföranden önskade veta huru mycket arbetarna fordrade i förhöjning för att arbeta i 
tvenne skift, då en dylik höjning icke bleve så dyrbar för staden, och varigenom myrens 
upprensning fortare kunde försiggå. 
 
Herr Källén meddelade, att det nog ej rörde sig om någon stor ökning för varje arbetare, men 
att det med hänsyn till deras stora antal dock bleve en avsevärd summa, sat att arbetsledaren 
Larsson sagt, att Trötemyren med den där nu sysselsatta arbetsstyrkan skulle vara upprensad 
på tre månader. 
 
Efter att herr Källén uttalat sin anslutning till herr Sterners hemställan beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 80. 
Från hälsovårdsnämnden förelåg skrivelse med begäran att stadsfullmäktige måtte ställa ett 
förskottsanslag å 2.000 kronor till nämndens förfogande för inköp av modellenliga klosettkärl 
avsedda att försäljas till husägare. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutit att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka dylikt anslag med 1.000 kronor, vilket belopp skulle utgå av 
medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
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Herr borgmästaren Sundberg meddelade, att framställningen föranletts på grund av den nya 
hälsovårdsstadgan, och man hade tänkt sig förnyandet av sådan uppsättning kärl i staden 
under tre års tid med cirka 300 kärl årligen, och då bleve ett anslag å 1.000 kronor 
otillräckligt. Kärlen skulle säljas för självkostnadspris, kronor 10:50, per styck, men om 
staden köper större post på en gång, bleve priset något billigare. 
 
Herr Berger ansåg det vara klokt köpa ett större parti kärl på en gång samt framhöll, att 
hälsovårdsnämnden borde i saken konferera med herr Wallén i dennes egenskap av 
ordförande i kommittén för utredning rörande nytt system för stadens renhållning.  
 
Herr Wallén fann, att 1.000 kronor vore otillräckligt för ändamålet, då man finge taga hänsyn 
till de fallande konjunkturerna, varigenom kärlen säkerligen undan för undan komma att falla 
i pris. 
 
Herr Sterner ansåg det vara av underordnad betydelse om ett högre eller lägre belopp 
härvidlag beviljades, då det gällde ett förskott, varför huvudsaken vore, att de sålunda 
förskotterade medlen så fort som möjligt återbetalas till stadskassan. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bevilja ett 
förskottsanslag å 2.000 kronor för ifrågavarande ändamål, och skulle detta belopp utgå i 
enlighet med drätselkammarens anvisning. 
 
§ 81. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökning från herr Patrik Johansson att från hans handelslokal i huset n:o 20 
vid Kungsgatan i Lysekil få försälja pilsnerdricka till avhämtning. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, vilken 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll av den 29 dennes beslutit att avstyrka bifall till 
ansökningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att avstyrka bifall till denna ansökan under den 
motivering, att den ej kunnat anses vara av behovet påkallat att få en dylik försäljning till 
stånd. 
 
§ 82. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökan från fröken Leonarda Norrman om rätt till utskänkning av pilsnerdricka 
från och med den 1 juni t. o. m. den 15 september detta år i huset n:o 76 vid Gamla 
Strandgatan i Lysekil till spisande gäster vid måltider. 
 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 45 
 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, vilken 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll av den 29 dennes beslutit avstyrka bifall till 
ansökningen. 
 
På yrkande av herr Axel Johansson beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att avstyrka bifall 
till denna ansökan och motiverade denna avstyrkan med att den begärda serveringen ej är av 
behovet påkallad. 
 
§ 83. 
Förvaltnings- och revisionsberättelser över Systemaktiebolagets räkenskaper och förvaltning 
för år 1921 förelågo, och hade stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande bolags förvaltning 
och verksamhet under sagda tid erinra. 
 
Berättelserna lades till handlingarna. 
 
§ 84. 
Över Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskolas räkenskaper och 
förvaltning för år 1921 förelåg revisionsberättelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 85. 
Från Göteborgs och Bohusläns landstings förvaltningsutskott förelåg skrivelse, varigenom 
meddelades att Lysekils stad ej kunde erhålla det av landstinget beviljade bidraget å 8.000 
kronor till Trötemyrens upprensning m. fl. nödhjälpsarbeten, då staden ej velat ingå på 
villkoret, att landstinget under viss förutsättning fine använda vatten från stadens 
vattenledning i epidemisjukhuset på Slätten. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Tinggren, som ansåg, att förvaltningsutskottet härvid handlat på ett både egenmäktigt 
och orätt sätt, och att stadsfullmäktige hos landstinget protestera häremot under framhållande 
av huru skilda samhällen behandlats så olika beträffande dessa nödhjälpsanslag. 
 
Herr ordföranden meddelade, att han i saken personligen landstingsdirektören och för denne 
framhållit, att staden blivit hårt behandlad i förevarande fall, trots att den gjort så mycket för 
länsepidemisjukhuset, exempelvis inköp av ett jordområde för 50.000 kronor för beredande av 
tomt för sjukhuset, vilket ej endast staden utan hela länet har nytta av, att staden för 
hushållsbruk till sjukhuset lämnat fritt vatten, och att det ej berott av någon som helst oginhet 
att staden ej kunnat åtaga sig att hålla vatten till vattenklosettanläggningarna i sjukhuset, utan 
därför att staden på grund av ringa vattentillgång ej vågat ikläda sig detta villkor. 
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Talaren uttalade förhoppningen, att stadens landstingsmän skulle i landstinget framföra huru 
staden upptagit det behandlingssätt den härvidlag rönt. 
 
Herr Berger påpekade, att, då landstinget beviljat ett anslag till nödhjälpsarbeten, det icke 
gärna från början kunnat vara meningen, att staden för att utfå anslaget skulle för all framtid 
ikläda sig ett villkor, vilket skulle utgöra en ovanligt dryga ränta å dylikt anslag. 
 
Herr Sterner framhöll, att Lysekil i denna fråga behandlats på ett allt annat än tilltalande sätt 
och föreslog, att stadsfullmäktige måtte genom skrivelse, att till landstinget överlämnas 
genom stadens landstingsmän, bringa saken till offentlighet inom landstinget. 
 
Herr borgmästaren Sundberg erinrade om, att han, innan frågan avgjordes inom 
förvaltningsutskottets finansavdelning, för densamma framhållit vad herr ordföranden nu 
anfört, men det hade visat sig lönlöst övertyga vederbörande om, att stadens beslut rörande 
vatten till bemälda vattenklosettanläggning berott på annat än bristande tillmötesgående. Det 
vore därför skäl, att de i staden bosatta landstingsmännen bringade frågan på tal i landstinget. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt i enlighet med herr 
Sterners förslag i ärendet, och skulle ifrågavarande skrivelse innehålla en sammanfattning av 
de punkter, som under ärendets behandling i stadsfullmäktige framkommit. 
 
§ 86. 
Från hälsovårdsnämnden förelåg nedanstående skrivelser: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet hos hälsovårdsnämnden i Lysekil den 2 maj 1922. 
 
§ 37. Upptogs det under § 23 i protokollet för den 30 sistlidne mars antecknade ärendet 
angående lokal för köttbesiktningsbyrån. 
 
Ordföranden meddelade, att husägaren såsom villkor för förnyande av kontraktet rörande den 
nuvarande lägenheten, vilket förfölle den 1 nästa oktober, fordrade en förhöjning av hyran 
från nuvarande 600 kronor till 1,500 kronor per år. 
 
Då nämnden ansåg en sådan hyra alldeles för hög, i synnerhet med hänsyn till lokalens 
bristfälliga beskaffenhet, beslöts i följd härav att upptaga ett under åren 1911 och 1912 
framlagt förslag om uppförande på lämpligt ställe å stadens mark av en mindre byggnad av 
provisorisk beskaffenhet, inrymmande besiktningslokaler och kontor. Intill nämnda byggnad 
borde dessutom uppföras ett skjul för att användas till avlusningslokal (behandling med 
cyanväte). 
 
Hälsovårdstillsyningsmannen hade uppgjort ett förslag med planritning över lokalen ifråga 
med angivande av nödiga dimensioner. 
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Det beslöts att översända planritningen jämte utdrag av detta protokoll till stadsingeniören, 
med anmodan att upprätta ritning och kostnadsförslag å byggnaden samt att föreslå lämplig 
centralt belägen plats för byggnadens uppställande. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hälsovårdsnämnden i Lysekil den 22 maj 1922. 
 
§ 42. Återupptogs det under § 23 i protokollet för den 2 i denna månad antecknade ärendet 
angående lokal för köttbesiktningsbyrån. 
 
Ordföranden företedde ett av stadsingenjören uppgjort förslag till nybyggnad för 
köttbesiktningsbyrån jämte förslag å plats för byggnaden. 
 
Efter granskning av ritningarna, vilka blivit den 15 i denna månad av byggnadsnämnden 
godkända med förordnande av platsen mellan tullhuset och brandstationen, förklarade 
nämnden det uppgjorda förslaget ändamålsenligt och anslöt sig till byggnadsnämndens förslag 
angående platsen för densamma. 
 
Doktor Axel Nilsson, såsom ägare av det hus, däri besiktningsbyrån nu vore inrymd, 
förklarade sig nu villig att uthyra besiktningsbyrån för en tid av fem år från och med den 1 
oktober 1922 mot en hyra av 1,200 kronor om året samt skyldighet för staden att själv 
verkställa nödiga reparationer å lägenheten. 
 
Nämnden beslöt härpå underställa frågan om anskaffande av besiktningslokal 
stadsfullmäktiges prövning samt därvid framlägga ovan omförmälda två alternativ nämligen 
 
1:o) uppförande av nybyggnad för besiktningslokalen; 
 
2:o) förhyrande av den gamla lokalen för fem år på ovan angivna villkor. 
 
Åt ordföranden uppdrogs att överlämna ärendet till drätselkammaren med begäran om 
kammarens yttrande innan ärendet förelägges stadsfullmäktige för avgörande. 
 
Som ovan. 
AXEL SUNDBERG. 
 
Sedan skrivelsen lästs, yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen följande talare: 
 
Herr Ekblad: Att den föreslagna tomten mellan tullkammarhuset och tullpackhuset måste 
anses särdeles olämplig, då man beräknat att över densamma en gång i framtiden draga 
järnvägsspår. Dessutom bör staden ej uppföra provisorisk byggnad, då en sådan blir 
jämförelsevis dyrbar utan att göra motsvarande nytta. 
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Herr Löfgren yrkade ärendets remiss till drätselkammaren. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll, att hälsovårdsnämnden ej fäste sig vid var en dylik 
byggnad bleve belägen, blott den komme att ligga så centralt som möjligt.  
 
Herr Laurin och vice ordföranden funno ävenledes den föreslagna platsen vid tullhuset 
olämplig för ändamålet, och att det vore opraktiskt uppföra en dylik provisorisk byggnad. 
 
Herr Andersson framställde till herr Laurin förfrågan huruvida källarlokalerna i dennes villa 
vid Rosviksgatan kunde lämpa sig för användning till köttbesiktningslokaler, och om herr 
Laurin vore villig uthyra desamma. 
 
Herr Laurin meddelade, att bland dessa lokaler nog funnos några för ändamålet passande och 
lovade tänka på saken, om han med dylik uthyrning kunde göra staden någon tjänst. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till drätselkammaren 
för dess skyndsamma yttrande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
OSCAR WALLÉN. 
SVANTE JOHANSSON. 
 
Att ovanstående protokollet blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen 
uppläst å rådhuset lördagen den 10 juni kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1922 Lysekils N:r 6. 
Stadsfullmäktiges handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 25 juli 1922. 
 
§ 87. 
Herr vice ordföranden hade under herr ordförandens bortovaro kallat till detta sammanträde, 
då frågan om placering av lån för staden fordrade skynsam behandling. 
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Herr vice ordföranden hade emellertid av resa hindrats att vid dagens sammanträde närvara, 
varför stadsfullmäktiges till åren äldste ledamot, herr Ekblad, jämlikt stadsfullmäktiges 
arbetsordning skulle öppna sammanträdet och leda val av ordförande för detsamma. 
 
Herr Ekblad undanbad sig dock detta, varför herr Sterner såsom därefter äldst till levnadsåren 
trädde i hans ställe. 
 
§ 88. 
Herr Sterner öppnade sammanträdet och uppmanade stadsfullmäktige att för detsamma välja 
ordförande. 
 
Härtill utsågs enhälligt herr Sterner. 
 
§ 89. 
Upprop förrättades, varvid herrar ordföranden, vice ordföranden, Löfgren, Lindblad, Mattsson 
och *Källén voro frånvarande. 
 
Herr borgmästaren övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 90. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 91. 
Att jämte den för detta sammanträde utsedde ordföranden justera dagens protokoll utsågos 
herrar Carl Brännberg och Hjalmar Carlsson. 
 
§ 92. 
Till stadsfullmäktige hade från länsstyrelsen genom magistraten överlämnats följande avskrift 
av Kungl. Maj:ts skrivelse till länsstyrelsen: 
 
”Till länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län. 
 
Å särskilda sammanträden under åren 1906, 1909, 1912, 1914 och 1916-1921 hava 
stadsfullmäktige i Lysekil beslutit följande utgifter att utgå av lånemedel, nämligen för  
1. uppförande av stenkajer vid hamnen   Kr. 76.985:- 
2. inköp och utvidgning av elektricitetsverket samt dess anslutning till 
 Trollhätte kraftverk   ”     375.000:- 
3. expropriation av mark för stadens vattenverk  ”     75.000:- 
4. kanalisering mellan stadens vattenförande områden  ”     20.000:- 
5. inköp och iordningställande av byggnad till folkskola ”     60.000:- 
6. inköp av ett område i och för upplåtelse av plats till  
länsepidemisjukhus     ”     50.500:- 
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   eller tillhopa kronor        657.485:- 
 
i en till Kunglig Maj:t ställd, av länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län med utlåtande den 3 
maj 1922 jämte magistratens i Lysekil yttrande överlämnad skrift har drätselkammaren i 
nämnda stad, under åberopande av stadsfullmäktiges beslut å sammanträde den 15 september, 
anhållit om tillstånd för staden att antingen välja upptaga ett på 27 års amortering ställt lån å 
657,485 kronor eller och dels ock dels ett 20 årigt amorteringslån å 375.000 kronor, dels ett 
30-årigt amorteringslån å 76,985 kronor, dels ock ett 40-årigt amorteringslån å 205,500 
kronor, att användas, lånet å 375.000 kronor och 76,985 kronor för ovan under respektive 2 
och 1 angivna ändamål samt lånet å 205,500 kronor för övriga omförmälda ändamål; och har 
drätselkammaren tillika hemställt om rätt för staden att i avbidan på verkställandet av 
förenämnda upplåning upptaga ett tillfälligt lån å 657,485 kronor, att senast den 31 december 
1922 infrias genom amorteringslån. 
 
Av i ärendet företedd utredning framgår, att i de under 3 och 6 antecknade beloppen inräknats 
ej mindre expropriationskostnader å 1,879 kronor än även lagfartskostnader å 500 kronor. 
 
Med avslag i ansökningen i vad den avser att med ifrågavarande lån gälda berörda 
expropriations- och lagfartskostnader, vilka utgifter icke äro av beskaffenhet att böra utgå av 
lånemedel, medgiver Kungl. Maj:t, att staden Lysekil må upptaga dels för den under 2 
antecknade utgiften ett lån å trehundrasjuttiofemtusen kronor, att genom årliga avbetalningar 
gäldas inom loppet av högst femton år från lånets upptagande, dels för utgiften i ett lån å 
sjuttiosextusen niohundraåttiofem kronor, att på enahanda sätt återbetalas under högst tjugu 
år, dels ock för täckande av utgifterna 4 och 5 i deras helhet samt respektive sjuttiotretusen 
etthundratjugoen kronor och femtiotusen kronor av utgifterna 3 och 6 ett lån å 
tvåhundratretusen etthundratjugoen kronor, att likaledes genom årliga avbetalningar gäldas 
under loppet av högst fyrtio år, dock att amorteringslånen skola vara upptagna senast den 31 
december 1922, vid äventyr, beträffande vart och ett av lånen, att medgivandet till dess 
upptagande skall anses hava förfallit; 
 
Ägande staden att, intill dess nyssnämnda upplåning verkställts, tillfälligt upplåna 
sexhundrafemtiofemtusenetthundrasex kronor, att återbetalas senast sistnämnda dag. 
 
Detta får jag, på nådig befallning, meddela länsstyrelsen till kännedom och för vederbörande 
underrättande. 
 
Stockholm den 19 maj 1922. 
 
Bestyrkes å tjänstens vägnar: 
 
 ELIAS LINDAHL. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
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§ 93. 
Från drätselkammaren förelågo tvenne skrivelser rörande placering av de av Kungl. Maj:t 
senast fastställda lånen för staden. 
 
Den ena av dessa skrivelser utgjorde utdrag av drätselkammarens protokoll för den 21 dennes, 
enligt vilket drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av genom 
bankirfirma i Stockholm erbjudet lån. 
 
Den andra skrivelsen var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid drätselkammarens i Lysekils sammanträde den 25 juli 1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Ljungberg, Tinggren, Löfving och Elmqvist. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 92. Sedan drätselkammaren vid sitt sammanträde den 21 dennes fattat beslut om att hos 
stadsfullmäktige förorda antagandet av erbjudet lån från Stockholm löpande under tion år med 
4 ¾ % ränta plus ½ % anskaffningsprovision meddelade i dag herr ordföranden kammarens 
ledamöter att han efter underhandling med Lysekils Sparbank blivit erbjuden följande villkor 
för de av Kungl. Maj:ts senast fastställda lånen: 
 
Lysekils Sparbank övertager från och med den 1 instundande september samtliga dessa lån å 
tillsammans kr. 655,106 med bestämnda amorteringstider mot ¼ % ränta utöver den till varje 
tid i nämnda bank gällande inlåningsräntan, från vilken sagda tid är bestämd till 4 %. 
 
Räntesatsen är alltså glidande med ¼ % över högsta eller lägsta inlåningsränta, vilken för 
banken tillämpas. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av detta 
sistnämnda erbjudande rörande denna lönefråga. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan dessa båda skrivelser lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på yrkande av herr 
Brännberg, understödd av herr Luckey, att godkänna drätselkammarens senaste förslag i 
ärendet samt att bemyndiga drätselkammaren att i Lysekils Sparbank upptaga följande lån 
från och med den 1 inst. September till ett sammanlagt belopp av sexhundra femtio tusen ett 
hundra sex (655,106) kronor: 
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Ett 15-årigt amorteringslån   å kr. 375.000:-  
för inköp och utvidgning av elektricitetsverk samt dess anslutning till Trollhätte Kraftverk. 
 
Ett 20-årigt amorteringslån   ”      76.985:-  
för uppförande av stenkajer vid hamnen. 
 
Ett 40-årigt amorteringslån   ”      203.121:-  
för följande behov 
 
expropriation av mark för stadens vattenverk Kr. 73.121:- 
kanalisering mellan stadens vattenförande områden ”     20.000:- 
inköp och iordningställande till folkskola ”     60.000:- 
inköp av ett område i och för upplåtelse av plats till  
länsepidemisjukhus   ”     50.000:- 
 
som ovan AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
JOHN STERNER. 
HJALMAR CARLSSON. 
C. BRÄNNBERG. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 26 juli 1922 kl. 2 e. m. betygas 
 
JOHN STERNER. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1922 Lysekils N:r 7 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 10 augusti 1922. 
 
§ 94. 
Upprop förrättades, varvid herrar Laurin och Löfving voro frånvarande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 95. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
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§ 96. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Gust. Karlson och G. A. 
Löfgren. 
 
§ 97. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 60 i stadsfullmäktiges protokoll för den 20 maj 
1920 bordlagda ärendet om påbyggnad av gamla folkskolehuset eller eventuellt reparation av 
husets yttertak. 
 
Herr ordföranden föreslog, att man i samband med detta ärende måtte återupptaga det gamla 
förslaget om ändring av f. d. samskolebyggnaden för erhållande av lokaler till kommunala 
mellanskolan, och att båda dessa ärenden remitterats till folkskolestyrelsen och styrelsen för 
kommunala mellanskolan att av dessa båda syrelser gemensamt behandlas. 
 
Detta förslag understöddes av herrar vice ordföranden och Ljungberg, varefter 
stadsfullmäktige enhälligt beslöto att bifalla detsamma. 
 
§ 98. 
Till behandling förelåg ärendet rörande storleken av dyrtidstillägg till stadens 
befattningshavare för tiden från och till den 1 nästlidne juli. 
 
Löneregleringskommittén hade avgivit följande förslag: 
 
”1) Stadsfogden Hyllengrens dyrtidstillägg å hyresersättning bortfaller den 30/6 1922. 
 
2) Extra polisernas dyrtidstillägg kvarstår oförändrat till den 31 december 1922, varför detta 
helt bortfaller, men då dessa ej erhållit någon lönereglering under de sista åren, ansåg 
kommittén lämpligt att deras fasta lön ökas med 140 kronor, och skulle lönen från den 1 
januari 1923 sålunda bliva 500 kronor. 
 
3) Alla övriga dyrtidstillägg skola avskrivas med 50 % den 30 juni i år och 25 % den 31 
december 1922 samt återstående 25 % den 30 juni 1923, varefter alla nu utgående 
dyrtidstillägg skulle vara helt avskrivna. Avskrivningen beräknas å dyrtidstilläggens 
grundbelopp, sådana de fastställdes av stadsfullmäktige den 9 september 1920.” 
 
Mot detta beslut inom löneregleringskommittén hade herr Ehnberg reserverat sig till förmån 
för stadstjänstemännens begäran att dyrtidstilläggens med beräkning å vad som av desamma 
nu kvarstår skulle avvecklas under tre halvårsperioder och helt upphöra först med utgången av 
år 1923. 
 
Stadens tjänstemän hade senare i skrivelse till drätselkammaren hemställt, att kammaren 
måtte hos stadsfullmäktige antingen förorda ovannämnda begäran eller ock föreslå den 
ändringen i löneregleringskommitténs förslag, att det från den 1 januari 1912 föreslagna 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 54 
 

dyrtidstillägget måtte fastställas att utgå under hela år 1923. I skrivelsen framhölls, att om 
kammaren dock av principiella skäl ej skulle önska att utsträcka tiden för dyrtidstilläggen så 
långt som till 1923 års slut, kammaren då måtte hos stadsfullmäktige tillstyrka att i stället 50 
% å ursprungligt tillägg måtte till befattningshavarna utgå för första halvåret 1923. 
 
Drätselkammaren hade i ärendet avgivit följande yttrande: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 28 juli 1922. 
 
Närvarande herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren och Elmqvist samt 
stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 101. Till behandling upptogs löneregleringskommitténs förslag rörande dyrtidstilläggen för 
stadens befattningshavare. 
 
Då detta ärende behandlades voro undertecknad, sekreterare, och stadsingeniören Lundgren ej 
närvarande, och protokollet för denna paragraf fördes av herr ordföranden.  
 
Handlingarna i ärendet föredrogos och bland dessa även skrivelse från stadens tjänstemän. 
 
Av de föreliggande handlingarna inhämtades följande: 
 
1) Kommitterade föreslå, att 50 % av det ursprungliga dyrtidstillägget avskrives den 30 juni 
detta år och 25 % den 31 december i år samt återstående 25 % den 30 juni 1923, med vilken 
sistnämnda dag de nuvarande dyrtidstilläggen i sin helhet bortfalla. 
 
2) Tjänstemännen framhålla – väl motiverat – som önskemål att dyrtidstilläggen i år indragas 
med endast 50 % och resten senare. 
 
Båda parter äro således eniga om att dyrtidstilläggen böra vara avskrivna den 1 juli 1923. 
 
Efter noga prövningar och diskussion av båda förslagen beslöt kammaren att, med uttalande 
av sitt erkännande till kommittén för dess arbete och väl genomtänkta förslag i saken, hos 
stadsfullmäktige tillstyrka följande: 
 
1) Att antaga punkterna 1 och 2 i kommitténs förslag. 
 
2) Att med beaktande av innehållet i den med förslaget bifogade promemorian, vari säges att 
flera lösningar av frågan äro tänkbara samt med nödigt hänsynstagande till tjänstemännens 
skrivelse av den 27 dennes kammaren dock för sin del (i synnerhet som skillnaden mellan 
kommittéförslaget ovannämnda begäran, från ekonomisk synpunkt sett, ej är stor eller 
oöverkomlig) för att slutavvecklingen av dyrtidstilläggen må kunna ske i något mjukare form, 
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vill hemställa att stadsfullmäktige måtte godkänna punkt 3 i kommitténs förslag med den 
ändringen, att dyrtidstillägget minskas allenast med 50 %, och att resten sedermera i 
anslutning till åberopande förslag helt bortfaller den 30 juni 1923. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Utom förenämnda handlingar förelågo promemoria från löneregleringskommittén och tablåer 
över de kommunala tjänstemännens löner och dyrtidstillägg. 
 
Herr Brännberg framhöll, att han icke för sin del hade något att mot drätselkammarens 
föreliggande förslag i ärendet erinra, att löneregleringskommittén uttalat sin ställning till 
frågan, och att det vore angenämt, om densamma kunde lösas såväl till stadsfullmäktige som 
vederbörande tjänstemäns belåtenhet. 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr Sterner understödde detta yrkande under framhållande av, att ett bifall till detta förslag 
dock innebure en ganska kraftig nedsättning av dyrtidstilläggen. 
 
Herr Ljungberg instämde och i detta bifallsyrkande med påpekande av att tillmötesgående 
härvidlag borde visas tjänstemännen, då de varit synnerligen hänsynsfulla i sin begäran. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att besluta i enlighet med 
drätselkammarens förenämnda yttrande. 
 
§ 99. 
Från den kommitté som av stadsfullmäktige tillsattes den 27 oktober 1916 med anledning av 
herr Walléns motion om nytt system för stadens renhållning, hade ett så lydande förslag 
inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Undertecknade, valda att utarbeta förslag till nytt renhållningssystem för staden, få härmed 
avgiva följande förslag i saken: 
 
1) Latrinen uppsamlas i kärl av den modell hälsovårdsnämnden godkänt. 
 
Dessa kärl utbytas efter budskickning mot rengjorda kärl på så sätt att locket avskruvas från 
det tomma och påskruvas det gulla kärlet. 
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Någon tömning på platsen bli härigenom obehövlig och sker sådant utbyte av kärl på dagen. 
 
Den första uppsättningen av kärl till såväl våningsklosetter som avträden i gårdarna bekostas 
av respektive husägare och de kärl, som behövas för transport och utbyte bekostas tillika med 
samtliga dessa kärls under håll av staden. 
 
2) Bortforslingen av kärlen till renhållningsstationen i Dalskogen sker på så sätt, att de fulla 
kärlen samlas å lämplig plats inom staden och dit transporteras med hästskjuts samt därifrån 
till Dalskogen medelst automobil. 
 
3) i Dalskogen å stadens mark väster om järnvägen uppföres skjul enl. Bilaga n:o 1, varest 
latrinen blandas med torvströ och brunna sopor samt köksavfall. 
 
Blandningen ävensom rengörningen av kärlen utföres här av samma personal, som 
ombesörjer hämtningen, och anpassas arbetet vid stationen efter tidslämpligheten beträffande 
hämtningen. 
 
Plats för åkdon och häst bör beredas i Dalskogen, och lämpligt vore att åtminstone en man är 
bosatt i stationens närhet för att öva tillsyn över anläggningen och sköta utlämningen av 
pudrett. 
 
För såväl inläggning av torvströ som avsändning av pudrett bör ett grenspår från järnvägen 
utläggas enligt ritningen så långt att minst två vagnar där kunna få plats. För denna senare 
anordning påräkna vi härvarande järnvägsstyrelses tillmötesgående, att på järnvägens 
bekostnad utföras, när järnvägen därigenom kan erhålla en inkomst, som väl räntar den 
således nedlagda kostnaden. 
 
Sopor och köksavfall bortforslas på liknande sätt, som ovan nämts, och med samma åkdon, 
men för transporten anskaffas ett tillräckligt antal plåtkärl med lock och handtag. Dessa kärls 
vidd bör anpassas efter vagnarnas utrymme och rymma cirka 1 hl. Avskrädet upplägges i hög 
i närheten av prudettskjulet, så att det, sedan det brunnit, bekvämt kan införas i skjulet och 
blandas med pudretten. 
 
Budskickning om hämtning sker hos polisen, som antecknar anmälningen i lista enligt Bilaga 
n:o 2 samt utskriver orderlappar enligt Bilaga n:o 3, och varje morgon hämtas dessa 
orderlappar av renhållningspersonalen. 
 
Beträffande renhållningens omfattning och avträdenas anordningar så skall härvarande 
hälsovårdsstadga, vilken är grundad på dylik normalstadga för Sveriges städer, lända till 
efterrättelse. 
 
För utförande av ovannämnda renhållningsarbete i dess helhet behövas tre man, varav en 
kunnig i bilkörning, en 2 tons bil, en häst, en plattvagn, en kärra för sopor, 500 st. latrinkärl 
med lock, till transport, 50 st. kärl för sopor. 
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KOSTNADSBERÄKNING. Engångskostnader. 
 
500 st., kärl, med lock för latrin á 17:- kr. 8,500:- 
50 st. kärl för sopor  á 20:- ” 1.000:- 
1 st automobil    5.000:- 
1 st. vagn     1.000:- 
1 st kärra     300:- 
1 häst med selar    500:- 
Diverse redskap till stationen   200:- 
Byggnader i Dalskogen    10.000:- 
Väganläggning i Dalskogen, räls m. m.    1.000:- 
    Kronor 27,500:- 
 
Årliga kostnader. 
 
5 % å 27,500 kr.    1,375:- 
Amortering     500:- 
Lön till 3 man å 2.000 kr.    6.000:- 
Underhåll av byggnader    300:- 
Underhåll av häst    500:- 
Underhåll av kärl    300:- 
Torvströ     1,500:- 
    Kronor 10,475:- 
 
Inkomster. 
 
Försäljning av 10.000 hl. prudett á 50 öre  5.000:- 
Förtjänst med diverse körningar   1.000:- 
    Kronor 6.000:- 
 
Om man drager sistnämnda summa från summan 10,475:-, skulle den återstående årliga 
utgiften för staden bliva 4,475:- kronor. 
 
Lysekil den 29 juli 1922. 
 
OSCAR WALLÉN G. KARLSON. EM. HÖRMAN. 
 
Närslutna bilagor: 
 
N:o 1, Ritning till byggnader. 
 
N:o 2, Förslag till anteckningslistor. 
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N:o 3. Förslag till anmälningslappar. 
 
N:o 4, Situationsplan. 
 
På förslag av herr vice ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
hälsovårdsnämnden och drätselkammaren, åt vilka senare uppdrogs att hos styrelsen för 
Lysekils Järnvägsaktiebolag höra sig för om järnvägsbolaget vill bekosta det i förslaget 
nämnda grenspåret. 
 
§ 100. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 sistlidne maj under § 86 i protokollet att 
till drätselkammaren för dess yttrande remittera hälsovårdsnämndens skrivelse rörande å ena 
sidan uppförande av nybyggnad för köttbesiktningsbyrån och å andra förhyrande av den 
gamla köttbesiktningslokalen mot en årlig hyra av 1.200 kronor för en period av fem år, med 
skyldighet för staden att bekosta nödiga reparationer. 
 
Drätselkammaren hade behandlat ärendet vid tvenne sammanträden, nämligen den 31 maj och 
den 28 juli. 
 
Vid förstnämnda sammanträde hade drätselkammaren beslutit: 
 
1) att hos stadsfullmäktige avstyrka uppförandet av dylik byggnad å någon av de 
hälsovårdsnämnden föreslagna platserna och  
 
2) att, då herr konsul L. Laurin förklarat sig villig att i källarvåningen till sin villa vid 
Rosviksgatan, för en period av 5 år, mot en årlig hyra av 900 kronor, till staden uthyra för 
köttbesiktningsbyrån nödiga lokaler, remittera ärendet till hälsovårdsnämnden för utredning 
om huruvida de sålunda erbjudna lokalerna lämpa sig för ändamålet och att i avvaktan på 
denna utrednings resultat bordlägga ärendet. 
 
Drätselkammaren yttrade vid det sistnämnda sammanträdet var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 28 juli 1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Tinggren och Elmqvist samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 97. Drätselkammaren beslöt vid sitt sammanträde den 31 sistlidne maj under § 74 i 
protokollet att till hälsovårdsnämnden för utredning remittera frågan rörande herr konsul L. 
Laurins erbjudande om uthyrning av lokaler till köttbesiktningsbyrån. 
 
Från denna nämnd hade nu dylik utredning förebringats, varav framgick, att nämnden funnit 
lokalerna icke vara lämpliga för ändamålet. 
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Drätselkammaren kunde dock icke anse annat än att nämnda lokaler borde kunna lämpa sig 
för användning till köttbesiktningsbyrå, då de äro lika ljusa som denna byrås gamla lokaler, 
och golvytan i denna byggnad hälsovårdsnämnden föreslagit att uppföras för sådan byrå 
endast är 4 kvm. Större beträffande golvytan än de av herr konsul Laurin erbjudna lokalerna. 
 
Med anledning härav beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige förorda antagandet av nämnda 
erbjudande, men att, om stadsfullmäktige icke ville antaga detsamma, då föreslå 
stadsfullmäktige att tillbygga polisbyggnaden för sagda ändamål. 
 
Kammaren uppdrog åt stadsingeniören att upprätta förslag å dylik tillbyggnad jämte 
kostnadsberäkning även innefattande kostnaden för flyttning av den brandväsendet tillhöriga 
sprutboden, vilken är belägen i omedelbar närhet av polisbyggnaden. 
 
Skulle denna tillbyggnad komma till stånd, så ville kammaren meddela stadsfullmäktige, att 
detta dock ej kan ske som till den 1 instundande oktober. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Sterner ansåg att de av herr konsul Laurin erbjudna lokalerna lämpliga för ändamålet, 
och att staden borde hyra desamma för fem år, så kunde man under tiden söka lösa 
byggnadsfrågan för köttbesiktningsbyrån på ett nöjaktigt sätt. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll, att bemälda lokaler i konsul Laurins villa ej lämpa sig 
för det föreslagna ändamålet. 
 
Herr Ljungberg uttalade önskemålet av att polisbyggnaden måtte tillbyggas, varigenom denna 
lokalfråga bäst och lämpligast finge sin lösning. 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt hälsovårdsnämnden och 
drätselkammaren att söka anskaffa passande provisoriska lokaler för köttbesiktningsbyrån och 
om möjligt för högst ett år, varjämte åt drätselkammaren uppdrogs att till stadsfullmäktige 
inkomma med kostnadsförslag å nämnda tillbyggnad. 
 
§ 101. 
Fattigvårdsstyrelsen begärde genom föreliggande skrivelse att till sjukhem för fattigvården få 
använda det staten tillhöriga epidemisjukhuset vid Stora Kyrkogatan.  
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat skrivelsen, hade enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 30 sistlidne juni yttrat följande: 
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”Då det var bekant för kammarens ledamöter att kommitterade för landstingets härvarande 
upptagningsanstalt ej reflektera å att använda stadens nuvarande epidemisjukhus till dylik 
upptagningsanstalt, beslöt kammaren enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka att 
ifrågavarande byggnad upplåtes till fattigvården tills vidare, men kammaren ville dock 
framhålla, att fattigvården måtte nedlägga så litet kostnader som möjligt på reparationer av 
denna byggnad. 
 
Tillika beslöt kammaren undersöka frågan om eventuell försäljning av fattigvårdens 
nuvarande sjukhem och uppdrog åt stadsingeniören att utreda detsammas tomtförhållanden.” 
 
Fru Berger yrkade bifall till framställningen i enlighet med drätselkammarens yttrande, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla detta yrkande. 
 
§ 102. 
Idrottsföreningen Kamraterna hade hos folkskolestyrelsen hemställt, att folkskolestyrelsen 
måtte antingen hyra föreningens gymnastikhus mot en årlig hyra av 300 kronor och med 
skyldighet för staden att underhålla detsamma eller också inköpa huset för 4.000 kronor. 
 
Folkskolestyrelsen hade beslutit föreslå stadsfullmäktige, att det till nämnda förening 
utgående årliga anslaget å 200 kronor måtte från och med detta års början höjas med 150 
kronor under förutsättning att detsamma som hittills upplåtes för folkskolans och kommunala 
mellanskolans behov. 
 
Ärendet hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren för dess 
yttrande, och hade drätselkammaren beslutit hos stadsfullmäktige tillstyrka, att under 
förenämnda villkor anslaget till idrottsföreningen Kamraterna höjes till 350 kronor för år 
1923, och att denna höjning upptages bland folkskolans utgifter för sistnämnde år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 103. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få för ett pris av 
sex (6) kronor och 50 öre per kvm. Till grosshandlaren herr O. G. Löfving försälja tomten till 
huset n:o 2 vid Stora Kyrkogatan, vilken tomt enligt skrivelsen bifogat förslag till 
tomtreglering inom kvarteret ”Trädgården” innehåller en areal av cirka 182 kvm. 
 
Byggnadsnämnden, som behandlat ärendet, hade beslutit att godkänna nämnda 
tomtindelningsförslag samt i enlighet härmed tillstyrka försäljning av ifrågavarande tomt.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammares föreliggande begäran. 
 
§ 104. 
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Drätselkammaren begärde genom föredragen skrivelse bemyndigande att för ett pris av tre (3) 
kronor och 50 öre per kvm. Få till herr Johan W. Sandell försälja tomten till huset n:o 5 vid 
Skottegatan, vilken tomt enligt skrivelsen bifogad kartskiss innehåller en areal av cirka 320 
kvm. 
 
Som villkor för denna försäljning hade drätselkammaren föreslagit, att de å tomten belägna 
byggnaderna, vilka ej tillhöra bemälde herr Sandell, icke skola ingå i denna försäljning. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka ifrågavarande försäljning. 
 
Herr Gust. Karlson yrkade, att priset å denna tomt måtte bestämmas till endast tre (3) kronor 
per kvm., då herr Sandell nedlagt såväl arbete som pengar på densammas förbättring. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Efter slutad överläggning framställde herr ordföranden proposition på bifall till vartdera av 
dessa trenne yrkanden och efter att hava förklarat det sistnämnda yrkandet vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för utrönandet av nej-förslag i samma votering framställt fråga om bifall till 
vartdera av drätselkammarens och herr Karlsons förslag, förklarade han drätselkammarens 
förslag vara med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes: 
 
”Den, som i voteringen vill bifalla avslagsyrkandet, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, och nej-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de angivna, hava 
stadsfullmäktige beslutit att bifalla drätselkammarens förslag. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter nej, vadan stadsfullmäktige alltså enhälligt beslutit att bifalla nej-
propositionen. 
 
§ 105. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att för ett pris av två 
(2) kronor och 50 öre per kvm. Få till herr Viktor Larsson försälja viss del av tomten till huset 
n:o 17 vid Skottgatan, vilken tomt enligt skrivelsen bifogad kartskiss innehåller en areal av 
cirka 350 kvm. Den del av tomten, som drätselkammaren önskar försälja innehåller cirka 330 
kvm. 
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Byggnadsnämnden hade beslutit att i enlighet med nämnda kartskiss tillstyrka försäljning av 
viss del 330 kvm., av bemälda tomt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande begäran. 
 
§ 106. 
Från hamnstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid sammanträde med hamnstyrelsen i Lysekil den 27 juni 1922. 
 
Närvarande: herrar Backman, Tinggren, Wallin, Ekblad och vid protokollet undertecknad, 
ordförande. 
 
§ 32. Enär den genom nådigt brev den 22 juli 1916 fastställda taxan å hamnavgifter i Lysekil 
fortfarande skall lända till efterrättelse tills vidare, intill utgången av år 1925, beslöt 
hamnstyrelsen ingå till stadsfullmäktige med begäran, att stadsfullmäktige måtte besluta att, 
på vederbörligt sätt, ansökan göres om fastställelse för återstående giltighetsperiod så att de 
enligt nämnda taxa utgående avgifterna må i likhet med år 1922 höjas med 25 %. 
 
Som ovan  
L. ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget betyga 
L. ANDERSSON. C. A. WALLIN.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 107. 
Från vattenstyrelsen och hälsovårdsnämnden hade nedanstående skrivelser inkommit: 
 
”Vid sitt sammanträde den 14 dennes beslöt vattenstyrelsen att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
ansökan från Systemaktiebolaget om inrättande av vattenklosetter i bolagets fastighet vid 
Kungsgatan, dock under förutsättning att hälsovårdsnämnden därtill lämnar sitt bifall, och att 
vattnet till spolning av klosetterna ej tagas från stadens vattenledning, sat att avloppsledningen 
från fastigheten erhåller minst 9” diameter. 
 
I överensstämmelse med nämnda beslut betygar 
 
AXEL HOLMQVIST. 
Vattenstyrelsens sekreterare. 
 
Lysekil den 26 juli 1922.” 
 
”Utdrag av protokollet, hållet hos hälsovårdsnämnden i Lysekil den 17 juli 1922. 
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§ 48. Systemaktiebolaget i Lysekil hade hemställt om nämndens yttrande angående 
anordnandet av vattenklosetter uti den byggnad som skulle av bolaget uppföras å bolagets 
tomt vid Kungsgatan i kvarteret ”Tärnan” härstädes. 
 
Nämnden beslöt förklara, att från nämndens sida icke mötte något hinder för inrättandet av 
ifrågavarande vattenklosetter, därest dessa så inrättades, att orenlighet och spolvatten medelst 
underjordisk ledning omedelbart föres ut antingen i staden tillhörig ledning av en dimension 
av minst 9 tum eller direkt i sjön; varom besked skulle meddelas genom utdrag av detta 
protokoll. 
 
Som ovan. 
AXEL SUNDBERG. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Systemaktiebolagets ifrågavarande framställning 
på de villkor som i vattenstyrelsen och hälsovårdsnämndens föreliggande skrivelser förordats. 
 
§ 108. 
Från magistraten förelåg utdrag av dess protokoll för den 7 dennes, vilket hade följande 
lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet hos Magistraten i Lysekil den 7 augusti 1922. 
 
§ 72. Till Magistraten hade inkommit en så lydande ansökning: 
 
”Till Magistraten i Lysekil. 
 
Som undertecknad på grund av hög ålder och sjuklighet icke längre kan på nöjaktigt sätt sköta 
min befattning såsom stadsvaktmästare, får jag härmed vördsamt anhålla om entledigande 
från nämnda befattning från och med den 1 nästa oktober. 
 
Härj’mte tillåter jag mig hemställa, att Magistraten ville göra framställning hos 
Stadsfullmäktige därom att min återstående livstid måtte beviljas mig en pension med belopp, 
som kan anses skäligt med hänsyn till den med tjänsten förenade länen och den långa tid, jag 
varit i kommunens tjänst. 
 
Jag är född den 6 januari 1852 och erhöll anställning hos dåvarande köpingen Lysekil år 1891 
som brandvakt. År 1898 blev jag därjämte antagen som fjärdingsman för köpingen. Dessa 
båda befattningar uppehöll jag till den 1 april 1903, då Lysekil inträdde i sina rättigheter som 
stad och jag utbytte befattningarna i fråga mot den stadsvaktmästaretjänst, jag nu innehar. Jag 
har sålunda varit i Lysekils kommuns tjänst i 31 år samt därav i 24 år uppehållit befattning, 
som medfört full sysselsättning.  
 
Lysekil den 5 augusti 1922. 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 64 
 

 
J. A. JOHANSSON.” 
 
Efter föredragning härav beslöt Magistraten bifalla Johanssons ansökan om entledigande från 
stadsvaktmästarebefattningen samt att hos stadsfullmäktige föra framställning om pension åt 
Johansson. 
 
Beträffande pensionens belopp, dkulle här antecknas, att grundlönen för 
stadsvaktmästarebefattningen vore fastställd till 2.200 kronor, därav 2/3 skulle betraktas som 
lön och 1/3 som tjänstgöringspengar. 
 
Magistraten beslöt med anledning härav att med hänsyn till Johanssons långa tjänstgöring 
samt att det nit och den redbarhet, han ådagalagt, att föreslå stadsfullmäktige bevilja 
Johansson en pension å 1,500 kronor, motsvarande själva lönen jämte dyrtidstillägg härå i 
likhet med övriga befattningshavare i stadens tjänst. 
 
Härjämte skulle, innan åtgärder vidtoges för tjänstens återbesättande, hos Stadsfullmäktige 
göras förfrågan, huruvida reglering av tjänsten eller de med densamma förenade 
låneförmånerna ansåges vara av behovet påkallad. 
 
Som ovan. 
 
På Magistratens vägnar 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Herr vice ordföranden yrkade ärendets remiss till drätselkammaren för densammas uttalande 
om pensionens storlek. 
 
Herr borgmästaren Sundberg föreslog, att stadsfullmäktige måtte tillsätta en kommitté 
bestående av ordföranden i magistraten, stadsfullmäktige och drätselkammaren för utredning 
av frågan om återbesättande av stadsvaktmästaresysslan. 
 
Herr Brännberg framhöll, att staden borde med snaraste taga under övervägande frågan om 
pensionering av stadens befattningshavare. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att med enhälligt bifall till framställningen remittera ärendet till 
drätselkammaren vad beträffar pensionens storlek. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige tillsätta den ovan nämnda kommittén av den sammansättning 
som föreslagits och utsågs herr borgmästaren Sundberg till sammankallande i denna 
kommitté. 
 
§ 109. 
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Från arbetslöshets- och hjälpkommittén förelåg förslag om byggande av fördämning i 
Trötemyren, vilket arbete skulle utföras såsom nödhjälpsarbete genom Statsarbetarnas försorg 
under instundande vinter. 
 
Det av stadsingeniören Lundgren upprättade kostnadsförslaget å detta arbete utvisade ett 
belopp av 17,500 kronor. 
 
I skrivelsen föredrogs att uppdraga åt drätselkammaren, vattenstyrelsen och arbetslöshets- och 
hjälpkommittén att snarast träda i underhandling med Södra Averiges statsarbeten om 
utförande av arbetet på de för staden fördelaktigaste villkoren. 
 
Herr Brännberg yrkade bifall till förslaget under framhållande av att staden ej skulle behöva 
erlägga mera än en tredjedel av kostnaderna. 
 
Herr Wallén erinrade om att man ej borde förbise, att det egentligen vore mest behövligt att 
göra dylik fördämning i Rotemyren, då denna myr är vida lämpligare som vattenbassäng än 
Trötemyren. 
 
Herr Löfgren uttryckte önskemålet av att härvidlag något måtte göras för ökning av stadens 
vattentillgång med hänsyn till Slättens eventuella framtida införlivning med staden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att för vidare utredning remittera ärendet till arbetslöshets- och 
hjälpkommittén, vattenstyrelsen och drätselkammaren. 
 
§ 110. 
Med anledning av herr Brännbergs framställning till arbetslöshets och hjälpkommittén hade 
denna kommitté inkommit till stadsfullmäktige med begäran om beviljande av ett anslag å 
1.000 kronor för sista kvartalet i år till hyresbidrag år arbetslösa. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till drätselkammaren. 
 
§ 111. 
Från hamnstyrelsen förelåg genom magistraten överlämnad berättelse över nämnda styrelses 
räkenskaper och förvaltning för år 1921 jämte revisorernas berättelse för samma tid. 
 
Handlingarna förelågo i tryck enl. Bilaga N:o 3, 1922 vilken före detta sammanträde utdelats 
till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 112. 
Redogörelser över folkskolans, barnavårdsnämndens, Petrelius understödsfonds och 
folkskolebibliotekets räkenskaper och förvaltning för år 1921 jämte revisorernas berättelse 
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över dessa räkenskaper förelågo enligt … Bilaga N:o 4, 1922, och hade dessa handlingar före 
dagens sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att enligt revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för samtliga ovannämnda räkenskaper för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 113. 
För kommunala mellanskolans i Lysekil räkenskaper och förvaltning under år 1921 förelåg 
redogörelse jämte revisionsberättelse för nämnda tid enligt … Bilaga N:o 5. 1922, och hade 
dessa handlingar före dagens sammanträde i tryck utdelats till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 114. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten begärt stadsfullmäktiges 
yttrande över skolkommissionens betänkande över grunder för en ny läroverksorganisation. 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
folkskolestyrelsen och styrelsen för kommunala mellanskolan. 
 
§ 115. 
Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten begärt 
stadsfullmäktiges yttrande över fru Sofia Olssons ansökan att i huset n:o 81 vid Gamla 
Strandgatan här i staden utskänka pilsnerdricka under tre år från och med den 1 oktober detta 
år i stället för i huset n:o 78 vid samma gata. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att tillstyrka bifall till den föreliggande framställningen. 
 
§ 116. 
Genom magistraten hade Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län begärt 
att stadsfullmäktige måtte yttra sig över Ragnar Johanssons ansökan om att i huset n:o 3 B vid 
Skottegatan här i staden få idka handel med begagnade föremål m. m. enligt Kungl. 
förordningen den 28 maj 1918. 
 
Stadsfullmäktige hade intet att erinra mot bifall till ansökningen, som framhöllo att denna 
försäljning dock ej kunde bedrivas i nämnda byggnad, då denna, som är belägen å staden 
tillhörigt område, skall enligt av drätselkammaren skedd tillsägelse med snaraste borttagas för 
beredande av nödig utfartsväg. 
 
§ 117. 
Herr G. A. Löfgren avsade sig genom föreliggande skrivelse ledamotskapet i styrelsen för 
elektricitetsverket. 
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Herr vice ordföranden yrkade avslag härå dels då avsägelsen saknade motivering, dels 
emedan dylik avsägelse bör ske vid årsskiftet. 
 
Herr Löfgren erinrade om det arbete han nedlagt inom verkets styrelse, och att han på grund 
av bristande tid ej kunnat kvarstå i styrelsen. 
 
Herr ordföranden ansåg att ett bifall till denna avsägelse kunde verka så att även andra 
medlemmar av styrelser och nämnder kände sig uppmanade att mitt under ett arbetsår komma 
med avsägelser. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att avslå avsägelsen. 
 
§ 118. 
Sedan föredragningslistan genomgåtts gjorde herr Olsson förfrågan till herr ordföranden 
huruvida vattenstyrelsen övat tillräckligt noggrann uppsikt över vattenförbrukningen i staden, 
då fara nu förelågo för total vattenbrist. 
 
Herr ordföranden meddelade, att han på grund av en längre tids bortovaro ej nöjaktigt kunde 
lämna svar härvidlag, men hänvisade till herr Ekblad att såsom ledamot av vattenstyrelsen 
lämna nödig upplysning i saken. 
 
Denne meddelade, att bemälda styrelse vid upprepade tillfällen genom annonser i tidningen 
uppmanat allmänheten till den största möjliga sparsamhet med vattenledningsvattnet, men att 
en stor del av stadens befolkning totalt underlåter att taga hänsyn till sådana föreskrifter. 
 
Herr Ljungberg trodde, att stadens innevånare icke kunde fatta den situationen, att vattenbrist 
föreligger efter en så lpng regnperiod som vi haft under sensommaren.  
 
Sedan ytterligare några talare yttrat sig i frågan meddelade herr ordföranden i egenskap av 
vattenstyrelsens ordförande, att han med det snaraste skulle kalla denna styrelse till 
sammanträde för vidtagande av de åtgärder i saken, vilka kunna befinnas erforderliga. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
GUST. A. LÖFGREN. 
G. KARLSON. 
 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 21 september 1922 kl. 2 e. m. betygas 
 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 68 
 

FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1922 Lysekils N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 8 september 1922. 
 
§ 119. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Löfving och Lindblad voro frånvarande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 120. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 121. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens prptokoll utsågos herrar Berger och Ekblad. 
 
§ 122. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 27 sistlidne april under § 69 i protokollet 
att till stadsfullmäktiges herr ordförande uppdraga upprättande av förslag till från Svenska 
Stadsförbundet begärt yttrande över stadsrådet Nothins betänkande rörande städernas 
särskilda skyldigheter och rättigheter i förhållande till staten. 
 
Sådant förslag förelåg nu och lästes samt var av följande lydelse: 
 
”Till Svenska Stadsförbundet, Stockholm. 
 
Med anledning av Eder hemställan att före den 1 nov. 1922 inkomma med yttrande med 
anledning av det av f. statsrådet Torsten Nothin utarbetade betänkandet angående ”städernas 
särskilda skyldigheter och rättigheter i förhållande till staten” finna Lysekils stadsfullmäktige 
det önskvärt, att en avveckling av det nuvarande förhållandet äger rum – och detta ju förr dess 
hellre. Skärskådas det ömsesidiga förhållandet ur städernas speciella synpunkt, så framgår av 
den ekonomiska tablå, som återfinnes å sid. 142-145, att fördelarna övervägande äro å statens 
sida, i det att mot 28 millioner kr. utgifter för statliga ändamål i Sveriges samtliga städer står 
en inkomst å blott 10 mill., och ses förhållandet enbart ur Lysekilssynpunkt, så äro utgifterna i 
förhållande till inkomsterna nästan dubbla, varvid är att märka, dels att inkomsterna för 
Lysekils del nästan helt och hållet utgöres av ersättning för brännvinsförsäljningsmedel, som 
1935 alldeles upphöra, dels att denna beräkning sedan 1915 ytterligare förskjutits till stadens 
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nackdal, i det att dessa medel oupphörligen minskats, under det att utgifterna för statliga 
ändamål gått i motsatt riktning. 
 
Den ömtåliga punkten om tolagsersättning har för vår del intet att betyda, enär Lysekil saknar 
sådan ersättning. 
 
Såsom totalomdöme torde med tanke på de sv. Städernas kraftiga utveckling under de 4 sista 
decennierna kunna sägas, att de vuxit ifrån statens previlegier såsom numera obehövliga för 
deras existens och utveckling. 
 
Det orättvisa att för statsviljans förverkligande påägga städer av ungefärlig storlek med 
Lysekil, vilkas ekonomiska bärkraft är starkt begränsad, utgifter för enbart eller övervägande 
statliga ändamål sådana som domstols- polis- och exekutionsväsende, ligger i öppen dag, i 
synnerhet som de på samma gång uteslutas från delaktighet i skattelindringsmedel. 
 
Då i och med näringsmonopolets avskaffande grundvalen för städernas särställning bortfallit, 
bör också konsekvensen därav medelst en avveckling av övriga särskilda skyldigheter och 
rättigheter dragas. 
 
Varaktighet och förblivande grund för städernas existens bliver då utom gynnsamma 
naturförhållanden och historisk utveckling, den kraftiga medborgaranda, som, bunden vid sin 
stad, och söker göra sitt bästa att främja dess utveckling. 
 
En sådan anda kan icke förkvävas genom några statens åtgärder, enär den som allt andligt är 
ganska oberoende av riksdagsbeslut, och den bör ej heller tillbakahållas genom statens ovisa 
ingripande, när den i sig är statsbefrämjande. 
 
På yrkande av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga det föreliggande förslaget 
att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 123. 
Det av stadsfullmäktige vid deras sammanträde den 10 nästlidne augusti under § 100 i 
protokollet till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren remitterade ärendet rörande lokaler 
för köttbesiktningsbyrån upptogs nu till förnyad behandling, och förelåg nu från 
drätselkammaren följande yttranden i ärendet: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 29 augusti 
1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 112. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 dennes uppdraga åt 
hälsovårdsnämnden och drätselkammaren att höra sig för om möjligheten att hyra någon 
lämplig lokal till köttbesiktningsbyrån för kort tid, varjämte uppdrogs åt drätselkammaren att 
till stadsfullmäktige inkomma med kostnadsförslag å nybyggnad för ifrågavarande ändamål. 
 
Drätselkammaren hade infordrat anbud å tillbyggnad av polishuset för åstadkommande av 
lokal till köttbesiktningsbyrån. 
 
Tvenne dylika anbud hade nu inkommit, nämligen från herrar Oscar Wallén, Robert 
Christensson och Albert Svensson. 
 
Herr Ordföranden meddelade, att staden, utom de lokaler den kunnat erhålla i konsul Laurins 
villa, erbjudits följande lokaler för köttbesiktningsbyrån: 
 
av kamrer P. Grundell för 1.000 kronor per år, vilken lokal skulle kunna erhållas från och med 
den 1 januari 1923 och av källarmästaren Arnold Ohlsson, i stadshotellet från den 1 
instundande oktober antingen för längre tid efter 1.000 kronor årligen eller för kortare tid för 
100 kronor per månad. 
 
Kammaren beslöt efter slutad överläggning följande i ärendet: 
 
Att hos Stadsfullmäktige tillstyrka dels tillbyggnad av polishuset, dels för att kortare tid hyra 
nämnda lokal av källarmästare Ohlsson. 
 
Dessutom beslöt kammaren att remittera byggnadsfrågan till byggnadsnämnden för dess 
skyndsamma yttrande samt att för komplettering av herrar Christenssons och Svenssons 
anbud bordlägga ärendet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.”  
 
”Transumt av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 
september 1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Läfving och Thorsson. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 121. Till förnyad behandling upptogs det vid sammanträdet den 29 sistlidne augusti 
bordlagda ärendet rörande tillbyggnad av polishuset. 
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Komplettering av anbud å denna byggnad förelågo nu från herrar Robert Christenson och 
Albert Svensson. 
 
Då anbuden avgivits utan att tillräckligt tydlig arbetsbeskrivning legat till grund, varigenom 
missförstånd lätt kunde uppstå, beslöt kammaren att upprätta dylik beskrivning och å basis 
därå infordra nya anbud. 
 
För att emellertid inte fördröja saken, då avgörandet därav är brådskande, beslöt kammaren att 
hos stadsfullmäktige begära ett anslag å cirka 8.000 kronor för ifrågavarande tillbyggnad och 
att drätselkammaren måtte bemyndigas att till möjligast lägsta pris låta utföra bemälda arbete, 
och att medel för ändamålet upptagas i 1923 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt transumerat från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Sterner framhöll, att ärendets avgörande vore brådskande och yrkade bifall till 
drätselkammarens föreliggande framställning. 
 
Herr borgmästaren Sundberg meddelade, att de betänkligheter han tidigare hyst mot denna 
tillbyggnad på grund av befarat inkräktande på det till fånggård i en framtid av sedda området, 
nu undanröjs, då det visat sig att denna tillbyggnad kan ske utan att nämnda olägenhet 
behöver uppstå. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet.  
 
§ 124. 
Under § 129 i protokollet för den 10 nästlidne augusti; beslöto stadsfullmäktige att till 
arbetslöshets- och hjälpkommittén, vattenstyrelsen och drätselkammaren remittera inkommet 
förslag om byggande av fördämning i Trötemyren. 
 
Stadsingeniören hade på uppdrag av nämnda kommitté utarbetat nytt förslag i saken, vilket 
även innefattade betongmur i och upprensning av Rotemyren. 
 
Vattenstyrelsen hade avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Styrelsens ledamöter hade sig bekant, att drätselkammarens medlemmar besökt Trötemyren 
för att fatta ståndpunkt till nämnda fråga, och hade den uppfattningen därvidlag gjort sig 
gällande, att i såväl Trötemyren som Rotemyren behövdes fördämningar, och att sistnämnda 
myr borde rensas. 
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Denna uppfattning delades även av vattenstyrelsen, som enhälligt beslöt att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka nämnda arbetens utförande.” 
 
Det i frågan avgivna yttrandet från drätselkammaren var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 29 augusti 
1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 113. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 dennes att till arbetslöshets- och 
hjälpkommittén, vattenstyrelsen och drätselkammaren för vidare utredning remittera ärendet 
rörande fördämning i Trötemyren. 
 
Stadsingeniören hade utarbetat nytt förslag i saken, vilket innefattade även betongmur i och 
upprensning av Rotemyren. 
 
Genom detta förslag skulle de planerade arbetena i Trötemyren bliva av mindre omfattning än 
i det ursprungliga förslaget, men dock minst lika förmånliga företaget, men dock minst lika 
förmånliga för vattentillgångens tryggande. 
 
Kostnaderna för det senare förslaget skulle uppgå till 25,700 kronor mot i första förslaget 
17,500 kronor. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige i likhet med vattenstyrelsen förorda 
det större förslaget såsom varande mera fördelaktigt än enbart utförande av fördämning i 
Trötemyren, dock under förutsättning, att arbetet utföres såsom nödhjälpsarbete genom 
statens försorg, och att staten tillsläpper 2/3 och staden 1/3 av kostnaderna. 
 
På stadens andel skulle således komma ett belopp av 8,570 kronor, vilket drätselkammaren 
beslöt föreslå stadsfullmäktige att upptaga i 1923 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan 
/AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till det senast inkomna förslaget i saken på villkor som av 
drätselkammaren föreslagits och påpekade, att dylik lösning av frågan vore vida 
fördelaktigare ur många synpunkter än det först inkomna förslaget. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande och att uppdraga åt herrar 
ordföranden i stadsfullmäktige, drätselkammaren och arbetslöshets- och hjälpkommittén att 
träda i underhandling med Statens arbetslöshetskommission för sakens förverkligande på det 
för staden fördelaktigaste sättet. 
 
§ 125. 
Till förnyad behandling upptogs det av stadsfullmäktige vid deras sammanträde den 10 
nästlidne augusti under § 110 i protokollet till drätselkammaren remitterade ärendet, 
arbetslöshets- och hjälpkommitténs begäran om beviljande av ett anslag å 1.000 kronor för 
sista kvartalet i år till hyresbidrag åt arbetslösa. 
 
Drätselkammaren hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
framställningen, och att beloppet för ändamålet utgår av medel anslagna för oförutsedda 
utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen, och skulle 
medel för detta ändamål utgå enligt drätselkammarens ovannämnda anvisning. 
 
§ 126. 
Herr Löfgren hade inkommit med nedanstående motion. 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då det såväl genom pressen som annorledes kommit till allmän kännedom, att ett stort antal 
samhällsmedlemmar endast på grund av bristande skattebetalningsförmåga förvägrats rätt till 
inköp av spirituosa hos härvarande systembolag, får jag vördsamt hemställa, att 
Stadsfullmäktige ville taga frågan under behandling, detta så mycket mera som, enligt mitt 
förmenande, systembolagets styrelse genom de vidtagna åtgärderna inkräktat på 
Stadsfullmäktiges beslutanderätt. I detta sammanhang får jag anföra följande reflektioner: Då 
samhällsmedlemmar, med i övrigt oförvitlig karaktär och vandel, oförskyllt, och endast på 
grund av den allmänna depressionens verkningar i olika former, helt eller delvis berövas sin 
skattebetalningsförmåga, kan det då vara i överensstämmelse med rättvisa och billighet att 
helt utestänga dessa från varje möjlighet att på laglig väg förskaffa sig en eller annan liter 
spirituosa. 
 
Lysekil den 22 augusti 1922. 
 
GUST. A. LÖFGREN. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig den i ärendet uppkomna diskussionen följande talare: 
 
Herr Löfgren: Att åtgärden om betalda stadsutskylder för viss tid såsom villkor för att få 
inköpa spirituosa varit på sin tid berättigad, innan lagen om införsel i avlöning för utskylder 
m. m. tillkom, men att bibehållande av dessa villkor nu verkar ytterst orättvist, synnerligen 
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med tanke på de personer, som på grund av den rådande arbetslösheten urståndssatts att 
erlägga sina stadsutskylder och därför kommit att uppföras på restlängd. Hemställde om 
stadsfullmäktiges uttalande i anslutning till motionen.  
 
Herr Sterner vände sig, i egenskap av ordförande i Systemaktiebolagets styrelse mot det i 
motionen gjorda påståendet att denna styrelse skulle genom de vidtagna åtgärderna i 
förevarande fall hava inkräktat på stadsfullmäktiges beslutanderätt. Bolaget hade nämligen 
såväl förra som senaste gången erhållit oktroj utan att stadsfullmäktige gjort någon som helst 
anmärkning mot att dylika skattevillkor skulle få finnas. Ansåg, att stadsfullmäktige icke nu 
kunde föreskriva bolagets styrelse att vidtaga ändringar med hänsyn till nämnda villkor, utan 
finge detta ske i samband med behandlingen av frågan om tillstyrkande av ny oktroj för 
bolaget. 
 
Talaren ställde dock i utsikt, att frågan från dessa bestämmelser skulle undantagas sådana 
personer, vilka genom arbetslöshet blivit oförmögna att betala sina stadsutskylder och vidare 
för sådana för vilka dylik skatt uttages genom införsel i avlöning. Påpekade, att bestämmelsen 
om tilldelning av fyra liter spirituosa per månad icke innebure att var och en som hade 
motbok ägde absolut rätt att utfå detta kvantum, utan att detta vore den högsta kvantitet som 
kunde tilldelas någon. 
 
Yrkade motionens remiss till Systemaktiebolagets styrelse och nykterhetsnämnden. 
 
Herr Svante J. Johansson: Att genom dessa av Systemaktiebolaget utfärdade bestämmelserna 
för rätt att få inköpa spirituosa bliva de personer, som utan egen förvållan blivit arbetslösa, 
likställda med vanliga understödstagare från fattigvården, ett förhållande som man ej kan anse 
äga det ringaste berättigande. 
 
Herr Laurin ansåg de sålunda av Systemaktiebolaget företagna inskränkningarna mindre 
lämpliga, och att det vore önskligt höra stadsfullmäktiges uttalande i denna sak.  
 
Herr Olsson fann den föreslagna remissen mindre tilltalande och anslöt sig till det av herr 
Laurin gjorda yttrandet i ärendet. 
 
Herr Ljungberg: Att då herr Sterner ställt sig förstående med hänsyn till denna fråga, synes 
det, som om saken kunde ordnas på ett fullt tillfredsställande sätt genom den föreslagna 
remissen. 
 
Herr Berger: Systemaktiebolagets styrelse måste dock iakttaga en viss försiktighet beträffande 
moderation av ifrågavarande villkor, då Kungl. Kontrollstyrelsen möjligen därom vill vara 
medbestämmande. Framhöll lämpligheten av den remiss som föreslagits,. 
 
Herr Alexandersson: Att stadsfullmäktige ej böra vara bestämmande beträffande nämnda 
villkor och att bästa sättet för frågans lösning vore den av herr Sterner föreslagna remissen. 
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Herr ordföranden påpekade att stadsfullmäktige icke gärna nu kunde föreskriva villkor i detta 
fall och framhöll vådan av att genom för stränga restriktioner beträffande erhållande av 
spirituosa folk söker skaffa sig dylika varor på olagligt sätt. 
 
Herr Ekblad ansåg att Systembolagets styrelse borde ingått till stadsfullmäktige och begärt 
den rätt, som det nu beträffande denna sak tagit sig. Framhöll även att, såsom 
förbudsomröstningen utfallit, det vore rättvist, att var och en, som finge köpa spirituosa, 
erhölle det högsta kvantum därav som lagen tillåter. 
 
Herr Löfgren föreslog, att ärendet måtte överlämnas till Systemaktiebolagets styrelse för att 
denna måtte fatta beslut i saken, dock med tagen hänsyn till den i detta ärende vid dagens 
sammanträde förda diskussionen. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet i enlighet med herr 
Sterners yrkande. 
 
§ 127. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att till konduktören 
C. A. Larsson, Slätten, få försälja tomten n:o 23 av det staden tillhöriga området på Slätten för 
ett åris av två (2) kronor per kvm., vilken tomt enligt av stadsfullmäktige godkänd 
tomtindelning innehåller en areal av cirka 670 kvm. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 128. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat drätselkammarens redogörelse över stadens 
räkenskaper och förvaltning för år 1921 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
 
Dessa handlingar förelågo nu i tryck enl. Bilaga N:o 6, 1922, vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 129. 
Från Lysekils stads elektricitetsverk förelågo styrelse- och revisionsberättelser över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1921 enligt Bilaga N:o 7, 1922, vilken bilaga i tryck före 
detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna styrelsens för elektricitetsverket förslag till 
vinstmedlens fördelning samt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 130. 
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Från herr doktor P. F. Landelius, Västanå, Borensberg, förelåg följande gåvobrev till Lysekils 
stad: 
 
”GÅVOBREV. 
 
Med aledning av den välvilja och det förtroende, som visats mig under den tid av tjugo år, 
som jag varit anställd som tjänsteläkare i Lysekil, vill jag härmed, såsom ett ringa bevis på 
min tacksamhet och erkänsla, till Lysekils stad överlämna en gåva av 15.000 kronor, 
bestående uti 10 svenska statens 5 % obligationer av år 1916 å 1.000 kronor stycket och en 
Konungariket Sveriges Städers Hypotekskassa 5 % obligation av år 1915 å 5.000 kronor. 
 
Vid denna gåva äro fästade följande villkor: 
 
1:o) Kapitalet skall utgöra en fond benämnd ”fattiga sjukas fond”, som icke får förminskas, 
men väl ökas på sätt här nedan närmare föreskrives. Avkastningen av fonden skall i härefter 
angiven ordning tillgodokomma mera långvarigt sjuka, särskilt i konvalecentstadiet, då de ha 
behov av mera stärkande föda, ävensom då svårigheter uppkommit för de sjukas familjer på 
grund av genom sjukdom minskad arbetsförtjänst. Det lämnade understödet får ej tagas till 
intäkt för minskande av fattigunderstöd, om sådant förekommer, eller vägrande av 
fattigunderstöd. 
 
2:o) När obligationerna uppsagts eller utlottats skola, såvitt möjligt, för fondens räkning 
samma slags värdepapper uppköpas. Även de medel, varmed fonden kommer att utökas skola 
placeras i samma slags eller likställda värdepapper. 
 
3:o) Fonden skall disponeras på följande sätt: Hälften av årsräntan utdelas till fattiga sjuka 
enligt ovan angivna grunder, medan andra hälften kapitaliseras. Då genom sådan 
kapitalisering uppkommit ett belopp av 5.000 kronor, lägges detta belopp till fonden, som då 
uppgår till 20.000 kronor. Räntan å den sålunda ökade fonden disponeras sedan på enahanda 
sätt, d. v. s. med utdelning av hälften och fondering av andra hälften, till dess ytterligare 5.000 
kronor av räntan kapitaliserats för att läggas till fonden, och så vidare till dess fonden stigit till 
60.000 kronor, då vidare fondering upphör och hela räntan disponeras till de sjuka. 
 
Skulle i framtiden av anledningar, som nu icke kunna överskådas, vid något tillfälle uppstå 
trängande behov av att disponera större del av räntan för utdelning, äga stadsfullmäktige, på 
förslag av fondens förvaltare härom förordna. Dylika ökade utdelningar få dock icke företagas 
i sådan utsträckning att fondens tillökning allt för mycket försenas. 
 
4:o) Fonden förvaltas av borgmästaren eller, om sådan ej finnes stadsstyrelsens ordförande i 
Lysekil, kyrkoherden i församlingen och den av stadens läkare, som enligt vederbörlig 
instruktion ombesörjer fattigsjukvården; och äga dessa jämväl bestämma angående 
utdelningen av ifrågavarande sjukhjälp. 
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Över förvaltningen föres räkenskaper och vid förvaltarens sammanträden uppsättes protokoll, 
som underskrives av dem alla. 
 
Granskning av förvaltningen sker årligen genom två av stadsfullmäktige i Lysekil utsedda 
revisorer, vilka överlämna sin berättelse till stadsfullmäktige för avgörande, huruvida 
ansvarsfrihet må beviljas eller icke. 
 
Mina rättsinnehavare skola äga ta del av räkenskaperna över förvaltningen och av förvaltarens 
protokoll. 
 
5:o) Jag förbehåller mig emellertid under min återstående levnad uppbära räntan å nu 
ifrågavarande obligationer, vilken ränta halvårsvis skall genom stadens drätselkammare till 
mig översändas. Fondens disponerande för utdelning och kapialisering kan sålund icke äga 
rum förr än efter mitt frånfälle. 
 
Lysekil den 31 augusti 1922. 
 
P. F. LANDELIUS. 
 
Herr Doktor P. F. Landelius egenhändiga namnteckning bestyrks av:  
 
Axel Sundberg  J. Andersson.” 
 
Sedan donationsbrevet lästs, beslöto stadsfullmäktige att med tacksamhet emottaga 
donationen under de i densamma föreskrivna villkoren och att till herr doktor Landelius uttala 
stadens hjärtliga tack för den storartade och ädelt syftande gåvan. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ G. LÜSCH. 
RAGNAR BERGER. 
S. P. EKBLAD. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 21 september 1922 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1922 Lysekils N:r 9. 
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Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 28 september 1922. 
 
§ 131. 
Upprop förrättades, varvid herr Laurin var frånvarande med anmält förfall. 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 132. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 133. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Löfving och Mattsson. 
 
§ 134. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 nästlidne augusti under § 108 i 
protokollet att till drätselkammaren remitera magistratens skrivelse med anledning av 
stadsvaktmästaren J. A. Johanssons ansökan om pension från den 1 oktober detta år. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige vid nämnda tillfälle att tillsätta en kommitté bestående av 
herrar ordföranden i magistraten, stadsfullmäktige och drätselkammaren för utredning av 
frågan om återbesättande av stadsvaktmästaresysslan. 
 
Drätselkammarens inkomna yttrande i ärendet var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 22 september 
1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Tinggren, Christensson, Elmqvist och 
Thorsson samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 127. Till förnyad behandling upptogs det under § 115 i protokollet för den 29 nästlidne 
augusti bordlagda ärendet, magistratens skrivelse med anledning av stadsvaktmästaren J. A. 
Johanssons ansökan om pension den 1 instundande oktober, vilket ärende av stadsfullmäktige 
vid deras sammanträde den 10 nästlidna augusti remitterades till drätselkammaren. 
 
Efter en stunds diskussion beslöt kammaren, på yrkande av herr vice ordförandden, att hos 
stadsfullmäktige på grund av ifrågavarande befattningshavares medellöshet tillstyrka en 
pension tills vidare för denne med 70 % av 1914 års lön, vilket utgör 1,050 kronor, vartill 
skulle komma procentuellt dyrtidstillägg så länge sådant utgår för stadens övriga 
befattningshavare. 
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Tillika beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige tillsättandet av en kommitté för utredande av 
kostnaderna för pensionering av stadens befattningshavare. 
 
Beträffande den av stadsfullmäktige kommitterade gjorda utreningen om återbesättande av 
stadsvaktmästaresysslan beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige tillstyrka det i denna 
utredning innefattande förslaget om ett provisoriskt uppehållande av 
stadsvaktmästaregöromålen, och att tills vidare från och med den 1 nästa oktober beviljas ett 
anslag å 100 kronor per månad för detta ändamål, samt att magistraten i samråd med 
drätselkammaren antager lämplig person för berörda göromåls handhavande. 
 
Även beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige att hos magistraten hemställa om 
skatteexekutors och stadsvaktmästaresysslornas sammanhang så fort ske kan. 
 
Mot förstående beslut evad det beträffande föreslagna pensioners storlek reserverade sig herr 
ordföranden till förmån för att pensionen föreslås till 1,500 kronor per år, dock utan 
dyrtidstillägg, då han ansåg dels att pensuionsbeloppet borde utgå efter procentuell beräkning 
på nu gällande grundlön för denne befattningshavare, dels därför att det belopp 
drätselkammarens majoritet föreslagit vore otillräcklig för att bereda pensionären en 
nödtorftig bärgning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
Nämnda kommitté hade angivit ett så lydande yttrande: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med anledning därav att Stadsvaktmästaren J. A. Johansson begärt och erhållit entledigande 
från sin befattning som stadsvaktmästare, hava Stadsfullmäktige åt oss uppdragit att 
undersöka, huruvida stadsvaktmästarebefattningen borde återbesättas efter samma grunder 
som för närvarande gälla eller om de med tjänsten förenade göromålen kunna uppehållas på 
annat sätt, samt att därför med yttrande inkomma till stadsfullmäktige. 
 
Vid överläggning i detta ärende har enighet vunnits om den uppfattningen, att 
stadsvaktmästarebefattningen, på grund av att den, åtminstone för närvarande icke ger full 
sysselsättning åt sin innehavare, bör förenas med någon annan befattning hos staden, möjligen 
exekutortjänsten. 
 
Då emellertid en sådan sammanslagning på grund av de rådande förhållanden icke nu kan 
företagas, föreslås att åtgärder vidtagas för ett provisoriskt uppehållande av 
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stadsvaktmästarens göromål samt att stadsfullmäktige för detta ändamål dels bevilja ett anslag 
att utgå tills vidare fr. o. m. den 1 nästa oktober å 100 kronor i månaden och dels överlåta åt 
Magistraten att i samråd med drätselkammarens antagna lämplig person för berörda göromåls 
handhavande. 
 
Lysekil den 16 september 1922. 
 
FRITS LÜSCH.   AXEL SUNDBERG. 
  JOHN STERNER.” 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall i enlighet med herr Sterners inom drätselkammaren 
avgivna reservation i saken. 
 
Herr Löfgren föreslog, att pensionen skulle utgå med det av drätselkammarens majoritet” 
föreslagna beloppet tillika med ett årligt hyresbidrag å 450 kronor. 
 
Herr Ljungberg föreslog att stadsvaktmästaresysslan måtte förenklas så, att dess nuvarande 
innehavare endast skulle bestrida vaktmästaretjänst vid sammanträden och hålla tillsyn över 
de av staden disponerade lokalerna i rådhuset, och att lönen för dessa åligganden skulle från 
den 1 instundande oktober utgå med 1,500 kronor per år, vadan således pensionsfrågan för 
närvarande skulle förfalla, och stadsfullmäktige undgå att behöva tala ställning till densamma. 
 
Herr Sterner redogkorde för frågans behandling i drätselkammaren och understödde det av 
herr Ljungberg framlagda förslaget, då frågan genom detta förslag kommit i ett annat läge än 
då den i drätselkammaren behandlades. 
 
Herr borgmästaren Sundberg förordade och det av herr Ljungberg gjorda förslaget. 
 
Herr Tinggren anslöt sig till herr Löfgrens förslag. 
 
Herr vice ordföranden återtog sitt yrkande och understödde herr Ljungbergs förslag. 
 
Sedan även herrar Berger, Brännber och Wallén anslutit sig till herr Ljungbergs förslag, 
beslöto stadsfullmäktige att bifalla detsamma. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige tillsätta en kommitté av tre personer, vilken skall göra en 
förutsättningslös utredning av kostnaderna för nämnda pensionering. 
 
För upprättande av förslag å ledamöter i denna kommitté hänskjöts frågan till valkommittén. 
 
För tillfälligt ordnande av stadsvaktmästaregöromålen beslöto stadsfullmäktige anslå ett 
belopp å 50 kronor per månad för tiden oktober t. o. m. december i år. 
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Magistraten skulle förfoga över detta anslag och i samråd med drätselkammaren utse lämplig 
person för dessa göromåls handhavande. 
 
Beträffande den eventuella sammanslagningen av skatteexekutors- och 
stadsvaktmästaresysslorna beslöto stadsfullmäktige att denna fråga skulle upptagas i samband 
med behandlingen av stadens utgifts- och inkomststat för år 1923. 
 
§ 135. 
Till förnyad behandling upptogs herr Löfgrens av stadsfullmäktige vid deras sammanträde 
den 8 dennes under § 126 i protokollet till Systemaktiebolagets styrelse och 
nykterhetsnämnden remitterade motion rörande borttagande av vissa villkor för rätt att få 
inköpa spirituosa. 
 
De inkomna yttrandena i ärendet voro av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Systemaktiebolaget i 
Lysekil den 13 september 1922. 
 
§ 2. Till förtydligande av styrelsens beslut i protokollet för den 30/9 1918, § 8, och den ½ 
1922, § 2, beslöt nu styrelsen följande: 
 
För rätt till inköp av rusdrycker gäller, att påförd kommunal- och pensionsskatt för år 1921 att 
betalas 1922 skall vara betald och sålunda årligen i fortsättning. 
 
Resterar någon med sin skattebetalning enligt vad ovan sagts, men genom intyg från 
skattemyndighet styrker att han har fast arbete, och att införsel i lön är begärd, samt att skatten 
på så sätt inbetalas, må inköp av spritvaror honom ej förvägras. 
 
Som ovan 
JOHN STERNER. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygas 
   JOHN STERNER.” 
 
 
”Utdrag ur protokoll, hållet med nykterhetsnämnden i Lysekil den 25 september 1922. 
 
Närvarande: herrar Ehnberg, Lüsch, Olsson, Elmqvist, Pettersson, fru Berger, fröken 
Andersson och undertecknad, ordförande. 
 
§ 37. Efter föredragning av den från stadsfullmäktige remitterade motionen av herr G. A. 
Löfgren rätt till inköp av spritvaror beslöts avgiva följande yttrande:  
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Nykterhetsnämnden tillstyrker jämkning i det s. k. Hedemorasystemetes tillämpning i Lysekil 
i så måtto, att de, som på grund av betalningsunderlåtelse i fråga om kommunalskatt berövats 
sina motboksrättigheter återfå dessa och likställas med andra oförvitliga medborgare i fråga 
om inköp av spirituösa drycker, såvida skäl föreligga, som tyda på att denna underlåtelse står i 
närmaste samband med kristidens ekonomiska depression och ifrågavarande personer hav 
införsel i lön för skattebetalning och icke anlitat fattigvården. 
 
Som ovan 
EMIL LÖFBERG. 
 
Rätt avskrivet betygar 
 EMIL LÖFBERG.” 
 
Dessutom förelåg från Systembolagets styrelse en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Till bolagets styrelse hade från stadsfullmäktige remitterats herr Löfgrens skrivelse rörande 
bolagsstyrelsens beslut om vägrad inköpsrätt av spritdrycker för icke skatteinbetalare. 
 
Styrelsen, som haft ärendet till behandling, anser sig emellertid ej kunna åtgöra mera i denna 
sak än att justera sina beslut på sätt som bilagda protokoll utvisar. 
 
Anmärkningen om att styrelsen inkräktat på stadsfullmäktiges beslutanderätt få vi på det 
bestämdaste protestera emot, ty stadsfullmäktige hava icke vid oktrojens beviljande varit i 
okunnighet om att det s. k. Hedemorasystemet tillämpades och ej heller uttalat sig för eller 
lämnat direktiv med hänsyn till utminuteringen. 
 
Lysekil den 27 september 1922. 
 
SYSTEMAKTIEBOLAGET I LYSEKIL; 
För dess styrelse: JOHN STERNER”. 
 
 
Herr Svante J. Johansson framställde till herr Sterner förfrågan huru Systemaktiebolagets 
styrelse tänkt ställa sig gentemot de arbetslösa med hänsyn till spirituosaförsäljning. 
 
Herr Sterner hänvisade till ovannämnda styrelsebeslut, under uttalande av förhoppningen att 
saken i dess helhet skulle ordnas på ett i möjligaste måtto tillfredsställande sätt.  
 
Herr Löfgren förklarade sig tillfreds med de åtgärder Systemaktiebolagets styrelse härvidlag 
vidtagit och med det av herr Sterner nu gjorda uttalandet, men ville fästa vederbörandes 
uppmärksamhet på de spritsmugglingar, som ofta förekomma i samhället, och att det för att 
motarbeta dylika vore klokt att nämnda styrelse beredde större möjligheter för laglig åtkomst 
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än de som nu äro förhanden; framhöll dock att om de vidtagna åtgärderna ej skulle visa sig 
tillfyllest, fine man väl söka bereda ytterligare lättnader ifrågavarande villkor. 
 
Med gillande av detta yttrande beslöto stadsfullmäktige att för sin del för närvarande låta bero 
vid vad som i ärendet förekommit och lägga de föreliggande skrivelserna till handlingarna. 
 
§ 136. 
Nedanstående skrivelse förelåg med förslag till uppgörelse för erhållande av beviljat 
arbetslöshetsbidrag från landstinget. 
 
”Utdrag ur protokoll, fört vid Göteborgs och Bohus läns landstings förvaltningsutskotts 
finansavdelnings sammanträde i Göteborg den 6 sept. 1922. 
 
§ 3. Vid sammanträde den 3 januari innevarande år hade utskottet såsom bidrag till 
Trötemyrens upprensning m. fl. nödhjälpsarbeten beviljat Lysekils stad ett bidrag ur 
arbetslöshetsanslaget av 8.000 kronor under visst villkor beträffande tillhandahållande av 
vatten till vattenklosetterna i epidemisjukhuset därstädes. 
 
För detta villkor väckt betänkligheter i Stadsfullmäktige i Lysekil på grund av ovisshet om 
vattenmängden blev tillräcklig, och utskottet ej ansett sig kunna avstå från det angivna 
villkoret, hade Herrar Axel Sundberg och Carl Brännberg inkommit med förslag till tvistens 
biläggande genom antagande å båda sidor av följande: 
 
1:o) Lysekils stad erhåller i arbetslöshetsanslag för år 1922 av landstinget 8.000 kronor; 
 
2:o) beträffande det av utskottet uppställda villkoret, förbinder sig staden att lämna 
vattenledningsvatten även till klosetterna i epidemisjukhus, om det efter Trötemyrens 
upprensning och iordningställande blir utrönt, att vattentillgången blir så riklig, att staden utan 
olägenhet kan avstå vatten till dessa klosetter: 
 
3:o) staden uttalar den önskan att sjukhuset i största möjliga grad utnyttjar vattnet i brunnen 
på sjukhustomten och utskottet den förhoppningen att, om mot förmodan vattnet i brunnen 
skulle tryta, staden träder hjälpande emellan i den mån sådant på grund av rådande 
förhållande är möjligt. 
 
Utskottet beslöt för sin del antaga det uppgjorda förslaget under förutsättning att 
Stadsfullmäktige i Lysekil för sin del fatta motsvarande beslut. 
 
Som ovan 
N. W. TORSTENSSON. 
 
Justerat:  
OSCAR N. OLSSON. 
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Rätt utdraget.  
  styrker i tjänsten 
  N. W. TORSTENSON. 
 
Härjämte förelåg skrivelse till stadsfullmäktige från herrar borgmästaren Axel Sundberg och 
riksdagsmannen Carl Brännberg, vilken skrivelse innefattade dels nämnda förslag, dels 
hemställan att stadsfullmäktige måtte antaga detsamma jämte motivering för dylikt antagande. 
 
Sedan dessa handlingar lästs, yttrade herr ordföranden, att detta vore en tillfredsställande 
lösning av frågan, varför stadsfullmäktige borde ingå på denna uppgörelse. 
 
Sedan även förslagsställaren yttrat sig i samma riktning, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
i likhet med landstingets förvaltningsutskotts finansavdelning antaga det föreliggande 
förslaget till dylik uppgörelse. 
 
§ 137. 
Genom föreliggande skrivelse förnyade förra sjuksköterskan å stadens nu nedlagda 
epidemisjukhus, fröken Mathilda Svanqvist, sin framställning om ersättning från staden för 
mistning av sin syssla, och förklarade sig sökanden nöjd med ett belopp av 1,200 kronor 
såsom dylik ersättning en gång för alla. 
 
Hälsovårdsnämnden, till vilken ansökningen överlämnats, hade över densamma avgivit 
följande yttrande; 
 
”Såsom yttrande över denna förnyade framställning beslöt nämnden att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka densamma med i huvudsak samma motivering, som åberopades i nämndens yttrande 
den 2 maj, § 35, över den första framställningen nämligen: 
 
att fröken Stenqvist uppehållit skötersketjänsten i 11 år. 
 
att hon utan eget förvållande blivit skild från tjänsten på grund av indragning av befattningen. 
 
att hon, därest en sådan indragning ej ägt rum, skulle kunnat uppehålla befattningen i många 
år. 
 
samt att hon vore i behov av medel för sitt uppehälle under den tid, som åtginge till dess hon 
erhållit lämplig befattning eller eljest kunde få sina förhållanden ordnade för framtiden.” 
 
herr ordföranden yrkade att dylik engångsersättning måtte beviljas med 1.000 kronor. 
 
herr borgmästaren Sundberg tillstyrkte framställningen med hänsyn till de ömmande 
omständigheter, som i detta fall förelågo, dock under förutsättning att fröken Svanqvist med 
denna ersättning avstode från alla framtida krav på staden. 
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Herr Brännberg ansåg vissa skäl tala för ett bifall till framställningen. 
 
Herr Ljungberg och Löfgren delade denna uppfattning. 
 
Herr Otto Olsson yrkade rent avslag å framställningen under framhållande av att fröken 
Svanqvist blivit erbjuden anställning vid landstingets epidemisjukhus på Slätten men vägrat 
antaga sådan anställning. 
 
I detta yrkande instämde herrar Sterner, Berger, Tinggren, Andersson och Ekblad. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de båda yrkandena förklarat yrkandet på en dylik ersättning till sökanden 
av 1.000 kronor vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla förslaget om ersättning till sökanden med 1.000 kronor, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att avslå framställningen.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, 
Karlson, Löfgren, Brännberg, Källén, Alexandersson och ordföranden: ja, men herrar Sterner, 
Löfving, Wallén, Berger, Hjalmar Carlsson, Linblad, Tinggren, Mattsson, Ekblad, Svante J. 
Johansson, Axel Johansson, Andersson, Luckey, Olsson och fru Berger: nej. 
 
Med 15 nej- mot 8 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att avslå framställningen. 
 
§ 138. 
Svenska Stadsförbundet hade genom till herr ordföranden i stadsfullmäktige ställd skrivelse 
meddelat, att medlemsavgiften för år 1923 kommer att nedsättas till 8 kronor för varje fullt 
hundratal invånare, och skulle denna avgift således för staden uppgå till 328 kronor under 
nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutit att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år är medlem av ifrågavarande 
förbund, och att beloppet för ändamålet upptages i 1923 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 139. 
Svenska Stadsförbundet hade till drätselkammaren hemställt, att staden även för år 1923 måtte 
prenumerera på 26 ex av förbundets tidskrift. 
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Prenumerationspriset för nästa år har sänkts till 12 kronor vid kommunal prenumeration å 
minst så stort antal exemplar, som motsvarar fullmäktiges antal, vadan stadens utgift för dylik 
prenumeration under nästa år skulle utgöra 312 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration med nämnt antal exemplar, samt att beloppet för ändamålet upptages i 
1923 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöt i enlighet därmed. 
 
§ 140. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren att för stadsfiskalkontorets räkning få 
för år 1923 prenumerera på 1 ex. av Post- och Inrikes Tidningar, kommunalupplagan B. 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort kr. 3:45. 
 
Framställningen bifölls av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet upptagas bland 
stadens utgifter för polisverket under år 1923. 
 
§ 141. 
Från Kungl. Automobilklubben förelåg hemställan att stadsfullmäktige måtte stödja 
Styrelsens för Kungl. Automobilklubben bifogade principuttalande av den 4 juli detta år 
angående annonsering utmed vägarna. 
 
Stadsfullmäktige anslöto sig enhälligt till detta uttalande. 
 
I samband med detta ärende hemställde herr ordföranden till herr Sterner, att drätselkammaren 
måtte taga under övervägande uppsättande av ett triangelmärke vid vägkröken i dalskogen, 
och lovade herr Sterner tillmötesgå detta önskemål. 
 
§ 142. 
Från fru Berger hade följande motion inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då vattenbrist synes hota under kommande vinter, och det därför torde vara nödvändigt att 
tillvarataga allt vatten, som är åtkomligt, får jag härmed föreslå: 
 
att stadsfullmäktige besluta, att de brunnar, som äro stadens, bliva så snart som möjligt 
upprensade.  
Lysekil den 28 september 1922. 
 
ANNA BERGER.” 
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Fru Berger hemställde om bifall till motionen. 
 
Herr Andersson uttalade önskemålet, att staden även måtte bidraga till upprensning av 
enskildas brunnar. 
 
Herr ordföranden meddelade, att vattenstyrelsen genom annons uppmanat allmänheten att 
iordningställa enskilda, befintliga brunnar. 
 
Herr Ekblad anmärkte på kontrollen över vattenförbrukningen och anförde, att man på flera 
ställen i staden brutit plomberingarna till tvättstugu- och badrumskranar. 
 
Herr Löfgren förordade överpumpning av vatten från Lassemyren till stadens vattendammar. 
 
Herr Sterner yrkade motionens remiss till vattenstyrelsen, och att medel för dylik upprensning 
måtte utgå av anslag till vattenverket för innevarande år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla detta yrkande. 
 
§ 143. 
Herr borgmästaren Sundberg hemställde, huruvida stadsfullmäktige hade något önskemål 
beträffande utsättande av tiden för det instundande stadsfullmäktigevalet. 
 
Herr Brännberg förordade valets hållande på en söndag, fördelat  i tvenne vallokaler.  
 
Herr ordföranden förordade valets hållande på tvenne vardagar, varav den ena en lördag. 
 
Beträffande tiden ansågo stadsfullmäktige slutet av oktober eller början av november såsom 
lämpligast. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
O. G. LÖFVING. 
OSCAR MATTSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 26 oktober 1922 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
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1922 Lysekils N:o 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 9 november 1922. 
 
§ 144. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Laurin och Mattsson voro frånvarande 
med anmälda förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 145. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 146. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Sterner och Källén. 
 
§ 147. 
I enlighet med valkommitténs förslag valdes till ledamöter i budgetberedningen för 
granskning av magistratens utgifts- och inkomstförslag för staden för år 1923 herrar 
kontraktsprosten Fritz Lüsch, förvaltaren John Sterner, redaktören Axel Ljungberg, frisören 
G. A. Löfgren och grosshandlaren O. G. Löfving samt till dess suppleanter herrar 
byggmästaren Oscar Wallén och fabrikören Rich. Björsell. 
 
§ 148. 
Till kommunalombud vid årets mantalsskrivning valdes i enlighet med det från valkommittén 
föreliggande förslaget herrar hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, kyrkovaktmästaren 
B. C. A. Högberg och skatteexekutorn Rudolf Ljunggren samt till suppleant därsammastädes 
brandkorpralen herr A. J. Nordmark. 
 
I arvode bestämdes 15 kronor till varje ombud. 
 
§ 149.  
Val av ledamöter i kommittén för utredning av kostnaderna för pensionering av stadens 
befattningshavare förelåg, och hade valkommittén föreslagit såsom ledamöter herrar 
förvaltaren John Sterner, riksdagsmannen Carl Brännberg och frisören G. A. Löfgren med den 
förstnämnde som sammankallande samt till suppleant i kommittén gjutaren herr Karl Källén. 
 
Herr Löfgren avsade sig dock dyligt uppdrag och motiverade denna avsägelse med sitt 
förestående utträde ur stadsfullmäktige och ansåg, att kommunala samlingspartiet borde 
representeras i denna kommitté. 
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Herr Berger föreslog i herr Löfgrensställe handlanden herr E. W. Olsson, vilket förslag 
understöddes av herr Brännberg. 
 
Valet utföll i enlighet med valkommitténs förslag med den ändringen att herr E. W. Olsson 
valdes i stället för herr Löfgren. 
 
§ 150. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 28 sistlidne september under § 142 i 
protokollet att till vattenstyrelsen för dess yttrande remittera fru Anna Bergers motion om 
upprensning av staden tillhöriga brunnar. 
 
Från nämnda styrelse förelåg nu skrivelse, varigenom meddelades följande:  
 
att styrelsen nyligen låtit upprensa brunnen i Blekebacken, stora brunnen vid Gamla 
Strandgatan, Åkerbräckans brunn och brunnen vid Landsvägsgatan intill Carl Hörmans 
fastighet på Slätten samt att även kyrkbrunnen för jämförelsevis kort tid sedan rensats. 
 
Stadsfullmäktige förklarade sig tillfredsställda med de åtgärder som av vattenstyrelsen 
härvidlag vidtagits. 
 
§ 151. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Lysekils skyttegille om beviljande av ett anslag å 250 
kronor för år 1923, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som beslutit 
att hos stadsfullmäktige tillstyrka framställningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag att utgå av hundskattemedel. 
 
§ 152. 
Lysekils föreläsningsförening hade hos stadsfullmäktige ansökt om anslag för 1923 till 
föreläsningsverksamheten med 500 kronor och till biblioteksverksamheten med 400 kronor. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av dessa anslag, under framhållande av 
att ökningen med 100 kronor till folkbiblioteksverksamheten vore behövlig för inbindning av 
böcker. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige att det sammanlagda beloppet, 
kronor 900, för dessa anslag upptagas i 1923 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och att medel för dessa anslag 
skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
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§ 153. 
Från arbetslöshets- och hjälpkommittén förelåg skrivelse med begäran om ersättning till 
nämndens ordförande med 100 kronor per månad från den 1 sistlidne juni och tills vidare. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutit att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka framställningen, så att denna ersättning utgår från sagda dag 
tills vidare och tills stadsfullmäktige däröver annorlunda besluta, samt att beloppet, kronor 
700, för ifrågavarande ändamål under detta år skulle utgå av medel anslagna för oförutsedda 
utgifter i årets utgifts- och inkomststat, och eventuellt sådant anslag för nästa år upptagas i 
sistnämnda års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Herr Ljungberg föreslog, att dylikt arvode skulle utgå endast till detta års slut, och att 
stadsfullmäktige under nästa år måtte vidare besluta i frågan, vad sistnämnda år beträffar. 
 
§ 154. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 18 oktober 
1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Tinggren och Thorsson samt stadsingeniören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 138. På uppdrag av drätselkammaren hade stadsingeniören upprättat och byggnadsnämnden 
godkänt förslag till reglering av tomten till huset n:o 7 å Blekebacken (f. d. fattigvårdens 
sjukhem). 
 
Den nyreglerade tomten innehåller enligt nämnda förslag cirka 320 kv,. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att, då nämnda hus ej vidare behöves för fattigvårdens 
behov, hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få försälja detsamma med tillhörande 
tomt till högsta pris. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 155. 
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Från magistraten förelåg skrivelse rörande eventuell eftergift från bestämmelserna om tiden 
från öppethållande av handelsbod. 
 
Härjämte förelåg avskrift av Kungl. Socialstyrelsens kungörelse av den 22 maj 1920 om 
medgivande av eftergift från denna lags tillämpning i Marstrand samt Kalvsunds, Mollösunds, 
Smögens och Gravarnes municipalsamhällen. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden som yttrat sig i ärendet, hade beslutit att hos stadsfullmäktige 
till styrka, att Lysekil i förevarande hänseende likställes med de här ovan nämnda samhällena 
i Bohuslänska skärgården. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att genom magistraten hos Kungl. Socialstyrelsen 
hemställa, att dylik eftergift, som nyss nämnts, även måtte beviljas för Lysekil. 
 
§ 156. 
Från hamnstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll, hållet vid Hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 7 nov. 1922. 
 
Närvarande: Herrar Backman, Tinggren, Wallin, Ekblad och Stadsingeniören Lundgren, samt 
vid protokollet undertecknad, ordförande. 
 
§ 44. Med hänvisning till protokollen av den 10 och 24 januari detta år hade från 
Arbetslöshetskommittén inkommit en så lydande skrivelse: 
 
”Sedan förslag väckte, att söka som nödhjälpsarbete få utfört vissa förbättringar av norra 
hamnen beslöts, att hos hamnstyrelsen begära närmare utredning i frågan”. 
 
Tillföljd av denna skrivelse avlämnade hamnstyrelsen till nämnda kommitté ett förslag till 
vågbrytare och kaj, för en summa av Kr. 150.000:-. Detta förslag demonstrerades för 
landshövdingen von Sydow och generaldirektören Pegelow, vid deras senaste besök här på 
platsen, i och för att få igenom ”Stadsarbetarnas” försorg detta arbete utfört. 
 
Generaldirektören Pegelow hade intet att anmärka mot själva förslaget, men då summan var 
så stor, och dessutom ett dykarearbete skulle förekomma vid kajarbetet, så ville han för sin del 
råda hamnstyrelsen till, att endast hålla sig till byggandet av piren, och i så fall upprätta ett 
nytt förslag. 
 
Detta förslag föreligger nu färdigt och kostnaderna för detsamma äro beräknade till 68.000:- 
kronor. 
 
Att få detta arbete helt och hållet utfört genom ”Statsarbetenas” försorg är väl ringa eller inga 
utsikter. 
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Däremot skulle saken säkerligen ställa sig annorlunda, om stadens hamninrättning med 
exempelvis 20 % ville deltaga i dessa kostnader. 
 
På grund av vad ovan sålunda anförts, beslöt hamnstyrelsen föra frågan inför stadsfullmäktige 
och föreslå: 
 
Att stadsfullmäktige måtte uttala sig för att i viss mån deltaga i arbetskostnaderna för pirens 
byggande, och att drätselkammaren, hamnstyrelsen och arbetslöshets- och hjälpkommittén få i 
uppdrag, att träda i underhandling med Statens arbetslöshetskommission, för frågans snara 
lösning. 
 
Som ovan  
L. ANDERSSON. 
 
Justeras: 
AM. BACKMAN. 
C. G. TINGGREN. 
S. P. EKBLAD. 
 
Rätt utdraget betygar 
 C. A. WALLIN.” 
 
Härjämte förelåg det i denna skrivelse nämnda förslaget. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Andersson: Att det i många år varit ett önskemål att få ett skydd i norra hamnen för 
fiskebåtar och andra mindre båtar, men att detta dock ej varit möjligt förverkliga, synnerligen 
sedan det för stenindustrin inträdda stilleståndet. Tillstyrkte bifall till hamnstyrelsens 
föreliggande förslag, under framhållande av att det belopp som sålunda skulle komma på 
staden är beräknat att utgå av hamnmedel. 
 
Herr Sterner framhöll ock, huru välbehövligt det vore att få denna pir till stånd, och att det är 
ett arbete, som förr eller senare måste göras, men betonade tillika de ekonomiska svårigheter 
staden har att kämpa med vilket gör att staden ej är i tillfälle att direkt bidraga till detta arbete, 
utan finge det bero på hamnen att svara för dylikt tillskott till detsamma. föreslog att 
hamnstyrelsen måtte bemyndigas att, om så blir behövligt, upptaga ett lån för ändamålet å 
högst 13.000 kronor för återbetalning inom kortare tid än två år. 
 
Herr Brännberg: Då Trötemyren nu snart är upprensad så blir det en stor massa arbetslösa i 
samhället, varför något så fort som möjligt måste göras för att bereda dessa sysselsättning på 
annat håll, samt att det enda hoppet för närvarande att skaffa arbete åt de härvarande 
arbetslösa är om ifrågavarande hamnpirbyggnad kunde komma till utförande genom Södra 
Sveriges statsarbetens försorg. 
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Herr *Ljungberg underströk vikten av att samhällets bidrag till detta arbete komme att 
bestridas av hamnmedel, då staden ej förmådde att direkt härvidlag bidraga. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att den av hamnstyrelsen 
föreslagna andelen i nämnda arbete anslås av staden att utgå av hamnmedel och att 
bemyndiga hamnstyrelsen att, om så blir behövligt, för ändamålet upplåna ett belopp av 
trettontusen (13.000) kronor för återbetalning inom kortare tid än två år. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att, med gillande av förslaget i dess helhet, bemyndiga 
drätselkammaren, hamnstyrelsen och arbetslöshets- och hjälpkommittén att träda i 
underhandling med stadens arbetslöshetskommission för frågans snara lösning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
JOHN STERNER. 
K. KÄLLÉN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset tisdagen den 5 december 1922 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1922 Lysekils N:r 11 
Stadsfullmäktiges handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 november 1922. 
 
§ 157. 
Upprop förrättades, varvid herr vice ordföranden var frånvarande med anmält förfall. Herr 
borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 158. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 159. 
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Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Laurin och Ljungberg. 
 
§ 160. 
Avskrift av magistratens protokoll för den 6 dennes föredrogs, och framgick därav, att till 
stadsfullmäktige för en tid av fyra år, räknat från den 1 januari 1923, förklarats valda: 
 
1) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
2) Riksdagsmannen, redaktören Axel Ljungberg. 
3) Disponenten Ludv. Andersson. 
4) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
5) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
6) Lotsförmannen Gustaf Wallin. 
7) Handlanden S. P. Ekblad. 
8) Förvaltaren John Sterner. 
9) Ombudsmannen C. G. Tinggren. 
10) Fabrikören Elis Luckey. 
11) Fotografen John Westling. 
12) Gjutaren Karl Källén. 
13) Fru Anna Berger. 
14) Mekanikern Otto Olsson 
15) Fabrikören Gust. Karlsson. 
16) Fabrikören Rich. Björsell. 
17) Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
18) Fabrikören Aug. Mattsson. 
19) Handlanden Fritz Olsson. 
20) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
21) Musikdirektören Karl Sandström. 
22) Verkmästaren Jakob Pettersson. 
23) Handlanden E. W. Olsson. 
24) Grosshandlaren O. G. Löfving. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 161. 
Val förelågo till de kommunala befattningar, som vid årets slut bleve lediga eller eljest skulle 
besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade angivit förslag till de förestående valen med undantag för 
drätselkammaren, på grund av att härvidlag propotionellt valsätt möjligen skulle komma till 
användning. 
 
Valen, som nu företogos, utfölle i överensstämmelse med valkommitténs föreliggande 
förslag: 
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Drätselkammaren: 
 
För en tid av fyra år skulle tre ledamöter med tre suppleanter väljas, då enligt från 
drätselkammaren föreliggande meddelande, ledamöterna herrar förvaltaren John Sterner, 
konsuln L. Laurin och redaktören Axel Ljungberg med suppleanterna herrar fabrikören Aug. 
Mattsson, grosshandlaren O. G. Löfving och fabrikören Aug. Thorsson äro i tur att med detta 
års slut avgå. 
 
Herr Laurin undanbad sig på bristande tid återval. 
 
Herr ordföranden föreslog omval av herrar Sterner och Ljungberg samt nyval av fabrikören 
herr Aug. Mattsson såsom ledamöter samt till respektive suppleanter för herrar Sterner och 
Mattsson, herrar disponenten Ludv. Andersson och grosshandlaren O. G. Löfving, samt att 
valet måtte ske med acklamation. 
 
Herr Brännberg föreslog herrar fabrikören Aug. Thorsson och mekanikern Otto Olsson till 
respektive förste och andre suppleant för herr Ljungberg. 
 
Valet, som företigs med acklamation, utföll sålunda, att till ledamöter i drätselkammaren t. o. 
m. 1926 års utgång valdes herrar förvaltaren John Sterner, redaktören Axel Ljungberg och 
fabrikören Aug. Mattsson samt till suppleanter dersammastädes för nämnda tid disponenten 
herr Ludv. Andersson, som ersätter herr Sterner, herrar fabrikören Aug. Thorsson och 
mekanikern Otto Olsson, vilka i nämnd ordning ersätta herr Ljungberg, och grosshandlaren 
herr O. G. Löfving, som ersätter herr Mattsson. 
 
Fattigvårdsstyrelsen för tiden 1923 t. o. m. 1926: 
 
Ledamöter: herrar handlanden E. W. Olsson, kontraktsprosten Fritz Lüsch, fru Anna Berger 
och handlanden Evald Andersson. 
 
Suppleanter: lärarinnan Hulda Andersson, herrar handlanden Axel Johansson, stenhuggaren 
Andreas Åkesson Holmqvist och skolkökslärarinnan fröken Ingrid Wallentin. 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Ledamot för tiden 1923 t. o. m. 1926: handlanden herr Axel Johansson. 
 
Suppleanter: för tiden 1923 t. o. m. 1925, vaktmästaren herr Jakob Pettersson och, för tiden 
1923 t. o. m. 1926, disponenten herr Hjalmar Carlsson. 
 
Hamnstyrelsen för åren 1923 och 1924: 
 
Ledamöter: herrar lotsförmannen Gustaf Wallin och handlanden S. P. Ekblad. 
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Suppleanter: herrar disponenten Hjalmar Carlsson och fabrikören Elis Luckey. 
 
Styrelsen för kommunala mellanskolan för tiden 1923 t. o. m. 1926: 
 
Ledamöter: herrar 1) fabrikören Elis Luckey, 2) bankdirektören Ragnar Berger, 3) överläraren 
And. Jakobsson, 4) redaktören Axel Ljungberg, 5) byggmästaren Oscar Wallén. 
 
Suppleanter: herrar, 1) postmästaren Gösta Boheman, ersätter Luckey, 2) apotekaren R. 
Björkman, ersätter Berger, 3) stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ersätter Jakobsson, 4) 
konduktör Anders Johnson, ersätter Ljungberg, 5) bankkamreraren Olof Johansson, ersätter 
Wallén. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för år 1923: 
 
Ledamot: bankdirektören herr Ragnar Berger. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen år 1923: 
 
Herrar doktorn Axel Nilsson, stadsingeniören Sven H. Lundgren och telegrafkommissarien G. 
E. Olsson med suppleanterna herrar bankkamreraren Olof Johansson och ingeniören B. A. de 
Waern. 
 
Parkstyrelsen för tiden 1923 t. o. m. 1926: 
 
Ledamöter: herrar byggmästaren Rob. G. Christenson, trädgårdsmästaren Axel Lindebäck, 
frisören G. A. Löfgren, trädgårdsmästaren Oscar Hansson och järnsvarvaren Aug. F. 
Jakobsson. 
 
Suppleanter: herrar överläraren And. Jakobsson och fotografen John Westling. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden för åren 1923 och 1924: 
Ledamöter: herrar bankdirektören Ragnar Berger, lotsförmannen Emilius Hörman, fabrikören 
Richard Björsell, grosshandlaren O. G. Löfving, skeppsmäklaren Carl Andersson, handlanden 
J. A. Jacobsson och fabrikören Elis Luckey. 
 
Taxeringsnämnden för år 1923: 
 
Ledamöter: herrar 1) handlanden W. W. Olsson, 2) gjutaren Karl Källén, 3) 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, 4) handlanden Axel Johansson, 5) 
kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt. 
 
Suppleanter: herrar, 1) handlanden Evald Andersson, 2) järnsvarvaren Aug. F. Jacobsson, 3) 
kronolotsen E. R. Montheli, 4) stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, 5) postexpeditören 
Fredr. Lundqvist. 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 97 
 

 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1923: 
 
Ledamöter: herrar byggmästaren Oscar Wallén och stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleanter: herrar byggmästarna C. J. Nordström och Adolf Wennerberg. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1923: 
 
Ledamot: ingeniören herr B. A. de Waern. 
 
Suppleant: musikdirektören herr Karl Sandström. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1923: 
 
Ledamot: stadsingeniören herr Sven H. Lundgren. 
 
Suppleant: byggmästaren herr Oscar Wallén. 
 
Huvudmän i Lysekils sparbank för tiden 1923 t. o. m. 1925: 
 
Herrar fabrikören Elis Luckey, kamreraren Hugo Hallgren, byggmästaren Oscar Wallén och 
handlanden J. A. Jacobsson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils järnvägsaktiebolag under år 
1923: 
 
Bankdirektören herr Ragnar Berger med redaktören herr Axel Ljungberg som suppleant. 
 
Systembolagets styrelse för år 1923: 
 
Ledamot: filaren herr Svante J. Johansson. 
 
Suppleant: byggmästaren herr Rob. G. Christenson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag under år 1923: 
 
Bankdirektören herr Ragnar Berger. 
 
Revisorer och deras suppleanter för granskning av nedanstående räkenskaper för år 
1923: 
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Drätselkammaren: 
 
Revisorer: herrar postexpeditören Fredr. Lundqvist, sammankallande, bankkamreraren Olof 
Johanson och juveleraren Gordon Wikström. 
 
Suppleanter: herrar banktjänstemannen Frej Olsson, förste, och sparbankskamreraren Ernst 
Larsson, andre suppleant. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar bankkassören A. H. Lundin, sammankallande, kontoristen Edmund 
Andersson och kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt. 
 
Suppleanter: herrar grosshandlaren John Forssell, förste, och kontoristen Carl Wallin, andre 
suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar kassören Iwar Johansson, sammankallande, och disponenter James 
Öhrnberg. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Erik G. Lundström, förste, och bankkamreraren Olof 
Johansson, andre suppleant. 
 
Lysekils föreläsningsförening: 
 
Revisor: folkskolläraren herr Gösta Hultgren. 
Suppleant: hälsovårdstillsyningsmannen herr Aug. Ehnberg. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Revisorer: herrar handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och förrådsförvaltaren 
Evald I. Andersson. 
 
Suppleant: mekanikern herr Otto Olsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverk: 
 
Revisorer: herrar handlanden L. P. Östling, sammankallande, stationsinspektoren J. F. 
Johansson och ingeniören Magnus Krook. 
 
Suppleant: herr handlanden Oscar Fredén, förste, och fotografen John Westling, andre 
suppleant. 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 99 
 

 
Lysekils tekniska aftonskola: 
 
Revisor: musikdirektören herr Karl Sandström. 
 
Suppleant: kronolotsen herr John Linding. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
 
Revisor: sparbankskamreraren herr Ernst Larsson. 
 
Suppleant: stenhuggeriförmannen herr C. G. Rundgren. 
 
Lysekils skyttegille: 
 
Revisor: fabrikören herr Viktor Lindbom. 
 
Suppleant: banktjänstemannen herr Josua Andersson. 
 
Folkskolestyrelsen, Barnavårdsnämnden och Petrelius fond: 
 
Revisorer: herrar kontoristen Anders Christensson, sammankallande, och ritaren Holger 
Hermansson. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Axel Hörnfelt, förste, och stationsskrifvaren T. R. Madison, 
andre suppleant. 
 
Kommunala mellanskolans styrelse: 
 
Revisorer: herrar bokföraren Jakob Fredrik Carlsson, sammankallande, och fabrikören Viktor 
Lindbom. 
 
Suppleanter: herrar bokhållaren Hugo Hansson, förste, och maskinisten John F. Sterner, andre 
suppleant. 
 
I samband med val av ombud med suppleant vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils 
järnvägsaktiebolag förde herr ordföranden på tal frågan om att stadens ifrågavarande ombud 
finge friare händer vid dessa stämmor, då det vid desamma av landsbygdens och landstingets 
representanter ofta anförts klagomål mot att nämnda ombud är bundet av de instruktioner 
stadsfullmäktige meddelat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på förslag av herr ordföranden, att upptaga denna fråga någon gång 
nästkommande år före bemälda järnvägsbolags stämma. 
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§ 162. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 21 november 
1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 154. Från byggnadsnämnden förelåg följande skrivelse med begäran att drätselkammaren 
ville hos stadsfullmäktige begära ett anslag å 1.000 kronor att utgå nästa år i och för 
registerkartans fullbordande, och meddelade nämnden, att efter det arbetet är fullbordat, 45 % 
av totalkostnaden återfås av statsmedel. 
 
Jämte skrivelsen överlämnades och ett med stadsingeniören upprättat kontrakt angående 
denna registerkartas upprättande. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka dels nämnda kontrakts 
godkännande, dels, begära ifrågavarande anslags beviljande för att upptagas i 1923 års utgifts- 
och inkomststat för uttaxering. 
 
Dock ville kammaren för tydlighetens skull påpeka, att i det kontraktet stipulerade beloppet, 
kr. 3.000, jämväl ingå de redan för ändamålet beviljade kronor 2.000.  
 
På grund av byggnadsnämndens nu föreliggande skrivelse förfaller till alla delar samma 
myndighets skrivelse enligt dess protokoll för den 21 november 1921 i detta ärende. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Berger: Att det varit omöjligt få adressnumrering införd i staden, så länge 
tomtindelningen ej är färdig. Synnerligen besvärliga beträffande dylik indelning äro kvarteren 
”Apoteket” och ”Mollén”. Uttryckte önskemålet att registerkartan snarast möjligt fullnordas 
samt ansåg, att tomtindelningen borde göras färdig före registerkartan. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll med anledning av herr Bergers yttrande, att 
tomtindelningen varit på god väg att bliva färdig, då arbetet med registerkartan kom 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 101 
 

hindrande emellan. Detta senare arbete sker nämligen på grund av åläggande för staden, 
varför det förra måste stå tillbaka. 
 
Herr Sterner: Då registerkartan måste bliva färdig, har man intet annat att göra än bevilja det 
begärda anslaget. Yrkade bifall härtill och uttryckte önskemålet, att tomtindelningens 
utförande påskyndas så mycket som möjligt. 
 
Herr Löfgren ansåg, att anslag i detta fall rätteligen ej borde utgå, utan att det vore 
stadsingeniör Lundgrens skyldighet att för sin lön utföra ifrågavarande arbete. Påpekade, att 
nämnde befattningshavare först och främst borde fullgöra de arbeten, som krävas för stadens 
räkning, innan han åtoge sig privata göromål. Klandrade, att det antagits särskild kontrollant 
för tillbyggnaden av polishuset, då stadsingeniören mycket väl kunnat utöva denna kontroll. 
 
Yrkade, att om anslag nu för sagda ändamål beviljas, det dock ej måtte utbetalas innan arbetet 
är färdigt. 
 
Herr Sterner replikerade herr Löfgren med hänsyn till kontrollantskapet, då det var vissa, 
starka skäl, som talade för att annan person än stadsingeniören i förevarande fall antagits. 
Meddelade ok, att ny instruktion är under utarbetande för att under loppet av första hälften av 
nästa år föreläggas stadsfullmäktige. 
 
Herr borgmästaren Sundberg vitsordade stadsingeniör Lundgrens stora duglighet och framhöll 
särskilt hans raska expedition av löpande ärenden. 
 
Herr ordföranden hade intet att erinra mot bifall till byggnadsnämndens framställning i 
ärendet, men framhöll den absoluta nödvändigheten av tomtindelningarnas snara 
genomförande såsom grundval för omläggningen av kyrkböckerna och fastighetslängderna. 
 
Herr Otto Olsson anslöt sig huvudsakligen till herr Löfgrens ovannämnda yttrande och 
betonade vakten av att åstadkomma en ny, strikt instruktion för nämnde befattningshavare. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige bifalla beviljandet av 
ifrågavarande anslag att utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 163. 
Till behandling förelågo utgifts- och inkomstförslag för folkskolan och barnavärdsnämnden 
under 1923. 
 
Enligt förslaget slutade utgifterna för folkskolan på ett belopp av kronor 92,238:06, varav på 
bevillning skulle uttaxeras 53.000 kronor. 
 
Barnavårdsnämndens utgifter utvisade ett belopp av 480 kronor, varav på bevillning skulle 
uttaxeras 100 kronor. 
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Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat båda ovannämnda förslag till 
drätselkammaren, vilken enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 21 dennes 
enhälligt beslut att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandes av de båda ifrågavarande 
förslagen med iakttagande av den ändringen att posten för ”oförutsedda utgifter” i förslaget 
för folkskolan nedsättes från kronor 4,323:25 till kronor 3.323:25, vadan det totala 
utgiftsbeloppet skulle minskas till kronor 97,238:06 och uttaxeringen på bevillning till kronor 
52.000. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige, att vedersättningen till 
lärarekåren måtte bestämmas att utgå efter de vedpriser, som gälla den 1 januari och 1 juli 
1923. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga de föreliggande förslagen med den av 
drätselkammaren föreslagna nedsättningen i folkskolans utgiftsförslag, och att 
vedersättningen skall utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för folkskolan och 
barnavårdsnämnden innefattas i denna Bilaga N:o 9, 1922. 
 
§ 164. 
Till behandling förelåg förslag till utgifts- och inkomststat för kommunala mellanskolan under 
år 1923, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 43,852, varav för uttaxering på bevillning 
kronor 19,300. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ätendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 21 dennes beslutit att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka antagandet av ifrågavarande förslag, samt att vedersättningen till skolans lärarekår 
bestämmes att utgå efter de vedpriser, som gälla den 1 jan. och 1 juli. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget med det av 
drätselkammaren förordade tillägget, och föreligger den sålunda antagna utgifts- och 
inkomstskatten enligt denna Bilaga N:o 10, 1922. 
 
§ 165. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att till fabrikören 
herr Elis Luckey få för ett pris av åtta (8) kronor och 50 öre per kvm. Försälja tomten till 
huset n:o 30 vid Gamla Strandgatan, vilken tomt i enlighet med skrivelsen bifogad karta 
innehåller en areal av 125 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade, enligt vad som framgår av stadsfullmäktiges protokoll för den 10 
mars 1921, § 49, rörande den till herr Luckey beslutade försäljningen av tomterna till husen 
n:ris 26 och 28 vid Gamla Strandgatan, uttryckt önskemålet, att herr Luckey även måtte 
förvärva tomten till huset n:o 30 vid samma gata. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande begäran. 
 
§ 166. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att till 
poliskonstapeln herr Sigfr. Johansson, Slätten, få för ett pris av kronor en (1) och 25 öre per 
kvm. Försälja tomten n:o 36 av det staden tillhöriga området på Slätten, vilken tomt enligt av 
stadsfullmäktige godkänd tomtindelning innehåller en areal av cirka 930 kvm.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 167. 
Genom föredragen skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att till herr Lorentz 
Jonsson få för ett pris av tre (3) kronor och 75 öre per kvm. Försälja tomten n:o 5 av det 
staden tillhöriga området på Slätten, vilken tomt enligt av stadsfullmäktige godkänd 
tomtindelning innehåller en areal av cirka 375 kvm. 
 
Denna begäran beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 108. 
Från arbetslöshets- och hjälpkommittén förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokollet, hållet vid sammanträde med Lysekils arbetslöshets- och 
hjälpkommitté den 14 november 1922. 
 
Närvarande: herrar vice ordföranden, Wallén, Ljunggren, Ekblad, Löfberg, Källén, Luckey 
och vid protokollet undertecknad, ordförande. 
 
§ 2. Frågan om fortsättning av hyresverksamheten under första kvartalet 1923 upptogs till 
behandling. 
 
Enligt den plan som gäller för fjärde kvartalet i år hava cirka 30 personer hyresbidrag. 
 
Detta gör för stadens vidkommande 300 kronor per månad, lika med 900 kronor per kvartal. 
 
Då kommittén för fjärde kvartalet har ett kommunalt tillskott av 1,300 kronor till sitt 
förfogande, uppstår härå ett överskott å 400 kronor. 
 
Under förutsättning att ej antalet arbetslösa ökades, skulle som nytt bidrag erfordras 500 kr. 
 
Man kan emellertid befara, att en ökning av arbetslösheten kommer att inträffa, varför något 
högre belopp torde vara nödvändigt. 
 
Kommittén får således hemställa, att stadsfullmäktige för första kvartalet 1923 måtte bevilja 
ett förslagsanslag å 800 kronor att utgå som hyresbidrag till arbetslösa familjeförsörjare och 
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enligt samma grunder so de under år 1922 beviljade, samt att kommittén får i uppdrag att hos 
Statens arbetslöshetskommission söka motsvarande belopp, eller 1.200 kronor. 
 
Lysekil den 21 november 1922. 
 
För Lysekils arbetslöshets- och hjälpkommitté: 
 
C. BRÄNNBERG. 
 
Rätt utdraget betygar 
 
 C. BRÄNNBERG.” 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ansökningsen, 
hade enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka ett dyligt förslagsanslags beviljande 
med högst 800 kronor, och att beloppet för ändamålet upptages i 1923 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag att utgå såsom 
drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 169. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att för år 1923 till 
löpande utgifter få upptaga ett lån å löpande räkning i Aktiebolaget Göteborgs Bank med 
kronor femtio tusen (50.000). 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, dock med lämnande av frihet åt 
drätselkammaren att, om den finner med stadens fördel förenligt, upptaga lånet hos annan 
bankinrättning. 
 
§ 170. 
Drätselkammaren meddelade genom föreliggande skrivelse att den befriat musikdirektören C. 
Th. Crona, Uddevalla, från anläggande av nöjesskatt för konsert i härvarande kyrka den 2 
instundande december, mot villkor att 150 stycken biljetter á 2 kronor ställas till fritt 
förfogande för skolungdom och mindre bemedlade. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att med gillande lägga meddelandet till handlingarna. 
 
§ 171. 
Från länsstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokoll, hållet vid sammanträde med brandstyrelsen i Lysekil den 22 november 
1922. 
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Närvarande: herrar Mattsson, ordförande, Granberg, de Waern, Nordström, Olsson och 
Löfberg. 
 
§ 87. Enär den klämtning, som nu äger rum, då stadens värnpliktiga brandkår inkallas till 
tjänstgöring, visat sig ineffektiv, beslöts hemställa hos Stadsfullmäktige, att sådan klämtning 
må avbrytas mot tutning i handlurar. 
 
För anordningen av sådan lurning har brandstyrelsen tänkt sig staden indelad i 3 distrikt, 
 
1:sta distriktet: 
Rosvik, Kyrkvik, St. Kyrkogatan och Sandberget. 
 
2:dra distriktet: 
Gamla Staden till Midgård, Skottegatan och Kronberget. 
 
3:dje distriktet: 
Kungsgatan från Midgård, Stora Torget, Färgaregatan, Kvarngatorna, Sillgatan och 
Landsvägsgatan. 
 
Lurningen kan verkställas sålunda: 
 
Alt. I:3 st. brandlurar, placeras å fasta brandkårens redskapsvagn, som inträffar först vid 
brandplatsen. Åt brandchefen uppdrages att vid behov beordra 3 vid eldsvådan närvarande 
personer – icke brandsoldater – att verkställa lurningen, en i varje distrikt. Utföres detta 
skyndsamt och väl lämnas härför en belöning av 10:- kronor till var och en av de tre. 
 
Alt. II: Avtal om verkställandet av lurning träffas med tre lämpliga, inom de olika distrikten 
boende personer, vilka förvara lurarna, och hos vilka insättas s. k. brandtelefoner med central 
å poliskontoret. För passning av telefonen, skyldighet att vid eget förfall ha vidtalat närboende 
vikarie etc. erlägges en årlig gottgörelse av 40 – á 50 kronor till var och en av de tre och 
belöning som Alt. I. här ovan. Ehuru den nu hos kyrkovaktmästaren insatta brandtelefonen 
skulle bli tillgänglig, kommer engångskostnaden att uppgå till 250 á 300 kronor. 
 
Alt. III: Polisen verkställer lurningen. Då vissa timmar patrulleringen inom staden är helt 
indragen och denna vissa timmar ombesörjes av en man, torde en något sånär hastigt igångsatt 
lurning endast kunna anordnas genom insättandet av brandtelefon hos stadens samtliga 
poliskonstaplar, medförande en engångskostnad, väsentligen överstigande ettusen kronor. 
 
Då härtill kan ifrågasättas om lurningen, särskilt av de äldre poliserna kommer att bedrivas 
med den skyndsamhet, som behovet vid en brandkatastrof kräver, får brandstyrelsen enhälligt 
avstyrka antagandet av detta alternativ. 
 
Som ovan. 
AUG. MATTSSON. EMIL LÖFBERG. 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 106 
 

 
Justeras: 
C. W. GRANBERG. B. A. de WAERN. FREDRIK NORDSTRÖM.  
OTTO OLSSON. 
 
Rätt avskrivet betygar 
 EMIL LÖFBERG. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på förslag av herr borgmästaren Sundberg, att remittera ärendet till 
magistraten för dess yttrande. 
 
§ 172. 
Då föredragningslistan genomgåtts, vände sig herr Olsson till herr borgmästaren Sundberg 
med förfrågan varför magistraten tillsatt en ordinarie poliskonstapel utan att stadsfullmäktige 
beretts tillfälle yttra sig över möjligheten att indraga ifrågavarande syssla. 
 
Herr borgmästaren Sundberg förklarade efter vilka grunder magistraten i detta fall handlat, 
och att magistraten i främsta rummet måste tillse att nödigt antal poliskonstaplar finnes för 
ordningens tryggande. 
 
Herr Ljungberg meddelade, att ärendet behandlats i polisnämnden, och att det senare kommer 
före i stadsfullmäktige i samband med utgiftsstat för polisväsendet. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
AXEK LJUNGBERG. 
L. LAURIN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 4 januari 1923 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Obs. Rättelse i protokoll N:o 10, § 153: 
Herr Ljungberg föreslog----vad sistnämnda år beträffar. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta förslag. 
 
 
1922 Lysekils N:r 12. 
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Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 14 december 1922. 
 
§ 173. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordförande, Laurin, Lindblad, Luckey och Gust. 
Karlsson voro frånvarande med anmälda förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 174. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 175. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ludvig Andersson och 
Otto Olsson. 
 
§ 176. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 12 september 1918 under § 150 i 
protokollet att till magistraten och byggnadsnämnden remittera herr Alfr. Boviks motion 
angående ett bättre ordnande av gatuskyltningen i staden. 
 
Vid dagens sammanträde förelåg från magistraten följande skrivelse i ärendet: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan hos stadsfullmäktige år 1918 väckts förslag om införande av vissa ordningsföreskrifter 
med avseende å anbringande av skyltar m. m. så har byggnadsnämnden hörts i detta ärende 
och genom beslut den 5 maj 1919 tillstyrkt förslaget, varjämte byggnadsnämnden i avvaktan 
på att de ifrågasatta föreskrifterna kunde bliva antagna och fastställda, genom annons i 
stadens tidningar anmanat allmänheten, att, innan utvändig skylt uppsattes, lämna nämnden 
tillfälle att yttra sig om densamma, för vilket ändamål ritning å skylten och dess placering 
borde till nämnden ingivas. 
 
Under den tid, som därefter förslutit, har i regel vid uppsättande av skyltar 
byggnadsnämndens tillstånd begärts och erhållits, ehuru, då nämndens påbud icke behörigen 
fastställts, laglig skyldighet därtill ej förelegat. 
 
Magistraten, som av stadsfullmäktige anmodats taga saken om hand, har på grund av 
byggnadsnämndens berörda åtgörande, ansett någon brådska icke föreligga med framläggande 
av slutligt förslag för stadsfullmäktige. tvärt om har det ansetts vara till fördel för frågans 
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bedömande att tillgodogöra sig erfarenheterna beträffande den av byggnadsnämnden påbjudna 
anmälningsskyldigheten. 
 
Det har nu visat sig att det icke är behövligt eller lämpligt att stadga ovillkorlig skyldighet för 
skyltuppsättare att underställa frågan myndighets prövning samt att bestämmelsen härom 
lämpligen kan ersättas genom vissa normerande bestämmelser av beskaffenhet att förhindra 
att olämpliga och varuprydande skyltar uppsättas. 
 
Magistraten får på grund härav föreslå att stadsfullmäktige måtte besluta att ingå till 
Länsstyrelsen med begäran om fastställelse å följande ordningsföreskrifter, vilka i huvudsak 
överensstämma med det hos stadsfullmäktige väckta förslaget. 
 
”Föreskrifter rörande anbringande av skyltar m. m. inom Lysekils stad. 
 
§ 1. Mom. 1. Skylt eller annat föremål, som till anvisning för allmänheten utsättes, må ej 
anbringas så, att den hindrar gatubelysningen eller länder till men för förbigående, ej heller 
utan polismyndighetens tillstånd anbringas annorstädes än å byggnad. 
 
Mom. 2. Med avseende på skyltar vid gata eller annan trafikled skall därjämte följande lända 
till efterrättelse: 
 
a) skylt skall säkert fastgöras; 
b) skylt, som sättes lägre än 2 ½ meter från marken må framskjuta högst 15 centimeter från 
husvägg eller plank; 
c) sättes skylt högre, än nyss är sagt, får den icke framskjuta mer än ½ meter från husvägg 
eller plank: dock att polismyndigheten, efter därom i särskilt fall gjord framställning, äger att 
på grund av skylts form eller beskaffenhet, medgiva längre utsprång; 
d) på hustak eller planks överkant må skyltar icke uppsättas med mindre magistraten, efter 
byggnadsnämndens hörande därtill, meddelar tillstånd; 
e) befinnes skylt medföra vanprydnad, äger magistraten, efter att hava hört 
byggnadsnämnden, förordna om skyltens borttagande eller förändring inom utsatt tid samt 
förbjuda att den åter uppsättes oförändrad; och lände, i ty fall, till efterrättelse vad magistraten 
härutinnan beslutar; 
f) i benämningen skylt innefattas här ovan skyltens fästen jämte dess övriga tillbehör; 
g) beträffande skyltar, som redan äro uppsatta, skola av ovanstående föreskrifter endast mom. 
A och e tillämpas. 
 
Mom. 3. Solskärm för fönster eller dörr åt gatan eller annan allmän plats må ej anbringas 
annorlunda, än att densamma nedfälld 50 centimeter från ytterväggens yta till varje sin del har 
en höjd av minst 2 meter från marken. 
 
§ 2. Överträdelse av nu meddelade bestämmelser, därför påföljd i allmän lag eller författning 
icke är utsatt, straffas med böter från och med två till och med tjugu kronor”.  
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Lysekil den 27 november 1922. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.”  
 
Då denna skrivelse lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga det i densamma 
innefattade förslaget till ifrågavarande ordningsföreskrifter och att genom magistraten hos 
länstyrelsen söka fastställelse å desamma. 
 
§ 177. 
Vid sitt sammanträde den 19 juni under § 124 i protokollet beslöto stadsfullmäktige att till 
byggnadsnämnden för dess yttrande remittera den av stadsfullmäktiges ordförande, herr 
kyrkoherden Fritz Lüsch väckta motionen om att byggnadsnämnden måtte ingå såsom 
korporativ medlem i Samfundet för hembygdsvård. 
 
Byggnadsnämnden hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 nästlidne 
november enhälligt beslutit att för sin del avstyrka nämndens inträde i detta samfund. 
 
Nedannämnda talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen.  
 
Herr borgmästare Sundberg: Att skäl för avslag ej lämnats i byggnadsnämndens förenämnda 
protokoll, men att hittills endast tre städer anslutit sig till förbundet, och att från och med 
nästa års ingång det i varje län kommer att anställas en länsarkitekt, som inom länet har 
överinseende å byggnadsfrågor. 
 
Herr ordföranden klarlade vilka synpunkter han haft med motionen och framhöll, att de nu 
rådande förhållanden i staden med avseende på byggnadssättet äro allt annat än 
tillfredsställande samt anförde som exempel, att om en främling anländer hit per järnväg, så 
mötes han av den i talarens tycke fulaste byggnaden i staden, järnvägens stationshus, och 
kommer en främling sjöledes, så sticker honom en rätt ful magasinsbyggnad i ögonen. 
Framhöll ock, att den mitt för rådhuset uppförda nybyggnaden lämnar åtskilligt övrigt att 
önska beträffande prydlig arkitektur, synnerligen med hänsyn till takfönstren, vilka äro 
missprydande. 
 
Talaren yttrade vidare, att medlemskapet i nämnda samfund kunde fylla en uppgift för 
bevarande av i staden ännu bestående skönhetsvärden samt uttalade önskemålet, att 
byggnadsnämnden måtte för framtiden söka göra bästa för bibehållande av sådana värden för 
samhället. 
 
Herr borgmästaren Sundberg: Att byggnadsnämnden ej bure något ansvar för huru järnvägens 
stationshus byggts, då nämnden härvidlag ej kunnat öva något inflytande. Vad 
Systemaktiebolagets byggnad anginge, så hade man nog i byggnadsnämnden haft sin 
uppmärksamhet fästad på den av herr ordföranden påpekade detaljen, men tillräckligt starka 
skäl hade dock ej förelegat för påyrkande av att ändra ritningarna och byggnadsnämnden 
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måste ju ock tillse att tillmötesgå sökandens önskningar grundade på praktiska skäl. Påpekade 
de stora svårigheterna för nämnden att, såsom den så gärna önskade, kunna tillvarataga 
intresset för bevarande av stadens skönhetsvärden i byggnadsväg. 
 
Herr Berger delade de synpunkter herr ordföranden i denna sak framhållit, men påpekade 
svårigheterna av att härvidlag få en början till stånd på rätt sätt. 
 
Herr Sterner berörde frågan om bebyggande av området vid kyrkan, särskilt åt västra sidan, 
och ansåg, att en enhetlig plan för detta områdes bebyggande borde uppgöras. 
 
Herr Wallén fäste sig vid den ekonomiska sidan av saken under framhållande av att om staden 
skulle bebyggas på det från skönhetssynpunkt önskligaste sättet, så behövdes här en särskild 
stadsarkitekt, men att hålla en dylik här bleve för dyrbart, och en enskild arkitekt kunde här ej 
existera på de inkomster, som han kunde få för uppgörande av byggnadsritningar för 
samhällsinvånarna. Skulle byggnadsnämnden tillämpa sådan stränghet som från vissa håll 
önskas, komme den nog att förefalla mindre sympatisk.  
 
Herr Berger ansåg, att det skulle vara vackert med en kullerstensmur omkring kyrkan, samt 
framhöll, att stadsfullmäktige själva kunde genom en viss försiktighet och omtanke vid 
tomtförsäljningar motarbeta stadens förfulande. 
 
Herr ordföranden instämde i herr Sterners uttalande rörande byggnadsplan för området väster 
om kyrkan, men avvisade tanken på att bygga en kullerstensmur kring en kyrka byggd i gotisk 
stil. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med 
byggnadsnämndens yttrande avslå motionen. 
 
§ 178. 
Från folkskolestyrelsen förelåg skrivelse rörande fattat beslut om att anmäla skolköslärarinnan 
fröken Ingrid Wallentin del delaktighet för pensionering i Statens anstalt för pensioner av 
folkskollärare m. fl. 
 
Det årliga pensionsbidraget såväl som engångsavgiften till nämnda anstalt skulle gäldas av 
henne själv, utan bidrag av skoldistriktet. 
 
Enligt meddelande från direktionen för bemälda anstalt skulle hon ej kunna föreslås till 
delaktighet i densamma för mindre belopp än en årlig lön av 2,500 kronor, och då intet hinder 
synes möta från direktionens sida och väl icke heller från den i sista instans avgörande 
myndigheten, att hon i sin lön, som utgår med 1.875 kronor av folkskolan , får inräkna också 
det arvode hon åtnjuter från kommunala mellanskolan såsom lärarinna där städes i huslig 
ekonomi, uppfyller hon i närvarande stund mer än nog denna fordran. 
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Skulle däremot nämnda arvode upphöra av den anledningen, att ingen eller för få från 
kommunala mellanskolan anmälde sig till denna frivilliga kurs, finge skillnaden erläggas av 
folkskolan, denna obetaget att i stället för undervisningen i denna bortfallande kurs ålägga 
henne att undervisa i en annan, varigenom stadsbidraget ökas med 225 kronor. 
 
Då beslut emellertid måste fattas, så att anmälningen till anstalten kan ske detta år, enär i 
annat fall hennes engångsavgift enligt meddelande skulle höjas till tredubbla beloppet, eller 
över 2.000 kronor, hade folkskolestyrelsen beslutit att med vitsordande av hennes berömliga 
tjänstgöring över elva år för sin del tillstyrka hennes inträde i pensionsanstalten under 
anhållan om stadsfullmäktiges godkännande av beslutet. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 5 dennes avgivit följande yttrande:  
 
”Drätselkammaren beslöt enhälligt att för sin del hos stadsfullmäktige förorda bifall till 
folkskolestyrelsens framställning i ärendet, under förutsättning att härvidlag det årliga 
pensionsbidraget såväl som engångsavgiften till nämnda anstalt gäldas av fröken Wallentin 
själv, utan bidrag från skoldistriktet, samt för att fröken Wallentin må bliva berättigad att 
vinna inträde i bemälda anstalt, såsom säkerhet för att hennes slutlön må uppgå till 2,500 
kronor, såsom regel påfordrat minsta belopp, tillstyrka ett fjärde ålderstillägg å 400 kronor att 
utgå efter 20 tjänsteår, vilket tillägg skulle betraktas såsom ett personligt ålderstillägg i 
motsats till de föregående trenne ålderstilläggen. 
 
Kammaren fann alla skäl tala för att skolkökskursen i kommunala mellanskolan bör upphöra 
så snart ske kan, detta på grund av de stora kostnaderna för kursen i förhållande till dess 
jämförelsevis ringa elevantal. 
 
Indrages denna kurs, bör fröken Wallentin hava skyldighet att undervisa i annan skolkökskurs 
för barn utom folkskolan, för att hon sedermera med dylik undervisning må övergå till den 
blivande fortsättningsskolan.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Fru Berger talade för önskvärdheten av att bibehålla skolköskursen i kommunala 
mellanskolan såsom ett viktigt led i den unga kvinnans fostran och såsom en hälsosam 
omväxling med det myckna läsandet. 
 
Herr ordföranden meddelade, att fröken Wallentin redan nu har den minimilön, som erfordras 
för inträde i ifrågavarande pensionsanstalt, om man beräknar arvodet från sistnämnda skola. 
Framhöll såsom skolans rektors åsikt, att skolkökskursen vore betungande för eleverna i 
kommunala mellanskolan med dess även utan dylik kurs allaredan så hårt belastade schema. 
 
Herr Ljungberg delade de av herr ordföranden framförda synpunkterna i saken. 
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Herr Sterner yrkade i frågan om den eventuella indragningen av skolkökskursen i kommunala 
mellanskolan måtte bliva föremål för behandling av denna skolas styrelse, innan 
stadsfullmäktige däröver fatta slutgiltigt beslut. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla folkskolestyrelsens ifrågavarande framställning i 
enlighet med drätselkammarens yttrande, innefattande även beviljandet av ett fjärde 
ålderstillägg å 400 kronor till nämnde befattningshavare, dels att bifalla det av herr Sterner 
yrkandet med hänsyn till kommunala mellanskolans skolkökskurs. 
 
§ 179. 
Kamreraren herr Hugo Hallgren hade hos drätselkammaren anhållit, att drätselkammaren 
måtte hos stadsfullmäktige tillstyrka, att hans årliga arvode såsom pensionsnämndens 
ordförande måtte från och med nästa års början höjas från närvarande 300 till 500 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under tillstyrkan om 
att ifrågavarande arvode från nämnda tidpunkt höjas till 400 kronor per år, och att beloppet 
för denna höjning beträffande år 1923 upptages i nämnda års utgifts- o. inkoststat för 
uttaxering. 
 
Herr Olsson ansåg det olämpligt att under nuvarande förhållanden bevilja högre löner och 
arvoden. 
 
Herr Sterner motiverade skälen för drätselkammarens ståndpunkt i frågan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering bifalla drätselkammarens förslag i ärendet.  
 
§ 180. 
Genom utdrag av sitt protokoll för den 5 dennes begärde drätselkammaren, att 
stadsfullmäktige måtte hos landstingets förvaltningsutskotts sjukvårdsavdelning hemställa, att 
staden på grund av sin svåra ekonomiska belägenhet måtte från och med 1923 års ingång 
bliva befriad från erläggandet av hyresbidrag till landstingets härvarande 
sjukupptagningsanstalt. 
 
Herr borgmästaren Sundberg hyste ej stora utsikter om bifall till dylik framställning, men 
ansåg dock det berättigade i att sådan befrielse sker, men om detta resultat ej kunde nås, så 
borde man åtminstone söka åstadkomma, att de landskommuner, som jämte Lysekil draga 
nytta av anstalten i fråga även lämna sitt tillskott till hyresbidrag för densamma.  
 
Herr Sterner yrkade bifall till drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
Detta yrkande understöddes av herrar ordföranden, Berger och Brännberg, av vilka den 
förutnämnda anslöt sig till herr borgmästaren Sundbergs uttalande rörande landskommunernas 
eventuella tillskott till bemälda bidrag. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande framställning. 
 
§ 181. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 9 december 
1922. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet, undertecknad sekreterare. 
 
§ 182. Till förnyad behandling upptogs det vid sammanträdet den 5 denns under § 171 i 
protokollet bordlagda ärendet, förslag till nya arbeten för gator och allmänna platser under år 
1923 enligt av stadsingeniören på uppdrag av drätselkammaren upprättad plan.  
 
Kammaren, som i avvaktan på svar från Statens arbetslöshetskommission angående 
fristensleverans till Landsvägsgatan ej ville fatta ståndpunkt till frågan, beslöt dock för 
beredande av tillfälle till dylika arbetens utförande att hos stadsfullmäktige föreslå, att i 
nämnda års utgifts- och inkomststat för uttaxering upptages ett belopp å 10.000 kronor till 
sådana arbeten, som ovan nämnts, och att det må bero på drätselkammarens senare blivande 
förslag och stadsfullmäktiges beslut, vilka arbeten som sålunda skola komma till utförande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta förslag, och att medel för ändamålet skola 
utgå i enlighet med drätselkammarens anvisning. 
 
§ 182. 
Genom föredragen skrivelse anhöll drätselkammaren att under år 1923 få utföra nedannämnda 
arbeten med vatten- och avloppsledningar m. m.  
 
Vattenstyrelsen hade hos drätselkammaren begärt dessa arbetens utförande. 
 
1) Avloppsledning i Slätteskärsgatan    7,300:- 
2) Vatten- och avloppsledningar i Strandvägen   2,700:- 
3) Intagsbrunn till Rotemyren    750:- 
     Kronor 10,750:- 
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Stadsingeniörens förslag till såväl dessa som åtskilliga andra arbeten förelåg härjämte tillika 
med vattenstyrelsens skrivelse i ärendet till drätselkammaren. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att under år 1923 låta utföra ovannämnda arbeten, och att 
beloppet, kronor 10,750 upptages i 1923 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
I likhet ned drätselkammarens ovannämnda förslag beslöto stadsfullmäktige att, såsom 
vattenstyrelsen föreslagit, låta frågan rörande de i stadsingeniörens förslag upptagna övriga 
arbetena tills vidare vila. 
 
§ 183. 
Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse jämte i densamma nämnda förslag till 
utgifts- och inkomststater med tillhörande handlingar. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 5 december 
1922. 
 
Närvarande herrar ordföranden, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt stadsingeniören 
Lundgren. 
Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 
 
§ 181. För granskning förelågo följande förslag till utgiftsstater för år 1923: 
 
Fattigvården      29,800:- 
Sundhetsvården     13,090:- 
Renhållningen     9,650:- 
Stadens vatten- och avloppsledningar    32,570:- 
Brandväsendet     13,566:- 
Polisverket   24,106:- 
Vartill eventuellt skulle komma  
gratifikation till avgående extra  
poliskonstapeln C. A. Svanberg med 750:-   24.856:- 
 
från sundhetsvården förelåg dessutom förslag å inkomster och utgifter för 
köttbesiktningsbyrån under nämnda år. 
 
detta förslag upptog inkomster med     3,800:- 
och utgifter med     1,100:- 
    vinst kronor  2,700:- 
 
Detta sistnämnda förslags antagande beslöt drätselkammaren utan diskussion att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka. 
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Efter noga tagen del av de ovannämnda utgiftsförslagen beslöt drätselkammaren att med 
desamma ingå till stadsfullmäktige och där förorda följande: 
 
Fattigvården: Att då det är drätselkammaren bekant att mellan 2- á 3.000:- kronor kunna 
beräknas såsom överskott å årets anslag, utgifterna för understödstagares vård, beklädnad och 
underhåll minskas med 2.000:- kronor. 
 
Att, då inga skäl tala för beviljande av ersättning till redogöraren för hållande av 
expeditionslokal, avstyrka sådan ersättnings utgående. I utgiftsförslaget bör däremot upptagas 
dyrtidstillägg till redogöraren med kronor. 200:-. 
 
Då ifrågavarande ersättning för lokals hållande var i förslaget upptagen med 500 kronor, och 
man härifrån drager nämnda dyrtidstillägg, kronor 200, återstår ett belopp av kronor 300, 
varmed utgifterna skulle ytterligare minskas. 
 
Fattigvårdens utgifter skulle således minskas med tillsammans kronor 2,300:- och alltså 
utgöra kronor 27,500 mot av fattigvårdstyrelsen föreslagna kronor 29,800.  
 
Sundhetsvården: Att tillstyrka detta förslags antagande oförändrat. 
 
Renhållningen: Ävenledes tillstyrka detta förslags antagande, dock ansåg kammaren att i 
likhet med de föregående åren ett belopp å 200:- kronor bör tilläggas för extra utgifter för 
renhållningen, vadan totalbeloppet skulle utgöra 9,850:- kronor. 
 
Stadens vatten- och avloppsledningar: Att tillstyrka förslaget sådant det förelåg.  
 
Brandväsendet: Att då det kommit till drätselkammarens kännedom att det av innevarande års 
anslag kan sparas 1.000:- kronor, denna summa minskar utgifterna för nästa år således, att 
posten nyanskaffning och underhåll med kronor 800:- utgår, och posten oförutsedda utgifter 
minskas med 200:- till 300:- kronor, vadan utgifterna skulle uppgå till 12,566:- kronor mot av 
brandstyrelsen föreslagna 13,566:-. 
 
Polisverket: Att tillstyrka förslagets antagande, men med framhållande av att kammaren till 
alla delar instämmer i det uttalande, som polisnämndens majoritet gjort enligt det från 
nämnden nu föreliggande protokollet av den 27 nästlidne november. 
 
Tillika beslöt kammaren att i enlighet med från polisnämnden ytterligare nu föreliggande 
protokoll av nyssnämnda dag tillstyrka en gratifikation å 750 kronor till extra poliskonstapeln 
C. A. Svanberg vid hans avgång från polistjänsten, samt att detta belopp upptages i nästa års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Under den rörande de olika förslagen uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
FATTIGVÅRDEN: 
 
Herr ordföranden vände sig mot drätselkammaren uttalande, att inga skäl tala för beviljande 
av ersättning till redogöraren för hållande av expeditionslokal och ansåg mycket vägande skäl 
föreligga för denna ersättnings beviljande. 
 
Herr Sterner meddelade, att drätselkammaren ej velat tillstyrka dylik ersättnings beviljande, 
då kammaren ej ansett sig böra framskapa ytterligare prejudikat för gottgörelse beträffande 
expeditionslokalers hållande. Skall högre ersättning utgå till fattigvårdens redogörare, så bör 
det tagas under övervägande att höja själva arvodet. 
 
Herr Ljungberg delade herr Sterners uppfattning i denna sak. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att fastställa ifrågavarande utgifts- och inkomststat i 
enlighet med drätselkammarens förslag. 
 
Förslagen för sundhetsvården jämte köttbesiktningsbyrån och renhållningen beslöto 
stadsfullmäktige utan debatt bifalla, dock med iakttagande av den av drätselkammaren 
föreslagna ändringen rörande renhållningen. 
 
Likaledes bifölls utan debatt förslaget för vatten och avloppsledningar. 
 
BRANDVÄSENDET: 
 
Herr Sterner anförde att skälen varför nedsättning mrd 1.000 kronor av drätselkammaren 
härvidlag föredragits vore, att det kommit till kammarens kännedom, att brandstyrelsen, då 
det visat sif bliva besparing å årets utgifter, passat på att ofördröjligen inköpa nya sprutslangar 
för den sålunda beräknade besparingen. 
 
Herr Olsson uttalade sin förvåning över att brandchefen haft sådan brådska med denna 
nyanskaffning. 
 
Herr ordföranden ansåg, att brandstyrelsen borde, för den händelse större nyanskaffning av 
sprutslangar behöves, hos stadsfullmäktige äska extra anslag. 
 
Herr Löfgren föreslog, att bidraget till elektricitetsverkets maskinister för att de uppelda 
ångsprutorna bestämmes att förslagsvis upptagas i förslaget och att medlens utbetalande måtte 
bliva beroende på blivande beslut av elektricitetsverkets styrelse. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att fastställa denna utgiftsstat i enlighet med 
drätselkammarens yttrande och med det av herr Löfgren föreslagna tillägget. 
 
POLISVERKET: 
 
Herr Sterner framhöll, att drätselkammaren till fullo instämmer med majoritetens i 
polisnämnden uttalande angående tillsättande av en sjätte ordinarie poliskonstapel och ansåg, 
att stadsfullmäktige bort få bliva i tillfälle yttra sig i saken, innan denne poliskonstapel 
anställes. Talaren fann det ej riktigt, att den nu antagne poliskonstapel Högberg, därför att 
denne förut varit ordinarie konstapel i staden i vissa år, skulle få räkna sig detta till godo 
såsom tjänsteårsberäkning samt yrkade på grund härav, att då bemälde Högberg nu på nytt 
skall inträda i poliskåren, kan placeras i lägsta lönegraden.  
 
Herr borgmästaren Sundberg redogjorde för den ståndpunkt polisnämndens majoritet intagit 
till frågan och framhöll magistratens uppfattning, att det ej kunde gå för sig utan risk för den 
allmänna säkerheten, för vilken magistraten dock ansvarar, att ytterligare minska polisstyrkan, 
ty om så utan olägenhet kunnat ske, så hade magistraten icke tillsatt den vakanta ordinarie 
poliskonstapelbefattningen, utan till stadsfullmäktige hemställt om densammas indragande. 
Fann alla rimliga skäl tala för att poliskonstapeln Högberg få beräkna avlöning enligt andra 
lönegraden. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att det skedda nu ej kunde ändras på annat sätt än att vägra anslags 
beviljande, en sak som vore föga tilltalande. Dock borde man söka att nu uppehålla 
polisbevakningen med enbart de sex ordinarie konstaplarna och således indraga de extra 
konstaplarna. Beträffande ålderstillägg till konstapeln Högberg, så fann talaren denna fråga 
rätt tvistig. 
 
Herr Tinggren yrkade, på grund av det läge polisfrågan kommit i, att stadsfullmäktige måtte 
besluta om polisnämndens omedelbara upphörande. 
 
Herr Löfgren ansåg, att om magistraten vänt sig till stadsfullmäktige i saken, så kunde man 
nog funnit något uppslag till frågans lösning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige antaga det föreliggande 
utgiftsförslaget i enlighet med drätselkammarens yttrande i och med den av herr Sterner 
yrkade ändringen med hänsyn till poliskonstapeln Högbergs ålderstillägg. 
 
I detta beslut innefattas och dels beviljande av en gratifikation å 750 kronor till extra 
poliskonstapeln C. A. Svanberg vid hans avgång ur polistjänsten med detta års slut, dels att 
anslaget för tvenne poliskonstaplar, i enlighet med majoritetens i polisnämnden uttalande, 
endast avser tills vidare och intill dess utrett blivit, huruvida indragning av dessa befattningar 
kan företagets, vilken utrednings skyndsamma igångsättande beslutits av polisnämnden, och 
efter vilken utrednings fullbordande polisnämnden skall till stadsfullmäktige inkomma med 
yttrande och förslag. 
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Tillika beslöto stadsfullmäktige att, sedan herr ordföranden framhållit sin åsikt om, att 
polisnämnden har viktiga uppgifter att fylla, avslå herr Tinggrens yrkande. 
 
§ 184. 
Från magistraten förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Enligt av Länstyrelsen den 12 juli 1913 fastställd ordningsföreskrift är velocipedåkning 
förbjuden för allmänheten på Rosviksgatan från Rosvikstorg till badbolagets societetshus. 
 
Den praktiska nyttan av detta förbud är numera så gott som ingen på grund av den under de 
sista åren tilltagande trafiken med automobil o. motorcykel, vilka fortskaffningsmedels 
användning på Rosviksg. icke är förbjudet. Hos magistraten har flere gånger varit uppe ett 
förslag att fridlysa det av Rosviksgatan från automobiler och motorcyklar. Men det har särvid 
ansetts att ett sådant förbud skulle komma att verka synnerligen menligt från allmän 
trafiksynpunkt. Magistraten har därför ansett sig böra stanna vid en föreskrift om långsam 
körning med åkdon, automobil och motorcykel på denna gata.  
 
Det måste emellertid vara och en i ögonen ifrågavarande två trafikföreskrifter icke stå i god 
överensstämmelse med varandra, d. v. s. att velocipedåkning skall vara förbjuden, men åkning 
med automobil och motorcykel, om än på vissa villkor, tillåten. 
 
Magistraten får i anledning härav att stadsfullmäktige ville hos Länstyrelsen hemställa om 
upphävande av det den 12 juli 1913 fastställda ordningsstadgandet. 
 
Beträffande trafiken på ifrågavarande sträcka av Rosviksgatan får magistraten, föreslå att 
stadsfullmäktige ingå till Länsstyrelsen med begäran om fastställelse å följande föreskrifter: 
 
”Till förekommande av olyckshändelser föreskrives härmed att å Rosviksgatan från 
Rosvikstorg till Strandhotellen icke någon må färdas fram med häståkdon annat än i gående 
samt med automobil, motorcykel och velociped med större hastighet än högst 10 km i 
timman. 
 
Den som bryter häremot skall, såvida ansvar å förseelsen icke följer enligt allmän lag eller 
författning, böta från och med 2 t. o. m. 100 kronor.” 
 
Rådhuset i Lysekil den 27 november 1922. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
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Polisnämnden till vilken magistraten för yttrande överlämnat denna skrivelse, hade beslutit att 
tillstyrka ifrågavarande förslags till ordningsföreskrifter antagande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med magistratens föreliggande framställning. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, på förslag av herr ordföranden, att göra hemställan till 
drätselkammaren om uppsättande av triangelmärken av bättre belysning vid Rosviksgatan. 
 
§ 185. 
En så lydande skrivelse hade från magistraten inkommit: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Av förekommen anledning får magistraten härmed föreslå Stadsfullmäktige att ingå till 
Länsstyrelsen med begäran om fastställelse av en så lydande 
 
ORDNINGSFÖRESKRIFT BETRÄFFANDE VELOCIPEDÅKNING INOM STADEN. 
 
Den, vilken med velociped färdas inom staden och dess område, skall vara skyldig  
 
att vara försedd med ringklocka och efter mörkrets inbrott med tänt ljus i lykta, så anbragt, att 
skenet synes på avstånd. 
 
att såväl vid gatu- och vägkorsningar som eljest, där fara för sammanstötning kan uppstå, 
färdas sakta och giva signal med ringklocka,  
 
samt att icke fara förbi åkande utan att giva signal. 
 
Med uttrycket färdas sakta åsyftas här en hastighet av högst 10 km. i timman. 
 
För överträdelse av dessa föreskrifter stadgas böter från och med 2 t. o. m. 100 kronor, så vida 
ansvar å förseelsen icke är stadgat i allmän lag eller författning.” 
 
Rådhuset i Lysekil den 27 november 1922. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Magistraten hade överlämnat skrivelsen till polisnämnden för yttrande, och hade nämnden 
beslutit tillstyrka antagande av det ifrågavarande förslaget till ordningsföreskrift. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla magistratens föreliggande framställning. 
 
§ 186. 
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Genom föreliggande skrivelse avsade sig byggmästaren herr Oscar Wallén, på grund av att 
han under större delen av nästa år kommer att vistas på annan ort, ledamotskapet i styrelserna 
för elektricitetsverket och kommunala mellanskolan. 
 
Herr ordföranden meddelade, att ingeniören herr B. A. Waern, på grund av snart förestående 
avflyttning från staden, muntligen avsagt sig uppdragen som ledamot i brandstyrelsen och 
föreläsningens styrelse och som suppleant vid kommunala mellanskolans realexamen år 1923. 
 
Stadsfullmäktige godkände dessa avsägelser. 
 
På grund härav förelågo val till de sålunda ledigvorna kommunala befattningarna, och hade 
valkommittén på därom gjord anmodan upprättat förslag till desammas återbesättande och 
tillika förordat, att om bankkamreraren herr Olof Johansson väljes till ledamot i kommunala 
mellanskolans styrelse, ny suppleant i hans ställe nu måtte väljas för examnensvittnen vid 
nämnda skolas realskoleexamen under år 1923 samt för detta fall jämväl upprättadt förslag. 
 
Valen utföllo i enlighet med det förenämnda förslaget sålunda: 
 
Kommunala mellanskolans styrelse för tiden 1923 t. o. m. 1926: 
 
Ledamot: bankkamreraren herr Olof Johansson. 
 
Suppleant: telegrafkommissarien herr G. E. Olsson. 
 
Suppleanter för examensvittnen vid kommunala mellanskolans realexamen år 1923: 
 
Herrar kammarskrivaren Fr. Nordström och postexpeditören Fredr. Lundqvist. 
 
Ledamot i elektricitetsverkets styrelse för åren 1923 och 1924: 
 
Riksdagsmannen, redaktören herr Axel Ljungberg. 
 
Brandstyrelsen för tiden 1923 t. o. m. 1925: 
 
Ledamot: byggmästaren herr Rob. G. Christensson. 
 
Suppleant: fotografen herr John Westling. 
 
Föreläsningsföreningens styrelse för år 1923: 
 
Ledamot: musikdirektören herr Karl Sandström. 
 
Suppleant: järnsvaravaren herr Alfr. Andersson. 
 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 121 
 

Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
L. ANDERSSON. 
OTTO OLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll bliver efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 31 januari 1923 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1922 Lysekils N:r 13. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 21 december 1922. 
 
§ 187. 
Upprop förrättades, varvid herrar Wallén, Andersson och Alexandersson voro frånvarande 
med anmälda förfall. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien Josef Centerwall, övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 188. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 189. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar vice ordföranden och 
Löfgren. 
 
§ 190. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige inkommit med utgifts- och inkomstförslag för staden 
och dess hamninrättning för år 1923. 
 
Budgetberedningens yttrande yttrande över dessa förslag förelåg i följande:  
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 15 december 1922 med den an stadsfullmäktige i 
Lysekil för granskning av magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1923 tillsatta 
budgetberedningen. 
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Närvarande: herrar Fritz Lüsch, John Sterner, Axel Ljungberg, Oscar Wall+en och Rich. 
Björsell samt herr borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädeskommen. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande kallat 
till detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsägs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande skick med 
en uttaxering av tio (10) kronor per ett hundra (100) kronor beskattningsbar inkomst för 1922 
års taxering. 
 
§ 4. Budgetberedningen beslöt att bibehålla tre betalningsterminer för stadsutskylderna såsom 
förut i mars, juni och september å tider, som av drätselkammaren närmare bestämmas. 
 
§ 5. Hamninrättningens budgetförslag för år 1923 genomgicks ävenledes punkt för punkt, och 
beslöt beredningen enhälligt att hos stadsfyllmäktige tillstyrka detsammas antagande i 
oförändrat skick. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat:  
FRITZ LÜSCH.” 
 
Dessa handlingar, vilka före detta sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter, föredrogs nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt genomgingos. 
 
Då budgetförslaget för staden genomgicks, gjordes följande uttalanden och yrkanden:  
 
Herr ordföranden meddelade, att den nyligen ordinarie poliskonstapeln Carl Högberg 
inlämnat ansökan om avsked från polistjänsten. 
 
Herr Sterner yrkade med anledning av detta meddelande, att den summa, kronor 2,756, som är 
upptagen till avlöning för nämnde konstapel, icke må utbetalas förrän efter stadsfullmäktiges 
blivande beslut därom. 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige enhälligt därom bifalla. 
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Herr Ekblad yrkade, att den med kronor 500 till stadsfogden Hyllengren upptagna 
ersättningen för kontor, eldning och städning måtte nedsättas till 300 kronor, vilket senare 
belopp kunde anses tillräckligt, då nämnde befattningshavare använder sitt kontor även för 
sina enskilda uppdrag. 
 
Herr t. f. borgmästaren Centerwall framhöll, att stadsfogden Hyllengren har så ytterst liten lön 
i jämförelse med andra stadsfogdar i städer av Lysekils storlek, varför det ej vore skäl sänka 
ifrågavarande ersättning, som i viss mån kunde betraktas som en lönekompensation, och att 
beträffande enskilda uppdrag, bemälde befattningshavare numera har ytterst få sådana. 
 
Herr Olsson understödde herr Ekblads yrkande. 
 
Herr Sterner ansåg, att man ej hade något att vinna med detta anslags sänkning, ty om så 
skedde, så kunde stadsfogden Hyllengren göra anspråk på att staden håller honom med 
kontor, vilket fortfarande bleve dyrare, synnerligen som staden för närvarande ej har någon 
disponibel och för ändamålet lämplig lokal. 
 
Då överläggningen i denna sak förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på å ena sidan bifall till herr Ekblads yrkande och å andra bifall till förslaget 
enligt utgifts och inkomstförslaget förklarat herr Ekblads yrkande vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som bifaller herr Ekblads yrkande, röstar ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit gofkänna ifrågavarande ersättning med 500 
kronor.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herrar Löfgren och Axel Johansson ej 
deltogo, röstade herrar Brännberg, Ekblad, Svante J. Johansson, Källén och Olsson: ja, men 
herrar vice ordföranden, Sterner, Laurin, Löfving, Ljungberg, Gust. Karlson, Berger, Hjalmar 
Carlsson, Lindblad, Tinggren, Mattsson, Luckey, fru Berger och herr ordföranden: nej. 
 
Med 14 röster mot 5 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla nej-propositionen. 
 
Herr ordföranden anmärkte vid posten för avskrivning å stadsutskylder, att beloppet, 70.000 
kronor, förefölle väl högt i jämförelse med den utdebiterade summan, 415,650 kronor, och att 
den beräknade avskrivningen å dylika utskylder i Göteborg är jämförelsevis åtskilligt lägre, 
vilket förhållande synes tyda på, att det här måste vara något fel med avseende på 
indrivningens effektivitet. Talaren stödde denna sin uppfattning på det förhållandet, att då 
man i fattigvårdsstyrelsen genomgått 1921 års restlängd för grundavgifter till 
pensionsväsendet, då det befunnits i densamma befunnits personer, som mycket väl kunnat 
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betala dylika avgifter, men för vilket det dock antecknats, att de icke kunde betala, och 
åtskilliga av dessa personer hade ej ens blivit krävda å avgiften. 
 
Föreslog med anledning härav, att stadsfullmäktige måtte besluta genom magistraten göra den 
hemställan till herr stadsfogden Hyllengren, att indrivningen av skatterestantier för stadens 
räkning borde blifva lika effektiv som för restantier å kronoutskylder. 
 
Herr Axel Johansson delade den av herr ordföranden företrädda meningen i saken. 
 
Herr Sterner ansåg, att den av herr ordföranden föreslagna hemställan borde göras, men fann 
däremot den av herr ordföranden gjorda jämförelsen mellan Lysekil och Göteborg rörande 
restantier å stadsutskylder missvisande, då den sistnämnda staden är så rik, och depressionen 
där ej verkat så kännbart som i Lysekil, varest såväl Mekaniska verkstadens som 
stenhuggeriernas verksamhet, som i skattehänseende äger en så stor procentuell betydelse för 
samhället, nästan ligger nere. 
 
Herr ordföranden hävdade dock sin uppfattning i nämnda sak, under framhållande av, att om 
Göteborg hade stora skatteinkomster, så har det dock jämförelsevis häpnadsväckande stora 
utgifter exempelvis för fattigvården, vilken under år 1915 var den dyraste i någon stad i norra 
Europa, och förhållandena härvidlag ha nog ej sedan dess förbättrats.  
 
Herrar Ekblad, Brännberg, Tinggren och Ljungberg ansågo visserligen, att indrivningen av 
restantier böra bliva effektiv, men att man dock i detta fall måste gå fram med en viss 
försiktighet, då det finnes många personer, vilka gärna vilja ordentligt betala sina skatter men 
ej kunna på grund av de svåra förhållanden de råkat i med anledning av de svåra tiderna. 
 
Då överläggningen i denna del av ärendet förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att 
bifalla det av herr ordföranden framlagda förslaget. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att med iakttagande av den ovan beslutade 
ändringen rörande polisverkets utgiftsstat godkänna magistratens av budgetberedningen 
tillstyrkta utgifts- och inkomstförslag för staden för år 1923 med en uttaxering av tio (10) 
kronor per etthundra (100) kronor beskattningsbar inkomst för 1922 års taxering. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att för år 1923 utdebitera avgift till folkskolan med 50 öre per 
man och 25 öre per kvinna. 
 
Slutligen beslöto stadsfullmäktige, utan diskussion, att bifalla det föreliggande förslaget till 
utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning för är 1923. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna … Bilaga N:o 11, 1922. 
 
§ 191. 
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I samband med behandlingen av utgifts- och inkomstförslaget för stadens hamninrättning för 
år 1923 beslöto stadsfullmäktige enhälligt bemyndiga hamnstyrelsen att för nämnda år få 
förnya hamninrättningens kreditivlån i Aktiebolaget Nordiska Handelsbanken med 
fyratiofyratusen (44.000) kronor. 
 
§ 192. 
Sedan förhandlingarna avslutades, begärdes ordet av herr Sterner, som yttrade följande: 
 
”Vid föregående sammanträde berördes bland annat också vår kyrka, och vår därför 
synnerligen intresserade herr ordförande yttrade då, att den för honom hittills varit ett 
sorgebarn, som skaffat såväl honom såsom församlingens kyrkoherde som församlingen svåra 
bekymmer. Jag tror detta fullt ut, men jag tror även säkert, att det för honom varit ett kärt 
sorgebarn, ja, ett mycket kärt sådant, att han nedlagt hela sin energi och sitt stora inflytande på 
att sätta vårt vackra tempel i värdigt och hållbart skick, och man måste erkänna att därvidlag 
ingen möda och eftertanke sparats och ej heller ekonomisk uppoffring, ty alla veta vi, att 
kontraktsprosten Lüsch, säkert med varmt hjärta, till sakens fromma skänkt ett så stort belopp 
som 20.000 kronor. ett tack härför har församlingen givit honom, men jag anser, att även vi 
stadsfullmäktige här från detta rum bör visa, att vi å egna och stadens vägnar högt värdera 
gåvan. 
 
Jag tillåter mig därför hemställa till stadsfullmäktiges ledamöter att förena sig om att till vår 
högt värderade herr ordförande uttala ett hjärtevarmt tack för vad i saken åtgjorts samt det för 
ändamålet skänkta stora penningbeloppet. Må detta vårt uttalande tack till hågkomst 
antecknas i dagens protokoll.” 
 
Herr ordförande tackade för dessa erkännsamma ord och yttrade härefter såsom avslutning på 
årets arbete i stadsfullmäktige följande: 
 
”Stadsfullmäktige stå nu vid slutet av sina förhandlingar för detta år. 
 
Vi uppleva i dag årets kortaste dag, uppkallad efter den apostel, som längst förblev i mörkret. 
 
Mörk har också den budget varit, som vi nyss behandlat, ännu mörkare genom det perspektiv 
den öppnar för oss med avseende på den kommitté. 
 
Men också här gäller det att låta var dag hava nog av sin egen plåga och icke göra bördan 
tyngre genom att lassa framtidens bekymmer på den innevarande dagens. 
 
Av den stat på 462.000 kronor endast 29.000 till nya företag, allt annat till improduktiva 
ändamål, är onekligen en ledsam proportion. 
 
Det kan så synas, men vid närmare granskning ställer sig saken kanske något gynnsammare. 
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Det är improduktivt att gräva ett dike i så måtto, att den produktiva jorden därmed icke ökas 
utan snarare minskas i ytinnehållet, men onekligen gagnar ett dike, väl utfört och rätt anbragt, 
jordens produktivitet, och så förhåller det sig också med många av det poster, som falla under 
denna benämning. De sätta nämligen samhället i stånd att fungera och förebygga risker, som 
kunde kännbart hämma det produktiva arbetet eller utgöra indirekta förutsättningar för 
återkommandet av produktivt arbete. 
 
Tiden är ur led, och den kan endast vridas rätt igen genom förtroendefull samverkan, där 
ingen klass eller del sättersig i det helas ställe och uppmanar sig ensamt företräda samhället, 
och där intet folk menar sig vara det utvalda folket framför andra och ensamt representera rätt 
och rättfärdighet på jorden. 
 
Att sådant är övermod hämnar sig, och så länge övermodet råder, är omvändelsen klar. 
 
Världens nuvarande ekonomiska tillstånd fyller t. o. m. den mest sangviniske åtminstone vissa 
stunder och tider, med vemod. 
 
Jag är övertygad om, att ingen av oss har undgått att känna det så. 
 
En ännu närmare orsak till vemod hava vi i afton, då icke mindre än tio av stadsfullmäktiges 
ledamöter med årets slut lämna oss. Deras sammanlagda ålder är icke mindre än 489 år, under 
det att deras ersättares är 478, alltså en genomsnittsålder hos dessa senare av 47,8 mot 48,9. 
Man kan följaktligen icke tala om någon nämnvärd föryngring, som stadsfullmäktige kommer 
att undgå, vad företräden de nya männen eljest komma att föra med sig. 
 
Men dessa avgående tio ledamöter representera också tillsammans, ehur visserligen i olika 
mån, något vida värdefullare än ålder, nämligen en arbetsvillighet och arbetsduglighet, 
insikter och erfarenhet i fråga om det kommunala, som ingen får till skänks utan måste 
förvärvas av envar, som vill uträtta något i denna sal för samhällets gemensamma bästa. 
 
Därför har i djupare mening endast den hemortsrätt här, som vill tjäna icke sig själv utan det 
hela. 
 
Då jag nu uppräknar tiden för de avgåendes stadsfullmäktigemandat, att envar inom och utom 
denna sal må kunna bilda sig en uppfattning om deras kommunala arbete: herr Gunnerson 
från år 1903, herr Laurin från 1907, herr Wallén från 1909, herr Oscar Mattsson från 1913, 
herr Löfgren från 1915, herr Berger från samma tid, herrar Hjalmar Carlsson och Lindblad 
från 1/1 1919 och herrar Svante och Axel Johansson från ¼ 1919, så har jag därmed icke velat 
betygsätta envar för sig. Jag har därtill intet uppdrag och ingen förmåga och därtill kommer, 
att människors omdömen om varandra, avsiktligt eller oavsiktligt, äro subjekta, ytliga och 
mestadels utan bestående värde. 
 
Till tröst för den, som menar sig misskänd, upprepar jag skaldens ord: ”Din åsikts maning 
akta mer än världens vrånga domar.” 
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Må det emellertid icke misstyckas, att jag i afton dröjer vid ett enda namn, nämligen vice 
ordförandens, herr Gunnersons. Jag gör det därför, att med hans avgång från fullmäktige slites 
det andra personliga band, som utan avbrott hittills stadsfullmäktigeinstitutionen vid den 
kommunalrepresentation, som fanns, innan Lysekil blev stad. Mig veterligen är han också en 
av de två, som lämna samhället under det kommande året. Då han detta gör, så tacka vi 
honom av hjärtat för den tid, som varit, och önska honom lycka för det kommande. 
 
Vi göra bådadera också till den andra från samhället avflyttade ledamoten, herr Wallén. 
 
Å egna och kvarvarande kamraters vägnar tackar jag Eder alla för tio för vad gott I haven 
velat göra och för vad I gjort, för allt arbete och tidsuppoffring, som är förenat med ett 
samvetsgrant fullgjort stadsfullmäktigeuppdrag. 
 
Och å egna vägnar tackar jag Eder för detsamma och inte minst därför, att I haven gjort min 
möda som ledare av förhandlingarna här lätt. 
 
Jag beder att få vara innesluten i Eder välvilja, när jag nu önskar Eder alla en god jul och ett 
gott nytt år.” 
 
Herr vice ordföranden besvarade detta tal sålunda: 
 
”För de älskvärda ord herr ordföranden riktat till oss avgående ledamöter beder jag få 
framföra vårt djupa tack. 
 
Under den tid, mera än ett kvarts sekel, som jag haft äran tillhöra Lysekils kommunala 
representation, har jag haft tillfälle se samhället gå betydligt framåt i en mängd avseenden. 
Inom gatu- och hamnväsendet och husbyggnadsverksamheten hava mycket stora framsteg 
gjorts, likaså hat stadens vattenfråga funnit en lösning för många år framåt. 
 
En person skulle efter 25 års bortavaro känna sig mer eller mindre bortkommen vid att 
plötsligen ställas inför alla förändringarna. 
 
Samhället, som för ett tjugotal år sedan blev stad, tycktes gå en blomstrande framtid och 
hastig utveckling till mötes, men så kom det stora världskriget, som tryckt sin dystra stämpel 
på detta samhälle liksom på så många andra i hela världen. 
 
Visserligen medförde kriget ett tillfälligt uppsving för den lokala verkstadsindustrin och 
isynnerhet för ansjovisindustrien och andra grenar inom konsumtionsbranschen, men den för 
hela norra Bohuslän och för Lysekil som dess centrum så viktiga stenindustrien blev genom 
kriget totalt ödelagd för oberäknelig tid framåt. 
 
Att depressionen nått botten, och vi nu stiga sakta men säkert, tyda alla tecken på, dock, 
människan spår och Gud rår, heter det, bakslag äro ännu uteslutna. 
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En borgen att samhälle skall gå framåt utgör dock den sammansättning av dugande ledamöter, 
som staden valt åt sig. Särskilt kan framhållas, att alla partier här gått i ädel tävlan med 
varandra tillsammans med sin energiske och målmedvetne ordförande att uppnå bästa 
resultatet för det samhälle de andra tillhöra. 
 
Mitt djupa tack för gott kamratskap under de gångna åren beder jag få framföra till 
stadsrepresentanterna, och likaledes beder jag få återgälda herr ordförandens jul- och 
nyårshälsning med att å egna och fullmäktiges vägnar tacka för Edert utomordentliga sätt att 
under såväl detta som många föregående år hava lett dessa förhandlingar och tillönska Eder 
en god jul och ett gott nytt år.” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
J. G. GUNNERSON. 
GUST. A. LÖFGREN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 31 januari 1923 kl. 2 e. m. betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 1, 1922. 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads nämnder och Styrelser 1922. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
1) Förvaltaren John Sterner, ordf 1922, kvarstår till och med 1922. 
2) Konsuln L. Laurin, vice ordf. 1922, kvarstår till och med 1922. 
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3) Byggmästaren Oscar Wallén, kvarstår till och med 1924. 
4) Fabrikören Alfr. Bovik, kvarstår till och med 1924. 
5) Redaktören Axel Ljungberg, kvarstår till och med 1922. 
6) Ombudsmannen C. G. Tinggren, kvarstår till och med 1924. 
 
Suppleanter: 
1) Fabrikören Aug. Mattsson, ers. Sterner, kvarstår till och med 1922. 
2) Grosshandl. O. G. Löfving, ers. Laurin, kvarstår till och med 1922. 
3) Byggmäst. Rob. Christenson, ers. Wallén, kvarstår till och med 1924. 
4) Stenhuggeriförm. F. J. Elmqvist, ers. Bovik, kvarstår till och med 1924. 
5) Fabrikören Aug. Thorsson, ers. Ljungberg, kvarstår till och med 1922. 
6) Sparb.-kamrer Carl Brännberg, ers. Tinggren, kvarstår till och med 1924. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, sålunda valda: 
 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Aug. Mattsson, v. ordf. 1922, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Handlanden S. P. Ekblad, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, ordf. 1922, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Handlanden P. A. Malmrot, vald av Drätselkammaren för 1922. 
Fabrikören Alfr. Bovik, vald av Drätselkammaren för 1922. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Aug. L. Kihlberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1924. 
Ombudsmannen C. G. Tinggren, vald av stadsfullmäktige till och med 1924. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg, vald av Hälsovårdsnämnden för 1922. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, vald av Drätselkammaren för 1922. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 8 ledamöter och 4 suppleanter, därav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år och 
övriga 4 jämte suppleanter ävendeles för 4 år. 
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Val företages vartannat år. Den 28 januari 1909 beslöts, att andre stadsläkaren skulle hava rätt 
att närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, men icke i besluten. Denna 
styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordförande och vice ordförande. Av 
ledamöterna skall en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg, ordförande till och med 1924, vald till och med 1924. 
Hälsovårdstillsyningsmannen August Ehnberg, vice ordförande till och med 1924, vald t. o. 
m. 1924.  
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vald till och med 1924. 
Stenhuggaren Jakob Pettersson, vald till och med 1924. 
Handlanden E. W. Olsson, vald till och med 1922. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, vald till och med 1922. 
Fru Betty Brännberg, vald till och med 1922. 
Fru Anna Berger, vald till och med 1922. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Hjalmar Carlsson, vald till och med 1922. 
Lärarinnan Hulda Andersson, vald till och med 1922. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1922. 
Maskinisten John E. Sterner, vald till och med 1922. 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsmedlem är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1922, självskriven ledamot. 
Fabrikören Aug. Mattsson, till och med 1922, vald av stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Rob. Christenson till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
Distriktslantmätaren Frej Hoffner till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Oscar Wallén, v. ordf. 1922, till och med 1923, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1922 vald av Stadsfullmäktige. 
Entreprenören C. W. Granberg, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Axel Johansson till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1923, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
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Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år. 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljes 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. Styrelsen utser inom sig ordf. och vice ordf. för en tid av 2 år. 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören J. E. Lindbom t. o. m. 1922, vald av Stadsfullmäktige, v. ordf. 1922. 
Ombudsmannen C. G. Tinggren, t. o. m. 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
Disponenten Ludv. Andersson, t. o. m. 1923, vald av Stadsfullmäktige, ordf. t. o. m. 1923. 
Lotsförmannen Gustaf Wallin, t. o. m. vald av Stadsfullmäktige. 
Sjökaptenen Amandus Backman, t. o. m. 1923, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
 
Handlanden S. P. Ekblad, t. o. m. 1922, vald av Stadsfullmäktige. 
Disponenten Hjalmar Carlsson, t. o. m. 1922, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, t. o. m. vald av Magistraten. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och tre suppleanter för en tid av 4 år. enligt 
Hälsovårdsstadgan kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1922. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande 1922. 
1) Fabrikören Aug. Nilsson, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Sparbankskamreraren Carl Brännberg, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
3) Entreprenören C. W. Granberg, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
 
1) Frisören G. A. Löfgren, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Fabrikören Alfr. Bovik, till och med 1923, vald av Stadsfullmäktige. 
3) Gjutaren Karl Källén, till och med 1925, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 17, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handhavas av en 
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styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kyrkoherden Fritz Lusch, självskriven ledamot, ordf. 1922. 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson till och med 1925. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 1925. 
Rektorn Sigfr. Sandström, till och med 1925, v. ordf. 1922. 
Lagerchefen Viktor Lindbom, till och med 1923. 
Gjutaren Enok Svensson, till och med 1923. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1923. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
 
Överläraren And. Jakobsson, till och med 1925. 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1925. 
Bokhållaren Evald Isidor Andersson till och med 1925. 
Ingeniören B. A. de Waern, till och med 1923. 
Byggmästaren Oscar Wallén, till och med 1923. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1923. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
 
Enligt S. F. beslut den 3 april 1918, § 43, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 3 
suppleanter, och skola suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, i 
vilken ledamöter och suppleanter här nedan angivits. 
 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1922: 
 
Ledamöter: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey. 
2) Konsuln J. G. Gunnerson, v. ordf. 1922. 
3) Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1922. 
4) Överläraren And. Jakobsson. 
5) Redaktören Axel Ljungberg. 
 
Suppleanter: 
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1) Postmästaren Gösta Boheman, ers. Luckey. 
2) Byggmästaren Oscar Wallén, ers. Gunnerson. 
3) Apotekaren R. Björkman, ers. Berger. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Jakobsson. 
5) Konduktören Anders Johnson, ers. Ljungberg. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
Ledamot 1922: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Examensvittnen vid Kommunala Mellanskolans realskoleexamen 1922: 
 
Doktorn Axel Nilsson. 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
Telegrafkommissarien G. E. Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
Bankkamreraren Olof Johansson. 
Ingeniören B. A. de Waern. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks styrelse: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. väljes av 
Stadsfullmäktige. 
 
Valda t. o. m. 1924. 
 
Ledamöter: 
 
Frisören G. A. Löfgren, v. ordf. 1922. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, ordf. 1922. 
Trafikchefen Nils Wickberg. 
Handlanden Axel Johansson. 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren, adjungerande ledamot. 
 
Suppleanter: 
 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt. 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 134 
 

Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, 
att väljas på 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1922. 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. Christenson, ordf. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
Frisören G. A. Löfgren, v. ordf. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Inspektören Ludv. Andersson. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas för högst 2 år, 
dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1922: 
 
Ledamöter: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1922. 
Fabrikören J. E. Lindbom, v. ordf. 1922. 
Lotsförmannen Emilius Hörman. 
Fabrikören Richard Björsell. 
Grosshandlaren O. G. Löfving. 
Skeppsmäklaren C. Andersson. 
Handlanden J. A. Jacobson. 
 
Polisnämnden: 
 
Enligt S. F. beslut den 24 november 1916, § 180 i protokollet, tillsattes en polisnämnd som 
skall bestå av Herr Borgmästaren eller den, som är förordad att uppehålla hans ämbete, 
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Brandchefen eller vid förfall för honom, vice Brandchefen samt 3 av S. F. utsedda ledamöter 
med 2 suppleanter, vilka väljas för 4 år i sänder bland stadens röstberättigade män. 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1922. 
Brandchefen Emil Löfberg, vice ordf. 1922. 
 
Ledamöter t. o. m. 1924 års utgång: 
 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad. 
Frisören G. A. Löfgren. 
 
Suppleanter för samma tid. 
 
Inspektören Ludvig Andersson. 
Ombudsmannen C. G. Tinggren. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshavande samt sex 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden och hans suppleant samt 
ledamöter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och suppleanter väljas 
vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1925. 
Suppleant: Disponent Hjalmar Carlsson, till och med 1925. 
 
Ledamöter: 
 
Stenhuggaren Patrik Johansson, till och med 1925. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, till och med 1925. 
Bokhållaren Evald Isidor Andersson, till och med 1925. 
Handlanden P. A. Malmrot, till och med 1923. 
Handlanden E. W. Olsson, till och med 1923. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1923. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren Jakob Pettersson, till och med 1925. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, till och med 1925. 
Metallsvarvaren Otto Olsson, till och med 1925. 
Frisören G. A. Löfgren, till och med 1923. 
Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren, till och med 1923. 
Brandkorpralen A. J. Nordmark, till och med 1923. 
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Taxeringsnämnden: 
 
Väljes av Stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under december 
föregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1922: 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall.  
Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Valda av stadsfullmäktige för år 1922:  
 
Ledamöter: 
 
1) Handlanden E. W. Olsson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kammarskrivaren Gösta von Gegerfelt. 
 
Suppleanter: 
 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Montheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
5) Postexpeditören Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
 
Av stadsfullmäktige valdes den 14 oktober 1914 för obestämd tid nedannämnda 2 ledamöter i 
kommittén för anstalten: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten förordnas av Konungens 
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Befallningshavande och skall vara nämndens ordförande. Se Svensk Författningssamling n:o 
261 2/7 1915, § 7. 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1923, Disponenten 
Emil Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1923. 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln Magnus Radhe. 
Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Suppleanter: 
 
Åkaren Viktor Andersson. 
Åkaren Albin Hansson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
 
som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för förekommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1922: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
Byggmästaren C. J. Nordström. 
Byggmästraren Adolf Wennerberg. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice brandchef väljas av S. F. i november månad för nästföljande 3 kalenderår, 
§ 28 i brandordningen. 
 
Brandchef: disponenten Emil Löfberg, till och med 1924. 
Vice brandchef: Trafikchefen Nils Wickberg, till och med 1924. 
 
Brandstyrelsen: 
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Enligt S. F. beslut den 27 juni 1918 upprättades dylik styrelse bestående av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val sker för 4 år i sänder. 
 
Brandchefen, eller vid förfall för honom vice brandchefen, är skyldig att närvara vid 
styrelsens sammanträden. Han äger rätt deltaga i överläggningarna, och, om han är vald till 
ledamot, även i besluten, dock får han ej väljas till styrelsens ordförande eller vice ordförande. 
 
Valda t. o. m. 1925: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Aug. Mattsson, ordf. 1922. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
Ingeniören B. A. de Waern, v. ordförande 1922. 
Kammarskrivaren Fr. Nordström. 
Metallsvarvaren Otto Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Rob. Christenson, förste. 
Frisören G. A. Löfgren, andre. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S. F. 
välja 1 revisor med 1 suppleant: Föreningen väljer 4 öedamöter med 2 suppleanter samt 1 
revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1922: 
 
Ledamot: Ingeniören B. A. de Waern. 
Suppleant: Bankdirektören Rudolf Lindblad. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för år 1922: 
 
Ledamot: Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Byggmästaren Oscar Wallén. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
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S. F. utse 12 huvudmän. Huvudman utses för 3 år. 
 
Fabrikören Elis Luckey,  t. o. m.  1922. 
Kamreraren Hugo Hallgren ” 1922. 
Byggmästaren Oscar Wallén ” 1922. 
Handlanden J. A. Jakobsson, ” 1922. 
Förvaltaren John Sterner  ” 1923. 
Inspektören A. W. Christenson ” 1923. 
Disponenten Aug. Kihlberg ” 1923. 
Konsuln L. Laurin  ” 1923. 
Fabrikören J. E. Lindbom  ” 1924. 
Fabrikören Aug. Mattsson  ” 1924. 
Disponenten Ludv. Andersson ” 1924. 
Handlanden L. P. Östling  ” 1924. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
 
Ombud: Bankdirektören Ragnar Berger, för 1922. 
Suppleant: Redaktören Axel Ljungberg, för 1922. 
 
Systemaktiebolagets Styrelse: 
 
Ledamot: Konsuln J. G. Gunnerson, för 1922. 
Suppleant: Filaren Svante J. Johansson, för 1922. 
 
Gode män för tillsyn över förmyndarskap: 
 
Väljas i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Direktören P. Grundell, t. o. m. 1924. 
Bankkassören A. H. Lundin, t. o. m. 1924. 
Suppleant: Bankdirektören Ragnar Berger, t. o. m. 1924. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1919 t. o. m. 1924. 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
 
Ida Sannes fond: 
 
2 ledamöter väljas av S. F. i december att för viss tid jämte församlingens kyrkoherde, som är 
självskriven ledamot, förvalta fonden. 
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Valda för tiden 1922 t. o. m. 1924. 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Johanna Maria Svenssons fond: 
 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige i december för viss tid att förvalta fonden.  
 
Valda för tiden 1922 t. o. m. 1924. 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”. 
 
Enligt gåvobrevet av den 6 september 1919 skall styrelsen, som handhaver stiftelsens 
angelägenheter bestå av stadens borgmästare såsom ordförande samt 2 av Stadsfullmäktige 
valda ledamöter jämte suppleanter för dem. Väljas för 4 år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto den 18 juni 1920 att med anledning av de stiftelsen tillhöriga 
aktierna i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag välja ett ombud för staden att representera vid 
nämnda bolagsstämmor. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, självskriven ledamot och ordförande. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, vald t. o. m. 1925. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald t. o. m. 1925. 
 
Suppleanter: 
 
Bankdirektören Rudolf Lindblad, vald t. o. m. 1925. 
Handlanden S. P. Ekblad, vald t. o. m. 1925. 
 
Stadens ombud vid bemälda bolagsstämmor år 1922:  
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
 
DIVERSE KOMMITTÉER, NÄMNDER M. M.  
 
Valkommittén: 
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Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas av S. F. första 
januarisammanträdet enligt beslut av den 11 december 1914, § 153 i prot. jämte beslut av den 
11 januari 1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för 1922: 
 
Ledamöter: 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, ordf. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg. 
Handlanden S. P. Ekblad. 
 
Suppleanter: 
 
Verkmästaren Oskar Mattsson. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Handlanden Axel Johansson. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
 
Tillsatt av Stadsfullmäktige den 3 september 1914 på obestämd tid och består av 9 ledamöter, 
däri inberäknat den av Konungens Befallningshavande förordade ordföranden.  
 
Ordförande och vice ordf. förordnade av Konungens Befallningshavande: 
 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg, ordf. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom v. ordf. 
 
Av stadsfullmäktige valda. 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
Kamreraren Hugo Hallgren, 
Fabrikören Elis Luckey, 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Handlanden S. P. Ekstedt, 
Gjutaren Karl Källén. 
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Suppleanter: 
 
Disponenten Ludv. Andersson, 
Fabrikören Aug. Mattsson, 
Stenhuggaren Andreas Åkesson-Holmqvist. 
Filaren Svante J. Johansson. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För 1921 valdes: 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
Förvaltaren John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Frisören G. A. Löfgren. 
Grosshandlaren O. G. Löfving. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
 
Ombud vid mantalsskrivningen 1921: 
 
Väljas i november månad årligen. 
 
Ledamöter: 
 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
 
Suppleant: 
 
Brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Nämnden för fastighetstaxering: 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda: 
 
Ordförande: Bankdirektören Ragnar Berger. 
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Ledamot: Kamreraren Hugo Hallgren. 
 
Valda av stadsfullmäktige: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. Christensson. 
Handlanden Axel Johansson. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Adolf Wennerberg. 
Brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 2, 1922. 
 
Undertecknade, av Lysekils Stadsfullmäktige utsedda att granska Fattigvårdsstyrelsens i 
Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 1921, få efter fullgjort uppdrag avgiva följande 
 
REVISIONSBERÄTTELSE 
 
Till bestridande av utgifterna för fattigvården i Lysekil ha under året följande medel 
disponerats: 
 
Uppburit av stadskassan  Kr. 33,900:- 
Landstingsbidrag  ” 2,790:20 
Återbetalningar  ” 6,673:13 
För vård å sjukhemmet  ” 2,868:50 
Bötesandelar   ” 70:- 
Utelöpande kuponger till 1922 ” 40:75 Kr. 46,342:58 
 
Enligt de förda räkenskaperna ha dessa medel använts sålunda: 
 
Återbetalt redogörarens förskott Kr. 1,748:09 
Utelöpande kuponger från 1920 ” 40:75 
Hospitals- & sjukhusavgifter ” 7,379:15 
Understöd till diverse personer ” 22,996:20 
Underhåll av understödshemmet ” 450:22 
Underhåll av 11 st. stugor  ” 512:34 
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Bränsle   ” 1.577:- 
Medicin   ” 505:18 
Arvoden   ” 2.000:- 
Diverse omkostnader  ” 920:93 
 
Sjukhemmet: 
 
1.968 understödsdagar á 3:20 kr. 
  6,280:45 
815 kostdagar á 1:30 kr.  1,099:50 ” 7,379:95 
Kassabehållning till 1922  ” 832:77 Kr. 46,342:58 
 
Då räkenskaperna äro förda med god ordning och utbetalningarna styrkta med verifikationer 
samt anledning till anmärkning icke förekommit, få vi tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet 
för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 8 april 1922. 
IWAR JOHANSSON JAMES ÖHNBERG. 
 
 
Bilaga N:o 3, 1922. 
 
Berättelse. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva berättelse över sin förvaltning för år 1921. Enligt den för 
året uppgjorda budgeten hade hamnens inkomster beräknats till kr. 30.000. 
 
Av räkenskaperna framgår, att inkomsterna uppgått till Kr. 33,540:14 beroende av den 
fortfarande utgående 50 % förhöjda avgiften å hamntaxan. 
 
Härvid är att märka, att inkomsterna för fartyg och varor uppgå till kr. 31,981:42.  
 
Och för plan och kranavgifter kr. 1,558:72. 
 
Under året har icke några nybyggnader kunnat företagas, utan endast underhållet av bryggor, 
kajer, bojar och hamnplatser kunnar verkställts. 
 
Hamnens tillgångar utgjorde den 31/12   Kr.  169,242:33 
Och skulderna, banklån    ” 96,242:33 
Alltså tillgångar över skulderna   Kr. 73.000:00 
 
Hamnens bidrag till stadskassan kr. 4,400:- och till Elektricitetsverket för hamnbelysningen 
kr. 2,500:- har inbetalts. 
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Hamnens lån i Nordiska Handelsbanken kr. 3.000:- har infriats. 
 
Till stadskassan häftar hamnen i skuld för 1920-21 utförda arbeten men härtill finnas medel 
reserverade å kreditivet. 
 
Det nya hamntaxeförslaget för 5 års-perioden har ännu icke av Kungl. Majt fastställts. 
 
Lysekil den 31 December 1921. 
 
MAGNUS RADHE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper och förvaltning 
under år 1921, få efter fullgörandet härav hänvisa till omstående berättelse, vilken är med 
räkenskaperna överensstämmande. 
 
Som dessutom äro förda med ordning och försedda med verifikationer, få vi tillstyrka 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 6 juni 1922. 
 
FREDRIK NORDSTRÖM. H. LUNDIN. 
 JOHN FORSELL. 
 
Bilaga N:o 4, 1922. 
 
LYSEKILS FOLKSKOLESTYRELSE FÅR HÄRMED LÄMNA 
FÖLJANDE REDOGÖRELSE ÖVER FOLKSKOLANS RÄKENSKAPER 
OCH FÖRVALTNING FÖR ÅR 1921: 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar     214,093:45 
Skolans skulder     133,257:98 
   Kapitalbehållning Kronor  80,835:47 
 
Enligt Vinst- & Förlustkontot har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER. 
 
Statsbidrag      81,582:96 
Anslag av staden     62,500:- 
Hyror      4,317:- 
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     Kronor 148,399:96 
 
UTGIFTER: 
 
Underhåll av fastigheter   2,394:08 
Underhåll och anskaffning av inventarier 339:75 
Räntor    5,075:13 
Lärares avlöningar   116,889:46 
Övriga avlöningar   4,255:- 
Pensionsbidrag   1,285:53 
Undervisningsmaterial   3,052:51 
Utgifter för skolköket (utom lön, som ingår  
bland lärarelöner)   1,864:37 
bränsle, lyse och renhållningsartiklar  2,958:52 
brandförsäkringar   1,143:04 
 
ÖVRIGA UTGIFTER: 
 
Annonser och trycksaker  129:30 
Porton och telefonavgifter  285:90 
Olycksfallsförsäkringspremier  
m. fl. utgifter   409:57 824:77  140,142:16 
kapital-Konto, årets vinst     8,257:80 
     Kronor 148,399:96 
 
 
SKOLANS EKONOMISKA STÄLLNING VID ÅRETS SLUT ÄR 
ENLIGT UTGÅENDE BALANSERS KONTO FÖLJANDE: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan     3,371:66 
Kapitalräkning med Aktiebolaget Göteborgs Bank   7.248:07 
Lysekils Sparbank, innestående för Petrelius fond   1,122:94 
Innestående rest å statsbidrag    13,683:99 
 
FASTIGHETER: 
 
Nya skolhuset vid Färgaregatan 100.000:- 
2 skolhus, Stora Kyrkogatan 22, 23 58.000:- 
1 skolhus, Stora Kyrkogatan 10 10.000:- 
Gamla samskolebyggnaden 13.000:-   181.000:- 
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INVENTARIER: 
 
I nya skolhuset  6.000:- 
I skolhusen, Stora Kyrkogatan 22,23 4.000:- 
I skolhuset, Stora Kyrkogatan 10 2.000:-   12.000:- 
     Kronor 218,426:66 
 
SKULDER: 
 
Folkskollärarnas Pensionsinrättning 92,944:77 
Kungl. Postsparbanken  8,745:74 
Skolbyggnadskassan  7,248:07 
Barnavårdsnämnden  271:87 
Stadskassan   10.000:- 
Petrelius understödsfond  1,122:94 
Kungl. och Hvitfeldska  
stipendieinrättningen  9.000:-   129,333:39 
kapitalbehållning     89,093:27 
     Kronor 218,426:66 
 
Å lån hava under året amorterats: 
 
Till Folkskollärarnas Pensionsinrättning   Kr. 1,457:92 
Till Kungl. Postsparbanken   ” 862:44 
eller tillsammans Kronor 2,320:36 
 
Lysekil den 5 mars 1922. 
 
För Lysekils Folkstyrelse: 
FRITX LÜSCH 
Ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
LYSEKILS FOLKSKOLEBIBLIOTEKS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1921. 
 
INKOMSTER: 
 
Behållning från år 1920     5:08 
Anslag av staden     200:- 
     Kronor 205:08 
 
UTGIFTER: 
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Inköpta böcker     94:40 
Kataloger m. m.      88:70 
Behållning till år 1922     21:98 
     Kronor 205:08 
 
Lysekil den 5 mars 1922. 
 
FRITZ LÜSCH 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST 
 Kassaförvaltare. 
 
-- 
 
LYSEKILS BARNAVÅRDSNÄMNDS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1921. 
 
INKOMSTER: 
 
Återbetalt från folkskolan     141:87 
Bidrag av staden     180:- 
Bidrag av fattigvården     150:- 
     Kronor 471:87 
 
UTGIFTER: 
 
Avgifter för utackorderade barn    200:- 
Fordran av folkskolekassan vid årets slut   271:87 
     Kronor 471:87 
 
Lysekil den 5 mars 1922. 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST 
 Kassaförvaltare. 
 
HANNA PETRELIUS UNDERSTÖDSFONDS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1921. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början   1,120:24 
Upplupen ränta under året     54:70 
     Kronor 1,174:94 
 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 149 
 

Uttaget under året i Lysekils Sparbank för utdelning av premier  
till folkskolebarn     52:- 
innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut   1,122:92 
     Kronor 1,174:94 
 
Lysekil den 5 mars 1922. 
  FRITZ LÜSCH 
  Folkskolestyrelsens ordförande. 
 
    AXEL HOLMQVIST 
    Kassaförvaltare. 
 
Samtliga förestående räkenskaper reviderade och befunna utan anmärkning, varför full 
ansvarsfrihet tillstyrkes 
 
Lysekil den 30 juni 1922. 
 
ANDERS CHRISTENSON. K. E. MATTSSON. 
 
 
Bilaga N:o 5, 1922. 
 
REDOGÖRELSE FÖR KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL 
RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1921. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar     12,114:29 
Skolans skulder     5.000:- 
   Kapitalbehållning Kronor  7,114:29 
 
Enligt Vinst & Förlust-Kontot har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag      39,231:26 
Anslag av staden     19,500:- 
Terminsavgifter     7,361:67 
Räntor      171:90 
     Kronor 66,264:83 
 
UTGIFTER: 
 
Lärares avlöningar   52,656:48 
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Andra avlöningar   939:- 
Pensionsbidrag   1,432:58 
Anskaffning och underhåll av inventarier 486:45 
Undervisningsmaterial   745:90 
Bränsle, lyse och renhållning  2,754:57 
Lokalhyra    3,700:- 
Skolköket    100:- 
Övriga utgifter: 
Annonser och trycksaker  824:30 
Porton och telefonavgifter  342:25 
Försäkringspremier  166:15 
Diverse utgifter  334:60 1,667:30  64,482:28 
Kapital-Konto, årets vinst     1,784:55 
     Kronor 66,264:83 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut enligt Utgående Balansers Konto följans: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan     1,015:62 
Innestående rest å statsbidrag    7,881:22 
Inventarier      3.000:- 
Undervisningsmaterial     2.000:- 
     Kronor 13,896:84 
 
SKULDER: 
 
Stadskassan      5.000:- 
Kapitalbehållning     8,896:84 
     Kronor 13,896:84 
 
Lysekil den 5 mars 1922. 
 
FÖR KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL STYRELSE. 
 
Ragnar Berger, 
Ordförande. 
 
 Åke Holmqvist, 
 Kassaförvaltare. 
 
Undertecknade, utsedda att franska förestående räkenskaper, hava funnit desamma utan 
anmärkning och med fullständiga verifikationer försedda, varför vi tillstyrka full ansvarsfrihet 
för den tid revisionen omfattar. 
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Lysekil den 17 juni 1922. 
 
 
J. FR. CARLSON. WIKTOR LINDBOM. 
 
Bilaga N:o 6, 1922. 
 
Lysekils Stads Drätselkammare 
 
Får härmed lämna följande redogörelse över stadens räkenskaper och förvaltning för år 
1921. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar    2,460,275:40 
Stadens skulder    1,916,838:42 
 Skillnaden utgjorde en kapitalbehållning av Kronor 543,436:98 
 
Enligt Vinst- och Förlust-Konto har staden haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Avbetalning från jordkassan å ränteskuld från år 1918  3,208:30 
Bidrag från hamnstyrelsen    4,400:- 
Vattenavgifter    3,547:75 
Debiterade utskylder    674,120:26 
Tomt- och bergarrenden    11,172:81 
Hundskatt     630:- 
Brännvinsmedel    23,896:- 
Bevillningsavgifter av utländska artister   297:12 
Bötesmedel     632:50 
Hyror     2,650:- 
Köttbesiktningsbyråns inkomster   3,730:95 
Nöjesskatt     6,386:82 
    Kronor 734,672:51 
 
UTGIFTER: 
 
S. I. Fattigvården   39,900:- 
S. II. Sundhetsvården: 
Egentliga sundhetsvården  32,626:27 
Köttbesiktningsbyråns utgifter 1,564:68 34,190:95 
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   Transport 74,090:95 
 
 
   Transport 74,090:95 
S. III. Undervisningen: 
 
Folkskolan   97.000:- 
Kommunala mellanskolan  22,500:- 
Barnavårdsnämnden  180:- 
Föreläsningsföreningen  500:- 
Folkbiblioteket  500:- 
Tekniska aftonskolan  400:- 121,080:- 
 
S. IV. Allm. Byggnader och Platser: 
 
Utgifter direkt under denna huvudrubrik  8,286:39 
Gators underhåll   29,681:77 
Vattenledningars underhåll   9,963:64 
Arbeten i Trötemyren   2,633:07 
Avloppsledningars underhåll  4,506:52 
Gatubevattningen   1,491:90 
Gatubelysn., ström 5,467; material 2,235:75 7,702:75 
Renhållningen   9,921:75 
Brandväsendet   15,649:88 
Parkstyrelsen    2,500:- 
Övriga behov under S. IV.   6,385:82 98,723:49 
 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
 
Magistrat och Rådhusrätt   19,351:31 
Stadsfullmäktige och Nämnders Expedition 28,605:52 
Polisverket    29,075:62 
Uppbördsverket   9,609:08 
Övriga behov under S. V.   25,533:08 112,174:61 
 
S. VI. Avskrivning å stadsutskylder, se nedan 
S. VII. Räntor    62,766:85 
S. VIII. Avbetalning å lån, framgår av jämförelse  
mellan åren 1920 och 1921.  
S. IX. Oförutsedda utgifter, fördelade å  
vederbörande konton, 
S. X. Kyrkan     58,040:- 526,875:90 
   Transport   526,875:90 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 153 
 

 
   Transport   526,875:90 
 
Avskrivningar: 
 
Restantier å Stadsutskylder S. VI.  122,699:41 
Vedlager och arbetsmaterialier  41,478:02  164,177:43 
     Kronor 691,053:33 
Enligt förestående tablå utgöra inkomsterna   734,672:51 
Och utgifterna     691,053:33 
Således en skillnad till kap.-kontos fördel av  Kronor 43,619:19 
 
Fördelning av kostnaderna å nedanstående konton: 
 
Brist från föregående år     2,084:- 
Avlöningar     12,274:- 
Sundhetssyn m. m.     344:68 
Hyra för extra epidemilokaler   200:- 
Desinfektion     730:- 
Undersökning av difteriprov   900:- 
Annonser, trycksaker och telefonavgifter  645:72 
Premier för råttors utrotande   723:20 
Kostnader för fria bad    616:40 
Bidrag till veterinären    120:- 16,554:- 
Hyra, bränsle och lyse m. fl. utgifter  
för köttbesiktningsbyrån     1,564:68 
bidrag till distriktsbarnmorskan   900:- 
telefonavgifter för d:o    325:- 
förbrukningsartiklar för d:o   100:- 1,325:- 
hyresbidrag för landstingets upptagningsanstalt   600:- 
Bidrag till dispensärverksamheten    422:80 
 
Sjukas vård och underhåll m. fl. utgifter å epidemisjukhuset: 
 
Mathållning     7,176:- 
Bränsle och lyse    1,368:- 
   Transport  8,544:- 22,550:48 
 
 
 
   Transport  8,544:- 22,550:48 
Medicin enligt Apotekets räkning   1,531:- 
Förbrukningsartiklar    378:57 
Husgeråd, sängkläder m. m.    546:40 
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Tvätt och extra arbetshjälp    561:50 
Telefonavgifter    79:- 11,640:47 
     Kronor 34,190:95 
 
Utgifter direkt under huvudrubriken för Allm. Byggnader och Platser: 
 
Underhåll av fastigheter     4,303:39 
Anskaffning och underhåll av inventarier   3,483:- 
Förteckning till registerkarta    500:- 
     Kronor 8,286:39 
 
Övriga behov S. IV: 
 
Löner och arvoden     5,080:- 
Brandförsäkringar     970:07 
Annonser, trycksaker och telefonavgifter   335:75 
     Kronor 6,385:82 
 
VERK OCH INRÄTTNINGAR: 
 
Magistrat och Rådstuvurätt: 
 
Löner      17,801:- 
Skrivmaterial, papper, trycknings- och annonskostnader  1,378:31 
Telefonavgifter     172:- 
     Kronor 19,351:31 
 
Stadsfullmäktiges och Nämnders Expedition: 
 
Löner      18,665:- 
Tryckning, inbindning och annonser    4,843:50 
Skriv- och ritmaterialier     989:30 
Postporton      271:- 
Hyra, eldning och städning av stadsingeniörskontoret   930:- 
Avgifter för telefoner och för utsträckt telefontid   1,736:22 
     Transport 27,435:02 
 
     Transport 27,435:02 
Avgift till Svenska Stadsförbundet    410:- 
Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift   351:- 
Diverse avgifter     409:50 
     Kronor 28,605:52 
 
Polisverket: 
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Löner och beklädnadspengar    26,372:- 
Extra tjänstgöring     634:- 
Bränsle och lyse     605:60 
Städning      600:- 
Medicin      116:47 
Skrivmaterialier, inbindnings- och annonskostnader   386:25 
Telefonavgifter     361:70 
     Kronor 29,075:62 
 
Uppbördsverket: 
 
Löner      7,154:- 
Annonser, trycksaker och blanketter    812:08 
Arvoden för taxering, mantalsskrivning och kronouppbörder  733:- 
Ersättning till stadsfogden för kontor    750:- 
Telefonavgifter     160:- 
     Kronor 9,609:08 
 
Övriga behov S. V.: 
 
Hyra för rådhuslokalerna    3,625:- 
Uppvärmning av rådhuslokalerna   2,631:- 
Städning av rådhuslokalerna   600:- 
Lyse för rådhuslokalerna    158:75 
Hyra för tullvaktsstuga    240:- 
Övriga utgifter för tullkammaren   290:25 
Anslag till skyttegillet    250:- 
Anslag till Idrottsföreningen Kamraterna  200:- 
Anslag till Arbetsförmedlingen   100:- 
Anslag till Fiskerimässan    200:- 
Diverse utgifter    180:63 8,475:63 
    Transport  8,475:63 
 
 
  
    Transport  8,475:63 
 
Allmänna Pensionsförsäkringen: 
 
Stadens utlägg gör oguldna pensionsavgifter  1,125:- 
Stadens bidrag till pensionstillägg   1,665:38 
Arvode till pensionsnämndens ordförande  300:- 
Annonser och trycksaker    131:90 3,222:28 
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Dyrtidsanslag     6.000:- 
Olycksfallsförsäkring för hos staden anställda   3,743:35 
Krono- och diverse utskylder    1,244:32 
Hyresbidrag genom Arbetslöshetskommittén   2,847:50 
     Kronor 25,533:08 
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning stadskassan    7,102:86 
Kassabehållning, hamnen     1,197:80 
Jordfastigheter     678.000:- 
Byggnader      60.000:- 
Bryggor      250.000:- 
Vattenledningsverket     100.000:- 
Gator, platser och vattenrätt    1:- 
Inventarier      35.000:- 
Lysekils Stads Elektricitetsverk    384.000:- 
Aktier      670.000:- 
Diverse fordringar     4,447:75 
Restantier å stadsutskylder     20.000:- 
Restantier å tomtarrenden     439:02 
Fattigvårdens värdeöverskott    35.000:- 
Folkskolans värdeöverskott    89,093:27 
Kommunala Mellanskolans värdeöverskott   8,896:84 
Förrådet, kranar, rör, ventiler m. m.     15.000:- 
Utlägg för läroverksbyggnaden    11.000:- 
Förskott till folkskola     10.000:- 
Förskott till Kommunala Mellanskolan    5.000:- 
Expropriationskostnader för vattenverket att täckas genom lån  54,042:89 
Kostnad för kanalisering mellan myrarna, att täckas genom lån  18,437:- 
     Kronor 2,456,658:43 
 
SKULDER: 
 
Lån å löp. Räkning i A.-B. Göteborgs Bank   193,225:80 
Lysekils Sparbank     375.000:- 
Obligationslånet av år 1905    402.000:- 
Obligationslånet av år 1911    725.000:- 
Hamnens skulder     101.000:- 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”    50.000:- 
Reserverat till registerkarta    200:- 
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Reserverat till vattenmätare    3,500:- 
Reserverat till hamnundersökning    6.000:- 
Reserverat till markinlösen     1,600:- 
Reserverat till läroverksbyggnad    32,058:25 
Reserverat till hyresbidrag     300:- 
    Summa skulder    1,889,884:05 
 
Kapital-konto     556,774:38 
    Kronor 2,456,658:43 
 
Kapital-Konto har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans 1921     543,438:98 
Gottgörelse från jordkassan för jordlånets amortering   13.000:- 
Minskning av hamnens skulder    4,154:54 
Ökning av folkskolans värdeöverskott    8,257:80 
Ökning av kommunala Mellanskolans värdeöverskott   1,782:55 
Vinst- och Förlust-Konto     43,619:18 
      614,251:05 
 
Avgår följande: 
 
Minskat värde å jordfastigheter genom tomtförsäljningar 15.000:- 
Minskning av hamnens kassabehållning   418,42 
Fonderat till läroverksbyggnad   32,058:25 47,476:67 
     Kronor 566,774:38  
 
För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar lämnas 
följande översikt: 
 
Amortering å jordlånet     13.000:- 
Överfört till Vinst- och Förlust-Konto    3,208:30 
     Kronor 16,208:30 
Tomtförsäljningar under året   Kronor 16,208:30 
 
Lysekil den 5 mars 1922. 
 
För Lysekils Stads Drätselkammare: 
 
JOHN STERNER 
 
 AXEL HOLMQVIST 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
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Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1921, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit dem förda med synnerlig omsorg och försedda 
med verifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktiges och Drätselkammarens 
protokoll.  
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes härovan, har av oss genomgåtts och 
befunnits i full överensstämmelse med räkenskaperna. 
 
På grund härav och då inga anmärkningar förekommit få vi tillstyrka full och tacksam 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 2 aug. 1922. 
 
L. P. ÖSTLING. ERIC HALLGREN. FREDRIK LUNDQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 7. 1922. 
 
STYRELSEBERÄTTELSE 
 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk får härmed till Hrr Stadsfullmäktige avgiva 
följande berättelse över verkets förvaltning år 1921. 
 
Verkets ställning pr 31 december 1921 är enligt Utgående Balans-Konto följande:  
 
Tillgångar: 
 
Fastigheter      75.000:- 
Maskiner och instrumentering    180.000:- 
Inventarier      1,400:- 
Ledningsnätet     72.000:- 
Mätare och strömbegränsare    15,106:- 
Installationsmateriel, motorer m. m.     1,284:69 
Div. reservdelar     235:- 
Brännoljor      103:46 
Smörjoljor      33:30 
Innestående å Löpande räkning    3,935:25 
Fordringar      48,531;93 
Kassabehållning     1,893:42 
     Kronor 399,613:05 
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Skulder: 
 
Varuskulder      9,113:05 
Lån av Stadskassan     184.000:- 
Lån i Lysekils Sparbank     200.000:- 
Vinst- och Förlust-Konto     6,500:- 
     Kronor 399,613:05 
 
Sammandrag av Vinst- och förlust-Konto utvisar följande siffror: 
 
Förluster: 
 
Förlust från föregående år     9,534:45 
Skuldräntor      20,787:09 
Avskrivningar     19,319:21 
Vinst å årets rörelse     6,500:- 
     Kronor 56,140:75 
 
Vinster: 
 
Bruttovinst å Mätares Konto    3,195:73 
Bruttovinst å Armatur-Konto    1,441:57 
Bruttovinst å Enegi-Konto     50,753:45 
Bruttovinst å Hyrors Konto    750:- 
     Kronor 56,140:75 
 
Följande avskrivningar ha verkställts: Maskiners Konto kr. 3,770:95: Inventariers Konto kr. 
544:16; Ledningsnätets Konto kr. 3.000:-; Mätares Konto kr. 1,678:03; Armaturers konto 
326:07. 
 
Verket har under det gångna året inlöst med Skandia-Verken,Aktiebolag, utelöpande växlar 
kr. 10.000;. (hela växelsumman kr. 16,500J, vilket belopp avskrivits p Vinst- och Förlust-
Konto. Sedan den från år 1920 kvarstående förlusten kr. 9,534:45 täckts, föreslår styrelsen, att 
återstående kr. 6,500; överföres till det kommande årets Vinst- och Förlust-Konto i och för 
inlösen av resterande växlar till ett belopp av kr. 6,500:-. 
 
För elektrisk energi har å Skandia-Verkens Konto avskrivits kr. 19,919:14 samt å Konsul L. 
Laurins Konto avskrivits kr. 1,723:40, utgörande sista tredjedelen av entreprenadsumman för 
installationen i Konsul Laurins villa, vilket belopp debiterades redan år 1919, oaktat 
anläggningen då ej på långt när var färdig. Då anläggningen icke kan anses vara utförd på 
bästa sätt och då för utförandet använts en del ersättningsmateriel, trots att kontraktet 
föreskriver fredsmateriel, anser styrelsen för sin del det fördelaktigare för verket att helt 
avskriva denna fordran än att sätta anläggningen i fullt färdigt och kontraktsenligt skick. 
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De gamla kontona Fastigheters Konto (kr. 82,370:21) samt Nyanläggningars Konto (kr. 
191,400:74) har ersatts med Fastigheters Konto (kr, 75.000J, Maskiners Konto (kr. 
183,770:95) samt har värdet av högspänningskablarna från transformatorstationen till verket 
och Skandia-Verken kr. 15.000;. – överförts till Ledningsnätets Konto. 
 
Låneväxeln i A.-B. Göteborgs Bank å Kr. 9.000:- har under det gångna året inlösts. 
 
Lysekil i juni 1922. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
GUST. A. LÖFGREN. OSCAR WALL´EN. 
 
NILS WICKBERG. AXEL JOHANSSON. 
 
   /IVAR HYLLENGREN. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att revidera Lysekils Stads Elektricitetsverks räkenskaper och 
förvaltning för år 1021, hava fullgjort detta uppdrag. 
 
Vi hava genomgått räkenskaperna, vilka är förda med reda och ordning samt försedda med 
behöriga verifikationer. 
 
Vi hava även granskat styrelsens protokoll och årsberättelse, vilka verensstämma med 
räkenskaperna. 
 
Då vi således ej finna skäl till anmärkning få vi tillstyrka full ansvarsfrihet åt styrelsen för den 
tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 8 augusti 1922. 
 
L. P. ÖSTLING.  J. F. JOHANSSON. 
 
 
Bilaga N:o 8, 1922. 
 
Sammandrag av Lysekils Kyrkas räkenskaper för år 1921. 
 
Inkomster: 
 
Kontant i kassan vid årets början Kr. 382:91 
Uttagit från Löpande Räkning, behållning  
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vid årets början   1,012:87  1,395:78 
årets anslag av staden  ” 56,040:- 
sålda gravplatser å Åkerbr. Kyrkogård ” 580:- 
sålda gravplatser å Dalskogens Kyrkogård 730:- 
Arrenden   ” 282:49 
Räntor å i bank insatta medel ” 276:03 
Diverse inkomster  ” 39:-  57,947:52 
     Kronor 59,343:30 
 
Utgifter: 
 
Amortering å lån  Kr. 14,844:49 
Räntor å lån   ” 12,467:18 
Underhåll av fastigheter  ” 1,709:53 
Inköp och underhåll av inventarier ” 973:26 
Löner och arvoden  ” 18,096:34 
Utgifter för församlingsvården ” 1,788:05 
Bränsle och lyse  ” 2,048:08 
Utgifter för Åkerbräckans kyrkogård ” 2,846:29 
Utgifter för Dalskogens kyrkogård ” 262:54 
Övriga utgifter  ” 1,845:92  56,881:68 
Innestående å Löp. Räkning vid årets slut 2,158:56 
Kontant i kassan vid årets slut ” 303:06  2,461:62 
     Kronor 59,343:30 
 
 
Inventarium den 31 december 1921. 
 
AKTIVA. 
 
Kontant i kassan    Kr. 302:06 
Innestående å Löp. Räkning   ” 2,159:56 
Kyrkan     ” 234.000:- 
Inventarier     ” 32.000:- 
Prästgården     ” 34.000:- 
Kyrkogården     ” 30.000:- 
     Kronor 332,461:62 
 
PASSIVA. 
 
Gamla Kyrkans fond   Kr. 6,453:62 
Kung. Postsparbanken   ” 97,247:86 
Folkskollärarnes Pensionsinrättning  ” 66,709:01 
Lysekils Sparbank   ” 92,625:- 



Kerstin Jungebro 1922 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 162 
 

Byggmästare Pettersson, Skövde  ” 732:- 263,856:49 
Kapitalbehållning     68,605:13 
     Kronor 332,461:62 
 
Fonder enligt särskilt bokslut, vilka fonder stå under kyrkorådets förvaltning, ägde 
följande behållning den 31 dec. 1921. 
 
Lysekils Prästänkefond   Kr. 12.000:- 
Christine Lyckes donation   ” 1,745:24 
Albin Karlssons sjukfond   ” 12,516:28 
Bårtäckskassan   ” 491:50 
Ljuskronefonden   ” 37:13 
Fonden för Lysekils Kyrkas förskönande ” 85:42 
Kyrkans Expr. Fond 4,482:72 –  
Skuld till Brocke Blüchert 1,400:-  ” 3,082:72 29,958:29 
Fravfonder enl. Specifikation  ”  3,936:63 
     Kronor 33,894:92 
 
Lysekil den 31 december 1921. 
 
A. W. CHRISTENSSON. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade utsedda att granska Lysekils Kyrkas räkenskaper för år 1921, få efter fullgjort 
uppdrag hänvisa till förestående redogörelse för inkomster och utgifter under år 1921 samt 
inventarium den 31 december 1921. 
 
De fonder, som stå under kyrkorådets förvaltning, hava av oss inventerats, och få vi vitsorda, 
att desamma äro på ett betryggande och förmånligt sätt placerade. 
 
Som utgifterna äro försedda med vederbörliga verifikationer och räkenskaperna förda med 
god ordning få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 16 maj 1922. 
 
GUNNAR NYBLOM.  O. JOHANSSON. 
 
 
 
Bilaga N:o 9, 1922. 
 
Utgifts- och Inkomststat för Folkskoleväsendet i Lysekil under år 1923. 
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Utgifter. 
 
Anskaffning och underhåll av fastigheter   2.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier och renhållningsartiklar  500:- 
Bränsle och lyse, förslagsanslag högst    5.000:- 
Undervisningsmaterial     3,500:- 
Löner till lärare, skolkökslärarinnan och till slöjd   68,528:24 
Lön till vaktmästare Högberg med dyrtidstillägg   1,350:- 
Lön till vaktmästare Knutsson ”    1,350:- 
Gymnastiken      500:- 
Skolköket      2.000:- 
Räntor och amortering     7,206:57 
Skolbiblioteket     200:- 
Telefon      80:- 
Assuranser      1.000:- 
Sekreteraren      200:- 
Annonser, trycksaker och smärre utgifter   500:- 
Oförutsedda utgifter     3,323:25 
    Summa utgifter kr. 97,238:06 
 
Inkomster. 
 
Statsbidraget      38,446:06 
Lokalhyra med bränsle från Kommunala Mellanskolan  5,700:- 
Hyresinkomst från 2 lägenheter    1,092:- 
Uttaxering på bevillning     52.000:- 
    Summa inkomster kr. 97,238:06 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 30 november 1922; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 Axel Holmqvist. 
 
 
Bilaga N:o 9, 1922. 
 
Utgifts- och inkomststat för Folkskoleväsendet i Lysekil under år 1923. 
 
Utgifter. 
 
Anskaffning och underhåll av fastigheter   2.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier och renhållningsartiklar  500:- 
Bränsle och lyse, förslagsanslag högst    5.000:- 
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Undervisningsmaterial     3,500:- 
Löner till lärare, skolkökslärarinnan och till slöjd   68,528:24 
Lön till vaktmästare Högberg med dyrtidstillägg   1,350:- 
Lön till vaktmästare Knutsson ” ”   1,350:- 
Gymnastiken      500:- 
Skolköket      2.000:- 
Räntor och amortering     7,206:57 
Skolbiblioteket     200:- 
Telefon      80:- 
Assuranser      1.000:- 
Sekreteraren      200:- 
Annonser, trycksaker och smärre utgifter   500:- 
Oförutsedda utgifter     3,323:25 
    Summa utgifter kr. 97.238:06 
 
Inkomster. 
 
Statsbidraget      38,446:06 
Lokalhyra med bränsle från Kommunala Mellanskolan  5,700:- 
Hyresinkomst från 2 lägenheter    1,092:- 
Uttaxering på bevillning     52.000:- 
    Summa inkomster kr. 97,238:06 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 30 november 1922; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 Axel Holmqvist. 
 
 
 
Utgifts- och Inkomststat för Lysekils Barnavårdsnämnd år 1923. 
 
Utgifter. 
 
Utackorderande i enskilda hem förslagsvis   200:- 
Utackordering på anstalt     50:- 
Ordförande utgifter     200:- 
    Summa utgifter kr. 480:- 
 
Inkomster. 
 
Statsbidrag föreslagna     50:- 
Bidrag från fattigvården     280:- 
Bidrag från enskilda hem     50:- 
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Uttaxering på bevillning     100:- 
    Summa inkomster 480:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 30 november 1922; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 Axel Holmqvist. 
 
 
Bilaga N:o 10, 1922. 
 
Utgifts- och inkomststat för Kommunala Mellanskolan i Lysekil för år 
1923. 
 
Utgifter. 
 
Lokalhyra och bränsle     5,500:- 
Ljus      300:- 
Undervisningsmaterial     1.000:- 
Inventarier      300:- 
Lärarelöner (för 4 ord. + 1 e. o. lärare)    15,800:- 
Ersättning för hyra och bränsle    6,702:- 
Rektors arvode     1.000:- 
Biträd. föreståndarinnans arvode    200:- 
Skolläkarens arvode     300:- 
Timlärarnas arvoden     8.000:- 
Anslag till lärljungebiblioteket    130:- 
Anslag till skolköket     300:- 
Extra anslag till e. o. lärare     663:- 
Övriga utgifter     2,400:- 
Oförutsedda utgifter     1,037:- 
 
    Summa kronor 43,852:- 
 
Inkomster. 
 
Statsanslag  (grundanslag)    11,200:- 
” för parallellavdelning    2,800:- 
” för ämneslärares åldertillägg   700:- 
” för manliga ordinarie lärare   1.000:- 
” för manliga e. o. lärare    300:- 
” till rektors arvode    666:67 
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” till biträd. förest. arvode    200:- 
” till skolköket     400:- 
” till kvinnligt handarbete    300:33 
Terminsavgifter     6,985:- 
Anslag från kommunen     19,300:- 
    Summa Kr.  43,852:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 30 november 1922; betygas  
 
FRITZ LÜSCH. 
 Axel Holmqvist. 
 
 
Bilaga N:o 11, 1922. 
 
Utgifts- och inkomststat  
för Lysekils stad för år 1923. 
 
Inkomster: 
 
Brännvinsmedel    20,600:- 
Hyra av tullförvaltaren    850:- 
Hyra för stadsparken    1,800:- 
Tomt- och bergarrenden    10.000:- 
Vattenavgifter    3.000:- 
Hundskatt     450:- 
Bötesmedel     100:- 
Bevillningsavgifter för utländska artister   100:- 
Köttbesiktningsbyråns inkomster   3,800:- 
Nöjesskatten     6.000:- 
Arbetslöshetsanslag från landstinget   8.000:- 54,700:- 
 
Bidrag från hamnstyrelsen. 
 
Till polisbevakningen    2,700:- 
Till stadsingeniören    1,500:- 
Till renhållningen    200:- 4,400:- 
 
Diverse. 
 
Skatterestantier    10.000:- 
Progressivskatt, kommunalandel   20,025:85 
Progressivskatt, från främmande kommuner  702:38 30,728:23 
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    Summa inkomster 89,828:23 
 
Utgifter: 
 
I. Fattigvården: 
 
Underhåll av hus och inventarier   1,250:- 
Understödstagares vård, beklädnad och underhåll  18,930:- 20,180:- 
 
 
För fattigvårdens sjukhem: 
 
3,200 underhållsdagar á 1:30  4,160:- 
Bränsle    400:- 
Arvode till husmodern   720:- 
Arvode till biträde   360:- 
Hospitals- och sjukvårdsavgifter  2,250:- 
Förslagsanslag till barnavårdsnämnden  280:- 
Förslagsanslag till pensionsavgifter  200:- 
Förslagsanslag till nykterhetsnämnden  200:- 
Förslagsanslag till dispensärhemmet i Partille 200:- 
Arvode till redogöraren   1.000:- 
Dyrtidstillägg till d:o   200:- 
Arvode till tillsyningsmannen  200:- 
Oförutsedda utgifter   600:- 
    10,770:- 
Avgår beräknat landstingsbidrag  3,450:- 7,320:- 27,500:- 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Förste stadsläkarens lön   1,950:- 
Andre stadsläkarens lön   1,300:- 
Distriktsbarnmorskans lön (stadens bidrag) 1,400:- 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön och dyrtidstillägg 3,650:- 
Veterinärarvode   120:- 
Arvode till Hälsovårdsnämndens sekreterare 250:- 
Hyresbidrag till landstingets upptagningsanstalt 800:- 
Bidrag till dispensärsverksamheten  420:- 
Anslag för fria bad   600:- 
   Transport 10,490:-  27,500:- 
 

Transport 10,490:-  27,500:- 
Förste stadsläkarens telefon  200:- 
Kostnad för desinfektioner   900:- 
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Sundhetssyn m. m.    300:- 
Anslag till utrotande av råttor  600:- 
Oförutsedda utgifter   600:- 13,090:- 
 
Köttbesiktningsbyrån: 
 
Städning    300:- 
Bränsle och belysning   300:- 
Diverse utgifter   500:- 1,100:- 14,190:- 
 
III. Undervisningen: 
 
Folkskolans stat för 1923   52.000:- 
Kommunala Mellanskolans d:o  19,300:- 
Anslag till  föreläsningsföreningen  500:- 
” folkbiblioteket  400:- 
” tekniska aftonskolan  400:- 
” barnavårdsnämnden  100:- 72,700:- 72,700:- 
 
IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
Underhåll av hus och inventarier  8.000:- 
För eventuella gatu- eller andra arbeten under  
år 1923 beroende på drätselkammarens senare  
förslag och stadsfullmäktiges beslut  10.000:- 
Underhåll av gator   5.000:- 
Stadens planteringar   2,500:- 
Renhållningen   9,850:- 
Gatubelysningen   8.000:- 
Gatubevattningen   1,500:- 44,850:- 
 
Vatten- och kloakledningar: 
 
Underhåll av vattenledningarna med  
tillhörande byggnader   7,500:- 
underhåll, spolning och rengörning  
av avloppsledningarna   5,500:- 
   Transport 13.000:- 44,850:- 114,390:- 
 
   Transport 13.000:- 44,850:- 114,390:- 
Sekreterarearvode   250:- 
Fördämning vid Rote- och Trötemyrarna etc. 8,570:- 
Planerade nya arbeten – rörläggning  
Slätteskärsgatan m. m.    10,750:- 32,570:- 
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Brandväsendet: 
 
Arvode till Brandchefen   700:- 
Beklädnadsersättning till d:o  100:- 
Beklädnadsersättning till v. d:o  100:- 
Brandkorpralens lön 3.000:-,  
beklädnadsersättning 250:-  
och dyrtidstillägg 306:-   3,556:- 
Lön till 18 brandsoldater á 200:-  3,600:- 
Lön till 2 d:o á 150:-   300:- 
Två förmansarvoden   50:- 
Beräknad dyrtidstillägg   350:- 
Extra tjänstgöring, förslagsvis  400:- 
Beklädnad och utrustning för  
brandsoldaterna, förslagsvis  400:- 
skorstensfejarens lön 800:-, dyrtidstillägg 100:- 900:- 
alarmering av värnpliktiga brandkåren  85:- 
Brandsynearvoden   630:- 
Annonser, porton m. m.    250:- 
Kol, ved och trassel m. m., förslagsvis  300:- 
Uppvärmning av brandstationen  100:- 
Belysning för 12 brandskåp  180:- 
Belysning av brandstation och stall  15:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar  150:- 
Arvode till el.-verk, maskin, försl.-vis högst 100:- 
Oförutsedda utgifter   300:- 12,566:- 
 
Övriga behov: 
 
Lön 3,300 till stadens förman och dyrtidstillägg 350:- 3,650:- 
Tillsyn å Grötön   450:- 
   Transport 4,100:- 89,986:- 114,390:- 
 
 

Transport 4,100:- 89,986:- 114,390:- 
Brandförsäkring av stadens byggnader  1.000:- 
Förmannens telefon   120:- 5,220:- 95,206:- 
 
V. Verk och inrättningar: 
 
Magistraten och Rådhusrätten: 
 
Borgmästarens lön och tjänstgöringspenningar  
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4.000:-, personligt lönetillägg 3,500:-  
och dyrtidstillägg 500:-    8.000:- 
2 rådmanslöner 1,500:- och 500:-  2.000:- 
Extra rådmannen   200:- 
Stadsfiskalens lön och tjänstgöringspenningar  
1,500:-, personligt lönetillägg 1,200:-  
och dyrtidstillägg 200:-    2,900:- 
Stadsvaktmästarens lön   1,500:- 
Skrivmaterialier, papper och  
tryckningskostnader m. m.   2.000:- 
Telefonavgifter   200:- 16,800:- 
 
Stadsfullmäktiges och nämnders expedition: 
 
Lön till stadsfullmäktiges sekreterare  1,200:- 
Lön till drätselkammarens kamrer, sekreterare och  
stadskassör 5,500:- plus dyrtidstillägg 500:- 6.000:- 
stadsingeniörens lön 6.000:- samt dyrtidstillägg 625:- 6,625:- 
annonser och tryckning, förslagsvis  4.000:- 
Skrivmaterialier, förslagsvis  400:- 
Lön till biträde å drätselkammaren  1,200:- 
Porton, förslagsvis   200:- 
Hyra, eldning och städning av stadsingeniörskontoret 930:- 
Rit- och skrivmaterial åt stadsingeniören  400:- 
Stadsingeniörens telefon   200:- 
Drätselkammarens telefon   200:- 
   Transport 21,355:- 16,800:- 209,596:- 
 
   Transport 21,355:- 16,800:- 209,596:- 
 
Telefonsamtal   150:- 
Avgift för utsträckt telefontid  550:- 
Avgift till Svenska Stadsförbundet  328:- 
Svenska Stadsförbundets tidskrift  312:- 22,695:- 
 
Polisväsendet: 
 
Löner, ålderstillägg, beklädnadsersättning och  
dyrtidstillägg åt 6 ordinarie poliskonstaplar o.  
2 extra konstaplar, förslagsvis  21,206:- 
Extra tjänstgöring   700:- 
Bränsle och lyse   600:- 
Städning    600:- 
Medicin    100:- 
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Skrivmaterialier, inbindnings- o. annonskostnader 350:- 
Telefonavgifter   300:- 
Underhåll åt rannsakningsfångar  50:- 
Gratifikation åt extra konstapeln Svanberg 750:- 24,656:- 
 
Uppbördsverket: 
 
Stadsfogdens och kronouppbördskassörens  
lön 1,200, personligt lönetillägg 1.000:-  
dyrtidstillägg 200:-    2,400:- 
ersättning för kontor, eldning och städning 500:- 
Telefon och avgift för samtal  150:- 
Arvode till ombud vid mantalsskrivningen och  
upprättande av pensionslängd  100:- 
uppbördsblanketter, skrivmaterial,  
bokbinderiarbeten och porto, förslagsvis  900:- 
bötes- och skatteexekutorns lön 3.000:-,  
beklädnadsersättning 250:- och dyrtidstillägg 306:- 3,556:- 
Arvode till ledamöterna i taxeringsnämnden  
samt utgifter vid kronouppbörden  400:- 8,006:- 
    

Transport  72,157:- 209,596:-  
 
 

Transport  72,157:- 209,596:-  
 
Övriga behov: 
 
Hyra för rådhuslokalerna   4.000:- 
Eldning av rådhuslokalerna, förslagsvis  1.000:- 
Städning av d:o   600:- 
Lyse    200:- 
Hyra för tullvaktstuga   240:- 
Kronoskatt m. fl. utskylder   1,500:- 
Olycksfallspremier   1,500:- 
Anslag till skyttegillet att utgå av hundskatten 250:- 
Annonskostnad för pensionsväsendet  200:- 
Stadens bidrag för pensionstillägg  1,500:- 
Anslag till arbetsförmedlingen  100:- 
Pensionsnämndens ordförande  400:- 
Stadens bidrag för oguldna pensionsavgifter 1,500:- 
Hyresbidrag till arbetslösa   800:- 13,790:- 85,947:- 
 
VI. Avskrivning å kommunalutskylder: 
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Beräknat för år 1923     70.000:- 
 
VII. Räntor å lån: 
 
Ränta och provision å 1911 års  
obligationslån å 800.000:-    32,100:- 
Ränta å tillfälliga lån    3.000:- 
1923 års ränta å stadens jordlån   15,560:- 
Ränta å amorteringslån i Lysekils sparbank  8,633:- 59,293:- 
 
VIII. Avbetalning å lån: 
 
Å obligationslånet 1911    14.000:- 
Å lån i Lysekils Sparbank    8,121:- 22,121:- 
 
IX. Oförutsedda utgifter     15,521:23 
    Summa utgifter 462,478:23 
 
Då härifrån avgår beräknad inkomst med   89,828:23 
Utgör bristen sålunda     372,650:- 
Härtill kommer av kyrkostämman beslutad uttaxering   43.000:- 
    Alltså totel brist Kronor 415,650:- 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av 10 kronor per bevillningskrona; och då bevillningen av fastighet och inkomst, 
efter avdrag av vad på staden själv belöper, utgör kr. 41,565:- uppstår härigenom ett belopp av 
kronor       415,650:- 
 
Betalningsterminerna bliva tre, nämligen i mars, juni och september å tider, som 
drätselkammaren närmare bestämmer. 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG. 
 
Inkomster: 
Tomtförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 
 
Utgifter: 
 
1923 års amortering av stadens jordlån   Kr. 13.000:- 
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Antagen av stadsfullmäktige den 21 december 1922; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Utgifts- och inkomststat för hamninrättningen i Lysekil för år 1923. 
 
Inkomster: 
 
Beräknad hamnuppbörd   Kr. 32.000:- Kr. 32.000:- 
 
 
Utgifter: 
 
Hamnkaptenens lön   Kr. 3,375:- 
Hamnlotsens lön   ”     675:- 
F. d. Hamnlotsen Pihls lön   ”     150:- 
F. d. Hamnlotsens tillsyningsarvode  ”      50:- 
Ordförandens räkenskapsarvode  ”     200:- 
Sekreterarens arvode   ”     200:- 
Uppbördsprovisioner förslagsvis  ”     1,800:- Kr. 6,450:- 
 
Underhåll: 
 
Bojar och förtöjningar   Kr. 1,300:- 
Bryggor och kajer   ”     5.000:- 
Hamnkontorets eldning   ”     200:- Kr. 6,500:- 
 
Till Stadskassan: 
 
Bidrag till Polisbevakningen  Kr. 2,700:- 
Bidrag till Stadsingeniörens lön  ”    1,500:- 
Bidrag till renhållningen   ”     200:- Kr. 4,400:- 
 
Hamnbelysningen    ” 4,600:- 
Kreditavgift    Kr. 440:- 
Kreditivränta    ”     2,500:- 
Amortering å lån i Lysekils Sparbank  ”     3,835:- 
Ränta därå    ”     3,275:- Kr. 10,050:- 
    Summa kronor 32.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 21 december 1922; betygas 
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FRITZ LÜSCH 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 12, 1922. 
 
Följande ärenden hos Stadsfullmäktige i Lysekil äro vid 1922 års slut oavgjorda: 
 
1916 Mars 16 § 62. Herr Bergers motion om adressnummer, rem. kom., Hrr Jonsson, Berger 
och Hörman. 
 
1916 Maj 25 § 97. Herr Bergers motion angående Gamla stadens tomter, rem. 
Drätselkammaren, Hamnstyrelsen och Byggnadsnämnden. 
 
1918 Febr. 5 § 25. Ärendet angående Slättens införlivning med staden, överlämnat till en 
delegation bestående av Hrr Berger, Mattsson, Tinggren, Löfgren och Stadsingeniören 
Lundgren. 
 
1918 Juli 30 § 127. Fru Augusta Backmans ansökan om tomtköp, förklarad vilande. 
 
1918 Nov. 14 § 208. Herr Ordförandens i Brandstyrelsens motion om brandordningens 
omarbetande, uppdraget överlämnat till Brandstyrelsen, och där bordlagt i avvaktan på ny 
brandstadga för rikets städer. 
 
1919 April 10 § 77. Förslag om Grötöns förbindelse med fastlandet genom järnvägsbank, 
ärendet överlämnat till Grötökommittén för sakkunnig utredning. 
 
1920 Maj 20 § 67. Frågan om inrättande av obligatorisk fortsättningsskola, bordlagd. 
 
1921 Nov. 10 § 150. Motion av herr Sterner om införande av vattenskatt, rem. Vatten- och 
Kloakstyrelsen. 
 
1921 Nov. 24 § 160. Frågan om genombrott mellan hamnbassängerna i södra hamnen, 
återrem. Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
 
1921 Nov. 24 § 162. Frågan om anordnande av fiskförsäljningsplan på Rosvikstorg, rem. 
Drätselkammaren. 
 
1922 Jan. 12 § 16. Landtmännens mejeriförenings framställning om vattenleverans, bordlagd. 
 
1922 Aug. 10 § 97. Frågan om påbyggnad av gamla folkskolehuset, rem. styrelserna för 
folkskolan och kommunala mellanskolan. 
 
1922 Aug. 10 § 99. Frågan om nytt system för stadens renhållning, rem. Hälsovårdsnämnden 
och Drätselkammaren. 
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1922 Aug. 10 § 114. Begärt yttrande över betänkande rörande grunder för en ny 
läroverksorganisation, ärendet rem. Styrelserna för folkskolan och kommunala mellanskolan. 
 
1922 Nov. 30 § 171. Brandstyrelsens skrivelse om införande av nytt sätt för brandalarm, rem. 
Magistraten. 
 
Lysekil den 31 december 1922. 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Register 1922. 
 
Anslag: Kompletteringsarbeten för Tröte- och Rotemyrarnas upprensning, 124. 
 Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 138, prenumeration, 139. 
 Skyttegillet, 151. 
 Föreläsningsföreningen, 152. 
 Registerkarta, 162- 
 Hyresbidrag till arbetslösa, 168. 
 Polishusets tillbyggnad, 123. 
 Ökat arvode till pensionsnämndens ordförande, 179. 
 Gatuarbete, 181. 
 Vatten- och avloppsledningar enligt särskild plan, 182. 

Fattigvården, sundhetsvården, renhållningen, vatten- och avloppsledningar, 
brandväsendet, polisverket, 183. 

Avsägelser: Kommittén för Slättens införlivning, ledamotskap, Ragnar Berger 21. 
  Vice brandchef, Nils Wickberg, 43. 
  Ledamot Elektr. Verkets styrelse, G. A. Löfgren, 117, Oscar Wallén, 186. 
  Löneregleringskommittén, ledamot, Axel Ljungberg, 64. 
  Kommunala mellanskolans styrelse, ledamot, Oscar Wallén, 186. 
  ” ”  suppleant för examensvittnen, B. A. de Waern, 186. 

Föreläsningsföreningens styrelse, ledamot, B. A. de Waern, 186, Brandstyrelsen, 
ledamot B. A. de Waern, 186. 

Arbetslöshets- o. hjälpkommittén:  Anslag till transport av nödhjälpsarbetare, 20, 79. 
    Anslag av landstinget, 30, 85, 136. 

 Kompletteringsarbeten för Tröte- och Rotemyrarna, 
109, 124. 

    Hyresbidrag, arbetslösa, 110, 125, 168. 
    Ersättning till ordföranden, 153. 
Annonsering av Stadsfullmäktiges sammanträden, 22. 
Automobiltrafik,  principuttalande, vägannonsering, 141, Rosviksgatan, 

ordningsföreskrifter, 184. 
Avslutningstal, 192, Alarm, brand- nytt system, 171. 
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Brännvinsförsäljning,  detaljhandel, yttrande, 17, 47, Systemaktiebolaget, förvaltnings- 
och revisionsberättelser, 83, Hedemorasystemet, lindring i 
bestämmelser, 126, 135. 

Bohmans stuga, 50. 
Brandväsendet,  vice brandchef, Wickbergs avsägelse, 43, val, 63, nytt system för 

brandalarm, 171, utgiftsstat, 183, brandstyrelsen, avsägelse 
ledamotskap, B. A. de Waern, 186. 

Barnavårdsnämnden, revisionsberättelse, 112. Utgifts- och inkomststat, 163.  
Begagnade föremål, handel med, Ragnar Johansson, 116. 
Byggnadsnämnden som korporativ medlem i Samfundet för hembygdsvård, 177.  
Belysning, förbättrad, Rosviksgatan, 184. 
Brunners upprensning, 142, 150. 
Dyrtidstillägg, stadens befattningshavare, 98. 
Drätselkammaren, förvaltnings- och revisionsberättelser, 128. 
Donation, Doktor P. F. Landelius, 130. 
Elektricitetsverket,  fri elektr. ström till personalen, 35, 46, förvärvande Radhes 

tomtdelar, 49, Styrelse- och revisionsberättelse, 129. 
  G. A. Löfgrens avsägelse av ledamotskap i styrelsen, 117.  
  Oscar Walléns ” ” ”                   186. 
  Ersättning till maskinisterna för uppeldning av ångsprutor, 
Elektrisk belysning, förbättrad, Rosviksgatan, 184. 
Epidemisjukhusets överlämnande till fattigvården, 101. 
Eldsvådealarm, 171. 
Examenvittnens suppleant, Kommunala mellanskolan, avsägelse, B. A. de Waern, 186. 
Föreläsningsföreningen, anslag, 152, B. A. de Waerns avsägelse av ledamotskap i styrelsen, 

186. 
Fattigvården,  Bohmans stuga, 50, styrelsens revisionsberättelse, 67. 
  Sjukhemmets överlämnande mot epidemisjukhuset, 101. 
  Utgifts- och inkomststat, 183. 
Folkskolan,  påbyggnad gamla folkskolehuset m. fl. arbeten, 97. 
  Ersättning till Idrottsföreningen Kamraterna för gymnastiklokal, 

102.  
  Redogörelse och revisionsberättelse, 112. 
  Skolbibliotekets revisionsberättelse, 112. 
  Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentins pensionsfråga, 178. 
  Utgifts- och inkomststat, 163. 
Gator,   Landsvägsgatans stensättning, 19, 31, Rosviksgatan, 

triangelmärken, 184, Gatuarbeten, 181, arbeten med vatten- och 
avloppsledningar enligt särskild plan, 182. 

Gatuskyltningen i staden, ordningsföreskrifter 176. 
Gratifikation, extra poliskonstapeln C. A. Svanberg, 183. 
Hamnen,   genombrott piren, 19, hamnavgifter, 33, 106, pir, norra hamnen, 

156,  
  Styrelse- och revisionsberättelse, 111.  
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  Lån, K. M:ts fastställelse, 92, avslutande, 93, planerade arbeten, 
156, kreditivet, 191. 

Hyresbidrag, arbetslösa, 110, 125, 168. 
Hedemorasystemet, 126, 135- 
Handelsbod, tiden för öppethållande, undantag, 155. 
Handel med begagnade föremål, Ragnar Johansson, 116. 
Hembygdsvård, samfundet för, byggnadsnämnden som korporativ medlem, 177.  
Husförsäljning, Blekebacken N:o 7, 154. 
Idrottsföreningen Kamraterna, ökad ersättning för gymnastiklokal, 102. 
Järnvägar, Statens, sommartidtabell, 70. 
Kommunala förtroendeuppdrag, ersättning, yttrande, 55. 
Klosettkärl, anslag till inköp, 80. 
Köttbesiktningsbyrån, lokaler, 100, 123, utgifts- och inkomststat, 183. 
Klämtning, eldsvåda, 171. 
Kommunala Mellanskolan, redogörelse och revisionsberättelse, 113. 
  Utgifts- och inkomststat, 164, skoljökskurs, indragning, 178. 
  Avsägelse, styrelseledamot, Oscar Wallén, 186. 
  ”                 suppleant för examensvittnen, B. A. de Waern,  
Kommunalutskylder, restantier, effektivare indrivning, 190. 
Lantmännens mejeri, vattenleverans, 16, 18, 53, Oscar Walléns besvär, 18, 53. 
Länsepidemisjukhuset, vattenklosetter, vattenleverans, 30, 85, 136. 
Lindboms död, ordförandens minnestal, 40. 
Lysekils Järnvägsaktiebolag, instruktioner till ombudet, 76. 
Lån, K. Maj:ts fastställelse, 92, avslutande, 93, för hamnarbeten, 156, löpande utgifter, 169, 

hamnens kreditiv, 191. 
Läroverksorganisationen, yttranden, 114. 
Löneregleringskommittén, ledamotskap, avsägelse, Axel Ljungberg, 64. 
Landelius, P. F. doktor, donation, 130. 
Landstingsanslag, nödhjälpsarbeten, 30, 85, 136. 
Landstingets sjukupptagningsanstalt, hyresbidrag, 181. 
Larmsignal, eldsvåda, 171. 
Motorfordonstrafik, Rosviksgatan, ordningsföreskrifter, 184. 
Nödhjälpsarbeten,  Landsvägsgatans stensättning, 19, 31, salutorgets stensättning, 19, 

genombrott hamnpiren, 19, pir i norra hamnen, 156, transport, 
nödhjälpsarbetare, 20, 79, landstingsanslag, 30, 85, 136, Tröte- ovj 
Rotemyrarna, kompletteringsarbeten, 109, 124, hyresbidrag, 
arbetslösa, 110, 125, 168, ordföranden i arbetslöshets- och 
hjälpkommittén, ersättning, 153. 

Nykterhetsnämnden, redogörelse, 54. 
Nöjesskatt, befrielse, 170. 
Oförutsedda utgifter,  transport, nödhjälpsarbetare, 20, 79, hyresbidrag, arbetslösa, 125, 

köp av tomtdelar, M. Radhes, 49, Robert Lycke, 77, klosettkärl, 
inköp, 80, ersättning till ordf. i arbetslöshets- och hjälpkommittén, 
153, se rättelse efter § 172.  
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Ordningsföreskrifter, gatuskyltning, 176, automobiltrafik, 184, velocipedåkning, 185. 
Pensionering,  sjuksköterskan Mathilda Svanqvist, 52, 74, 137, stadsvaktmästare 

J. A. Johansson, 108, 108, 134. 
  Stadens befattningshavare, utredning, 108, 134, 149. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 68. 
Poliskonstapel,  tillsättande, 172, 183, avsked och anslags indragande, 190.  
  Gratifikation till extra konstapeln C. A. Svanberg, 183. 
Polisstyrkan, utredning, 183. 
Polisverket, utgiftsstat, 183. 
Polishusets tillbyggnad, 123. 
Prenumeration,  Svenska Stadsförbundets tidskrift, 139. 
  Post- och Inrikes tidningar, 140. 
Petrelius understödsfond, revisionsberättelse, 112. 
Pensionsnämndens ordförande, ökat arvode, 179. 
Pilsnerdricka, försäljning till vhämtning, Patrik Johansson, 81. 
Rusdrycker, detaljhandel, yttrande, 17, 47. 
Renhållningen, nytt system, 99, utgiftsstat, 183. 
Registerkarta, anslag, 162. Rotemyren, kompletteringsarbeten, 109, 124.  
Restantier, stadsutskylder, effektivare indrivning, 190. 
Stadsfullmäktige,  ledamöter, 2, Lindboms död, 40, sammanräkning, efter E. F. 

Larsson, 27, efter J. E. Lindbom och A. F. Rystedt, 60. 
Hälsningstal till nya ledamöter, 60, tid för val, 143, 
sammanträdens annonsering, 22, oavgjorda ärenden, 36. 

Salutorget, stensättning, 19. 
Slättens införlivning,  kommitterad, Ragnar Bergers avsägelse, 21, länstyrelseskrvelse, 

34. 
Sundhetsvården, sjuksköterskan Mathilda Svanqvists pensionering, 52, 74, 137, 

köttbesiktningsbyråns, lokaler, 100, 123, urinkur i gamla staden, 
32, epidemisjukhusets överlämnande, 101, utgiftsstat, 183. 

Systemaktiebolaget, förvaltnings- och revisionsberättelser, 83. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 58, anslag, 151. 
Städernas skyldigheter och rättigheter i förhållande till staten, yttrande, 69, 122. 
Statens Järnvägars sommartidtabell, 70. 
Stadens befattningshavare, dyrtidstillägg, 98, utredning om pensionering. 108, 134, 149, 

stadsvaktmästare J. A. Johansson, pensionering, 108, 134. 
Signal, ararm vid eldsvåda, 171. 
Skyltar, gatu-, ordningsföreskrifter, 176. 
Skolkommissionens betänkande, yttrande, 114. 
Stadens räkenskaper, förvaltnings- och revisionsberättelser, 128. 
Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 138, prenumeration å tidskrift, 139.  
Sjukupptagningsanstalt, landstinget, hyresbidrag, 181. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentins pensionsfråga, 178. 
Skolkökskurs i Kommunala Mellanskolan, indragning, 178. 
Stadsutskylder, restatier, effektivare indrivning, 190. 
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Stadens utgifts- och inkomststat, 190. 
Tomtförsäljningar:  Frans Lycke, 48, O. G. Löfving, 103, Johan W. Sandell, 104. 

Viktor Larsson, 105, C. A. Larsson, 127, Tomt n:r 7, Blekebacken, 
154, Elis Luckey, 165, Sigfr. Johansson, 166, Lorentz Jonsson, 
167. 

Tomtköp, Radhes delar vid Elektr. Verket, 49, del vid Landsvägsgatan, Rob. Lycke, 77. 
Tomtreglering, Blekebacken N:o 7, 154. 
Tomtarrende, Radhe, 49. Tomtindelning, 162. 
Tekniska Aftonskolan, revisionsberättelse, 84. 
Trötemyren, upprensning, landstingsanslag,, 30, 85, 136, kompletteringsarbeten, 109, 124. 
Triangelmärken, Rosviksgatan, 184. 
Urinkur i gamla staden, 32. 
Utgifts- och inkomststater, för diverse verk och inrättningar, 183. 
Utgifts- och imkomststat, för folkskolan 163, kommunala mellanskolan, 164. 
Utgifts- och inkomststater för staden och dess hamninrättning, 190. 
Utskänkning, utsträckt tid för brännvinsservering inom badhusområdet, 56, servering av 

pilsnerdricka, Sofia Nicolina Olsen, Christina Kjellman, Augusta 
Olausson, 57, 66, Leonarda Norrman, 82, Sofia Olsen, 115. 

Val:  Stadsfullmäktige, ordförande, 4, vice ordförande, 5, ledamöter, 27, 60, 160,  
 Sammanräkning, efter E. F. Larsson, 27, efter J. E. Lindbom och A. F. Rystedt, 60. 
 Valkommittén, ledamöter och ordförande, 8. 
 Drätselkammaren, ordförande och vice ordförande, 9. 
 Vatten- och kloakstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 10. 
 Folkskolestyrelsen, ordförande och vice ordförande, 11. 
 Elektricitetsverkets styrelse, ordförande och vice ordförande, 12, ledamot, 186. 
 Brandstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 13, ledamot och suppleant, 186, 
 Grötökommittén, ledamot, 14. 
 Hamnstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 15, vice ordförande, 44, ledamot 

och suppleant, 41. 
 Taxeringsnämnden, ledamöter och suppleanter, 26, 
 Hälsovårdsnämnden, ordförande och vice ordförande, 28. 
 Byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande, 29. 
 Löneregleringskommittén, ledamöter och suppleanter, 42, 64. 
 Handels- och sjöfartsnämnden, ledamot, 41, ordförande och vice ordförande, 45. 
 Lysekils Sparbank, huvudman, 41, 
 Vice brandchef, 63. 
 Parkstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 65. 
 Budgetberedningen, ledamöter, 147. 
 Mantalsskrivningsombud, 148. 
 Kommunala befattningar, 161. 
 Kommunala mellanskolan, styrelsen, ledamot och suppleant, 186, suppleanter för 

examensvittnen, 186. 
 Föreläsningsföreningens styrelse, ledamot och suppleant, 186. 
Vikarvet, Bohmans stuga, 50. 
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Velocipedåkning, Rosviksgatan, ordningsföreskrifter, 185. 
Vattenverket, Trötemyrens upprensning, landstingsanslag, 30, 85, 136, kompletteringsarbeten 

för Tröte- och Rotemyrarna, 109, 124, uppsikt över 
vattenförbrukningen, 118. 

Vatten- och avloppsledningar, Drottninggatan, 19, Föreningsgatan, 51, 75, diverse arbeten 
enligt särskild plan, 182, utgiftsstat, 183. 

Vattenleverans, Lantmännens mejeri, 16, 18, 53, länsepidemisjukhuset, 30.  
Walléns, Oskar, besvär rörande inskränkning i vattenförbrukning, 18, 53.  
Vattenbrunnars upprensning, 142, 150. 
Vattenklosetter, länsepidemisjukhuset, 30, 85, 136, Systemaktiebolagets nybyggnad, 107. 
 
Förteckning årets numrerade bilagor. 
 
N:r 1. Förteckning över ledamöter och suppleanter i stadens nämnder och styrelser under år 

1922. 
N:r 2. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse. 
N:r 3. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 4. Folkskolans, dess biblioteks, barnavårdsnämndens och Petrelius´fonds förvaltnings- 

och revisionsberättelser. 
N:r 5. Kommunala Mellanskolans redogörelse och revisionsberättelse. 
N:r 6. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 7. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:r 8. Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 9. Folkskolans och barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststater. 
N:r 10. Kommunala Mellanskolans utgifts- och inkomststat. 
N:r 11. Stadens och dess hamninrättnings utgifts- och inkomststater. 
N:r 12. Oavgjorda ärenden i Stadsfullmäktige vid 1922 års slut. 
 
./ 
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2021-04-08 Ändrat Bil. till Bilaga / Per S. 
 
./  


